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 : گروه لبنیات هراز مدیرعامل 

گو  ، آلیما و زا محصولات این گر وه با برندهای هراز
به تمامی کشورهای همسایه صادر می شود

35

غلامعلی سلیمانی”بنیانگذار گر وه سولیکو کاله: 
با اتحاد، امکان جذب بیست هزار میلیون تن 

شیر در سراسر  کشور فراهم  می شود

مرا امید وصال تو زنده می دارد 
و گرنه هر دمم از هجر توست بیم هلاک

به یاد سید آرمان رضوی طباطبایی

 رئیس شورای سیاست گذاری:
مهندس سید مصطفی هاشمی طبا

اعضای شورای سیاست گذاری:
سید مصطفی هاشمی طبا، سید محمد حسینی، آزاده دلسوزی 

محمد صراف زاده ، امیر سامان اسکندری، فاطمه کاشانی

 صاحب امتیاز:
دکتر محمد حسینی

مدیر مسئول:
مهندس امیرسامان اسکندری

 سر دبیر:
ساسان میار

هیأت تحریریه:
سید مصطفی هاشمی طبا، سید محمد 

حسینی، آزاده دلسوزی، فاطمه کاشانی
امیر سامان اسکندری، سمن مجتهدی 

امیررضا اسکندری، علی اکبر علیان نژادی

مدیر تحریریه:
مهندس آزاده دلسوزی 

 مدیر اجرائی:
دکتر فاطمه کاشانی

مدیربازرگانی: 
مهندس فرشید بختی، مهندس پروانه خانی 

صفحه آرا:
@zaqstudiog استودیو زاغ

سرمقاله
دومین همایش صنعت لبنیات و صنایع وابسته برگزار شد

کری: سرانه مصرف لبنیات ریشه اصلی رشد تولید است رضا با
رئیس اتاق بازرگانی تهران: به محصولات لبنی یارانه تعلق بگیرد 

مدیرعامل شرکت نیکونام نهاوند: دولت غذای مردم را 
دستخوش سیاست نکند

مدیرعامل اسبق شرکت صنایع شیر ایران: تنوع در تولید 
محصولات لبنی مشهود است

مشاور انجمن صنایع لبنی: اهمیت مصرف شیر باید در بین 
مسئولین فرهنگسازی شود

مدیرعامل شرکت کشت و صنعت مغان: دامپروری های صنعتی 
کشور نیاز به حمایت بیشتری دارند

بنیانگذار برند می ماس:  قیمت گذاری دستوری رقابت آزاد را از 
بین می برد

مرتضی سلطانی: تضاد در نظارت دیده می شود
مدیرعامل صنایع غذایی موجان: کمبود سرمایه انسانی 

متخصص به بدنه اقتصاد آسیب می زند
اخبار صنایع غذایی جهان

انتخاب هیات مدیره جدید انجمن صنفی صنایع روغن نباتی
گروه زر در نمایشگاه تناسب   رونمایی از سه محصول جدید 

اندام
در جلسه هیئت مدیره انجمن علوم و صنایع غذایی/ دکتر 
عزیزی و دکتر فتح اللهی رئیس و نایب رئیس ماندند/ دکتر 

مهدی امینی دبیر انجمن شد
گزارش صنعت غذا از بیست  و دومین نمایشگاه بین المللی دام، 

طیـــور و صنایــع وابسته
کوتاه و خواندنی از دنیای غذا و سلامت 

بازار افسارکسیخته شکر
کروپارت: شرکت های ایرانی قابلیت صادرات  مدیرعامل شرکت پا

به تمام نقاط دنیا را دارند



آدرس دفتر مجله:  تهران، بزرگراه رسالت، خیابان استاد حسن بنا شمالی، خیابان شهید ابن علی، پلاک 36، زنگ 3
تلفن : 26321598 - 021 و 26321576 – 021 و 26317488 – 021 
فکس : 22321862 - 021 
email : sanatghaza@gmail.com
آدرس چاپخانه: تهران، میدان رسالت، خیابان نیروی دریایی، کوچه حقیقی، پلاک 51، چاپ محمدمهدی
تلفن: 77242915 - 021 
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مدیرعامل گر وه تک ژن زیست:
صادرات محصولات این شــــرکت به 
هشت کشور جهان

مدیرعامل شرکت آردین آفرین سوشیانت 
مطرح کرد: تولید انواع مکمل ها، 
ریزمغذی ها، ویتامین ها، اسیدهای آمینه 
و… برای غذای دام و طیور در سوشیانت
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سرمقاله

سید مصطفی هاشمی طبا

نقش رسانه ها در انعکاس چالش های بخش خصوصی

بسمه تعالی

بدون تردید یکی از اجزاء تولید ناخالص ملی در کشور ما بخش صنعت می باشد و رشد آن تاثیر مستقیمی در تولید ناخالص ملی دارد. 
کلی حامل توانمندی های اجرائی، فنی و مالی و بازرگانی هر جامعه می باشد. بنابراین در یکسوی جامعه  علاوه بر آن صنعت بطور 
که  کشور می شود و در سوی دیگر مردم وجود دارند  که تقویت آن مستقیما باعث رشد ثروت و برخورداری مردم  صنعت وجود دارد 
کمه را جزئی از مردم به حساب آورد.  کننده و مشتری آن هستند، می توان هیئت حا هم خود پایه عمل صنعتی هستند و هم مصرف 
گر مسائل درونی صنعت را مسئولان ندانند نمی توانند در موقع خود تصمیمات  گاه باشند و ا گر از آنچه در صنعت می گذرد مردم ناآ ا
کار بنگاه های  کنند. این تصمیمات شامل روی آوری مردم به صنعت از ابعاد مختلف یعنی خرید و مصرف، مشارکت در  لازم را اتخاذ 
کم تر  کار صنعت و تولید  که معمولا از  کارآفرینی و موارد مشابه می باشد و نیز مخاطبین شامل مسئولانی  گذاری و  صنعتی ، سرمایه 
اطلاع دارند میشود زیرا در سطح مسئولان کشور تنها تعداد محدودی از کم و کیف صنعت خبردار می باشند. در این جا به این نکته 
پی می بریم که حلقه واسطی مورد نیاز است که در خصوص چند و چون صنعت، کیفیت صنایع، کیفیت تحقق و توسعه در شرکت ها، 
کالاهای صنعتی، شرایط رشد و یا شرایط افول صنایع اطلاعات لازم را به مردم و مسئولان برساند و احیانا علت واپس  توفیق صادراتی 

ماندگی صنایع خاص را به سمع و نظر ایشان برساند.
که چرا وقتی دیوو و  کرد  کره ای دیوو داشتم ایشان مقدمتا سوال  که اینجانب با رئیس هیئت مدیره شرکت  در یکی از ملاقات هائی 
کند و ایران خودرو همان اتومبیل قدیمی را تولید  کردند اینک دیوو خودرو به آمریکا صادر می  کار را شروع  ایران خودرو در یک سال 
کیفیت وجودی  کرده و مردم هم بعنوان حامی صنایع داخلی آن اتومبیل را خریداری نموده و در همین حال شرکت ایران خودرو از 

مالی و فنی برخوردار نمی باشد. وقتی از او توضیح خواستم 
ایشان گفت علت این امر آنست که در جامعه کره چنین مطرح شده بود که کالا را فقط برای مصرف داخل تولید نکنیم و نگاه به بیرون 
داشته باشیم و مردم بدنبال خرید داخل نباشد و فرصت صادراتی وجود داشته باشد ما می توانیم تولید را برای صادرات انجام دهیم 
و طبعا بدلیل توانمند شدن می توانیم مسائل داخلی را هم حل کنیم. چنین شد که ایران خودرو در جا زد و دیوو رشد قابل ملاحظه 

کرد. یکی از دلایل آن فعالیت رسانه ها در پیوند دادن مردم و مسئولان با صنعت بوده است. ای پیدا 
کاستی ها و اطلاع رسانی به مردم  که رسانه ها عامل مستقیمی در اطلاع رسانی به مدیران صنایع برای رفع  کنیم  این را باید اضافه 
برای آشنائی و انتخاب و برای مسئولان برای با خبرشدن از مسائل و تصمیم سازی برای چگونگی اقدام برای رشد کیفی و کمی صنایع 

هستند.
کشور باشند اهمیت آنان را به  گذشته رکن چهارم مشروطیت خوانده می شد همچنان از ارکان موثر در  که در  به امید آنکه رسانه ها 
که خبرنگاران  خود آنان و به مدیران و مسئولان یادآوری می نمائیم. روز خبرنگار علی القاعده از اهمیت فراوان برخوردار است چرا 
که متاسفانه مسئولان نوعا از  که در خدمت مسئولان می باشد. هر چند  گاهی مدیران و در حقیقت مشاوران رایگانی هستند  عامل آ
خبرهای نامطلوب حوزه خودشان مکدر می شوند و این تکدر خاطر را به خبرنگاران منتقل می کنند . روز خبرنگار را به همه خبرنگاران 
کیفری از سرخبرنگاران جستجوگر و آشکار  گیری های  کشورمان تبریک عرض می نمائیم و امیدواریم سایه پی  کار  شجاع و قابل و فدا

گردد. ساز دور 
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صنایــع تبدیلــی و تکمیلــی در 
انتظار ۲۳۱هــزار میلیارد تومان 

تسهیلات
قطعــات کشــاورزی بایــد بهــم پیوســته شــوند تــا 
قیمــت تمام شــده محصولات نهایــی در صنایع 
تبدیلــی رقابتــی شــود؛ عــلاوه بــر اینکــه نوســازی 
دیگــر  از  کشــاورزی  آلات  ماشــین  و  تجهیــزات 

ضروریات این بخش است.
به گزارش مهر، یکی از مبانی رشد اقتصادی ایجاد 
و خدمــات  تولیــد محصــولات  در  افــزوده  ارزش 
اســت. خام فروشــی یکی از دغدغه هــای اقتصاد 
کشــور بوده و اقتصاد نفتی یــا صادرات مواد اولیه 
معدنــی و پتروشــیمی ســبب شــده تا بــا توجه به 

ناخالــص  ایــن موهبت هــای خــدادادی درآمــد 
ملی عدد مورد انتظاری نباشد. به عقیده بعضی 
از اقتصاددانــان درآمــد ناخالــص ملی نســبت به 
سایر شــاخص ها معیار مناسب تری برای تعیین 
میزان تولیدات و پیشــرفت اقتصادی یک کشــور 
به شــمار مــی رود. از این رو تکمیــل زنجیره تولید 
و صــادرات محصولات نهایی بــا ارزش افزوده بالا 

کمک زیادی به رشد اقتصادی می کند.
ایــن موضوع در بخش کشــاورزی بــا راه اندازی و 
رونق صنایع تبدیلی و تکمیلی شــدنی اســت. در 
حــال حاضــر بر اســاس آمارهای اعلام شــده بین 
کشــاورزی ســالانه  ۲۵ تــا ۳۰ درصــد محصــولات 
تبدیــل بــه ضایعــات شــده در حالــی کــه همیــن 
کالاهــای مــازاد بــازار می تواند در صنایــع تبدیلی 

وارد بازار داخل یا حتی صادر شود.
به گفتــه آرمان خالقــی یکی از کارشناســان حوزه 
تولیــد، بخــش کشــاورزی، برنامه ای تحت نقشــه 
راه و برنامه مشــخص ندارد؛ اینکه چه محصولی، 
کجــا، با چــه میزان و بــا چه الگو و تکنولــوژی باید 
کشــاورزی بایــد بدانیــم  کشــت شــود. در شــیوه 
چگونه بذر را پرورش دهیم، با چه کودی، در چه 
کــی؟ همچنیــن قرار اســت از  فصلــی و در چــه خا
ک چگونه مراقبت شــود و آبیاری به  مکانیک خا
چه شــکلی انجام گیرد؟ امــروز قیمت غیر رقابتی 
محصــولات کشــاورزی هزینــه زیــادی بــه زنجیــره 

تولیــد تحمیل می کند؛ بنابرایــن نمی توان انتظار 
کشــور  توســعه صنایــع تبدیلــی و تکمیلــی را در 

انتظار داشت.
قطعات کشــاورزی باید به هم پیوســته شــوند تا 
قیمــت تمام شــده محصولات نهایــی در صنایع 
تبدیلــی رقابتــی شــود؛ عــلاوه بــر اینکــه نوســازی 
دیگــر  از  کشــاورزی  آلات  ماشــین  و  تجهیــزات 
ضروریات این بخش برای توسعه صنایع تبدیلی 
اســت. بــه گــزارش وزارت جهــاد کشــاورزی، کریم 
ذوالفقــاری، رئیــس مرکز توســعه مکانیزاســیون و 
صنایع کشــاورزی در حاشــیه دومین گردهمایی 
غذایــی  و  تبدیلــی  صنایــع  مدیــران  سراســری 
اینکــه  بیــان  بــا  کشــاورزی  جهــاد  ســازمان های 
۲۳۱ هــزار میلیارد تومان تســهیلات برای تکمیل 
و  تبدیلــی  صنایــع  طرح هــای  از  بهره بــرداری  و 
تکمیلی کشــاورزی نیاز اســت، گفت: از این عدد 
بالــغ بــر ۱۸۰ هــزار میلیــارد تومــان بــرای اتمــام و 
بهره بــرداری از طرح هایی اســت که بیــن ۲۰ تا ۹۰ 
درصد پیشرفت فیزیکی دارند و شامل طرح هایی 
کنســانتره،  ماننــد بســته بندی، ســرت، فــرآوری، 
طعــم دهنده ها و رنگ دهنده ها می شــود. مبلغ 
۲۸ هــزار میلیــارد تومان نیز نیاز تســهیلاتی برای 
اتمــام ۱۳۰۰ طــرح بــا ۶۰ تــا ۹۸ درصــد پیشــرفت 

فیزیکی است.
وی ادامه داد: در صورت تحقق ۲۸ هزار میلیارد 
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تومــان تســهیلات و اتمــام و بهره بــرداری از ۱۳۰۰ 
طــرح، در مــدت کمتــر از دو ســال ۱۰ میلیــون تن 
بــه میزان جذب و فرآوری مواد خام کشــاورزی در 

صنایع تبدیلی و تکمیلی اضافه خواهد شد.
وی تکمیــل زنجیره های ارزش بــرای ایجاد ارزش 
بخــش  در  خام فروشــی  از  جلوگیــری  و  افــزوده 
کشــاورزی را مهم دانســت و تصریح کرد: تولید به 
تنهایــی نمی توانــد اقتصــاد و اشــتغال در بخــش 
کشــاورزی را تأمین کنــد و اقدامــات در حلقه ها و 

صنایع تبدیلی و تکمیلی ضروری است.
ذوالفقــاری با بیــان این که تکمیــل و بهره برداری 
از طرح هــای صنایــع تبدیلــی و تکمیلــی بخــش 
کشــاورزی موجــب ســاماندهی نظــام اقتصــادی 
کشور می شود، گفت: با تخصیص این تسهیلات، 
ســرمایه گذاری های بخــش خصوصــی را خواهیم 

داشت.
صنایــع  و  مکانیزاســیون  توســعه  مرکــز  رئیــس 
کشــاورزی ضمن گله مندی از نظام بانکی اذعان 
کرد: در سال جاری مبلغ جزئی از تسهیلات بانکی 
در حوزه صنایع تبدیلی و تکمیلی پرداخت شده 
اســت. به عنوان مثال در ســال ۱۴۰۱ نزدیک به ۴ 
هــزار میلیــارد تومان تســهیلات تکلیفــی و حدود 
۱۷ هــزار و ۸۰۰ میلیــارد تومان تســهیلات از منابع 
داخلــی بانک هــای غیرتخصصــی و از محل طرح 
مردمی ســازی یارانه ها به بخش صنایع تبدیلی و 

تکمیلی کشاورزی پرداخت شد.
ذوالفقاری کارمزد تســهیلات تکلیفی و تسهیلاتی 
که از منابع داخلی بانک های غیرتخصصی تأمین 

می شوند را ۲۳ درصد عنوان کرد.

صنایــع  انجمــن  ســخنگوی 
در  لبنــی  صنایــع  ســود  لبنــی: 

گذشته فقط ۶ درصد بود بورس سال 
گر قیمت شیر خام  محمدرضا بنی طبا گفت: ا
افزایــش پیــدا نکنــد قیمــت محصــولات لبنــی تا 

پایان سال افزایش نخواهد یافت.
ا و  ی صنعــت غــذ ه خبــر یــگا پا ش  ر ا گــز بــه 
(، ســید محمــد رضــا بی  گروفودنیوز کشــاورزی)ا
طبــا ســخنگوی انجمن صنایــع لبنــی در برنامه 
تهران بیســت دربــاره گرانی لبنیــات گفت: دلیل 
افزایــش قیمت هــا در بــازار محصــولات لبنــی 
بــا ســایر بازار هــا متفــاوت اســت. بــه طــور کلــی 
تولیــد کننــدگان بــرای کســب ســهم بیشــتر بازار 
حاضرند از ســود خود کم کنند تا سهم بیشتری 
از بــازار بگیرنــد، ولــی در بــازار لبنیــات و گوشــت 
مــا برنــد و رقابتــی را نداریــم و از هــر محصــول 
یــم. در بــازار لبنیــات  برند هــای مختلفــی دار
افزایش هزینه هــای تولید هزینه تمام شــده کالا 
را برای تولید کننده افزایــش می دهد و منجر به 

کاهش قدرت خرید مردم می شود.
بی طبا در ادامه بیان کرد: امســال قیمت شیر 
خام از ۱۲ هزار تومان به ۱۵ هزار تومان با مصوبه 
وزارت جهــاد افزایــش یافتــه، ولــی باز هــم برای 
دامدار صرفه ندارد، این یعنی ۲۵ درصد افزایش 
یافتــه، قیمــت حمل و نقــل این محصــولات ۳۰ 
درصد و حقوق و دستمزد هم ۲۵ درصد افزایش 
یافتــه اســت و در مقابــل قیمــت محصــولات 

پتروشیمی ۱۰۰ درصد افزایش داشته است.
بی طبا ادامه داد: مجموع این هزینه ها وقتی 
افزایش یافته است و با دستور وزارت خانه های 
مختلــف بــوده و طبیعی اســت کــه قیمــت تمام 
شــده کالا افزایــش پیــدا کنــد، در این شــرایط یا 
باید ســرکوب قیمت را داشــته باشــیم کــه باعث 
کاهش عرضه می شــود و یا اجازه افزایش قیمت 
را بدهیــم و بگذاریــم بــازار رقابتی شــود، در این 
شــرایط می توانیم یارانه را بــه دهک های پایین 

بدهیم تا از آن ها حمایت شود.
قیمــت محصــولات لبنــی صادراتــی ۳۰ درصد 

افزایش یافته است
وی ادامه داد: در یک دهه گذشــته کل حجم 
کل محصــولات  صــادرات محصــولات لبنــی از 
کنــون ۲۰ درصد شــده  ۱۰ درصــد بــوده کــه هــم ا
اســت. در بازار صادراتــی ما بر اســاس رقابت کار 
ج بــا  می کنیــم. قیمــت محصــول لبنــی در خــار
توجه به آنکــه قیمت جهانی چقدر باشــد صادر 
می شــود. ۲۵ تــا ۳۰ درصد قیمــت محصولات ما 

ج افزایش یافته است. در خار
سخنگوی انجمن صنایع لبنی در ادامه افزود: 
در غرفه های میادین میوه و تره بار تهران، غرفه 
گرفتــه ایــم و ۲۰ درصد ارزان تــر محصــولات را در 
ایــن غرفه ها عرضــه می کنیــم. البته در راســتای 

عمل بــه مســئولیت اجتماعی خود مــا حاضریم 
شــیر مــدارس را تامین کنیــم و وزارت بهداشــت 

باید به دنبال ما باشــد نه ما به دنبال آنها!
بی طبــا در ادامه بیان کــرد: قیمت گذاری را از 
دست تولید کننده بیرون آورده ایم، اسما دولت 
قیمــت ۴ قلــم دارو را تعیین می کنــد، ولی دولت 
وقتــی ابلاغیــه داده کــه فقــط هــر محصولــی ۳۰ 
درصد افزایش داشــته باشــد یعنی دولت قیمت 
تمــام محصــولات را تعییــن می کنــد، در مقابــل 
هزینــه تمــام شــده محصــول از ایــن ۳۰ درصــد 

بیشتر است.
هــزار و ۵۰۰ کارخانــه تولید کننــده صنایع لبنی 

تعطیل شدند
کننــده  وی در ادامــه بــا بیــان اینکــه تولیــد 
همیشــه قربانی بوده اســت توضیح داد: در این 
شــرایط کارخانه های کوچک تولیــد کننده های 
خرد بــه دلیــل پاییــن بــودن ســرمایه در گردش 
خــود، ضــرر می دهنــد و تعطیــل می شــوند، این 
شــرایط باعث شــده از هــزار و ۸۰۰ کارخانه تولید 

کننده محصولات لبنی به ۳۰۰ کارخانه برســیم.
گفتــه ایــن مقــام مســئول؛ حاشــیه ســود  بــه 
صنعت لبنی در سال گذشته در بورس ۶ درصد 
بــوده و ســال قبــل آن ۴ درصــد بــوده اســت، در 
حالی که قانونا باید ۱۷ درصد باشد، که کمترین 
میزان ســود در بیــن تمــام تولید کننده هــا بوده 
اســت. ما باید محصــولات لبنی را صــادر کنیم تا 
محصول تولید کننده استفاده شود. این میزان 

سود به معنی فرسایش صنعت است.
ســخنگوی انجمــن صنایــع لبنــی در ادامــه 
کــرد: قیمــت محصــولات لبنــی از پایــان  بیــان 
اردیبهشــت ۱۴۰۱ بعــد از جراحــی اقتصــادی تــا 
پایــان اردیبهشــت امســال تغییــری نداشــت. 
افزایش قیمت نتیجه افزایش هزینه تولید است. 
در برنامه هفتم شیر مدارس حذف شده است. 
اینکه تولید کننده را متهم اصلی افزایش قیمت 
بدانیم بهتر اســت برویم به این ســمت که کدام 
سیاســت ها منجر به این امر شده است. قیمت 
گــذاری دســتوری مشــکل زیــادی را بــرای مــا به 
وجود آورده اســت، امیدواریم از شــر این قیمت 

گذری دستوری رها شویم.
بی طبــا در ادامــه افــزود: درصدد هســتیم که 
محصولات لبنــی را در تمام کشــور در غرفه های 
میادین میوه و تره بار با حاشــیه سود کم عرضه 
گــر قیمت شــیر خــام تغییر نکنــد قیمت  کنیــم. ا
محصــولات لبنــی هــم تــا پایــان ســال افزایــش 

نخواهد کرد.

اخبار
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و  انجمــن تولیدکننــدگان  دبیــر 
تامین کنندگان برنج: ممنوعیت 
فصلــی واردات برنــج بــرای حمایــت از 

تولید داخل پابرجاست
مســیح کشــاورز گفت: ترخیص برنــج وارداتی از 
ابتــدای فصل برداشــت تــا پایان فصل برداشــت 
)از ابتــدای مردادماه تا پایــان آبان ماه( همچنان 

ممنوع است.
به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی 
ن  گا کننــد لید تو نجمــن  ا ز  ا  ، ) ز نیــو د فو و گر ا (
و تأمین کننــدگان برنــج ایــران، مســیح کشــاورز 
بــا اشــاره بــه قانــون ممنوعیــت فصلــی واردات 
برنــج، اظهارداشــت: انتشــار خبــر گمــراه کننــده 
لغو ممنوعیت واردات، نتیجــه ای جز برهم زدن 
نظم بازار و تعــادل تامین و عرضــه برنج، تحریک 

و افزایش قیمت  این محصول نخواهد داشت.
دبیــر انجمــن تولیدکننــدگان و تامین کنندگان 
برنــج اظهارداشــت: واردکننــدگان بــا در نظــر 
گرفتن تجربه ســال های گذشــته و تبعــات منفی 
ممنوعیــت فصلــی واردات برنــج، همچــون ادوار 
گذشــته با ارســال نامه ای خطاب به معــاون اول 
رییــس جمهور خواســتار لغــو ممنوعیــت فصلی 
واردات یا کاهــش زمان آن شــده اند که همچون 
ســال های گذشــته رســیدگی به موضوع بــه وزیر 

جهاد کشاورزی محول شده است.
وی اضافه کرد: تجریه سال های گذشته اثبات 
کرده، دستور معاون اول به وزیر جهاد کشاورزی 
گذاری مسولیت رســیدگی به این موضوع به  و وا
ایشــان، الزاما بــه معنی موافقــت با خواســت لغو 
دوره ممنوعیــت فصلــی واردات نیســت و اصــولا 
اتخــاذ چنیــن تصمیماتــی نیازمنــد زمــان و طــی 

مراحل قانونی است.
خ داده، ســوء  کــرد: آنچــه ر کشــاورز تصریــح 
برداشــت واردکننــدگان برنــج از دســتور معــاون 
اول رئیس جمهــور به وزیر جهادکشــاورزی برای 

بررسی موضوع اســت که به اشتباه آن را موافقت 
با لغو دوره ممنوعیت واردات برنج تلقی کرده اند.
وی افــزود: آنچــه بدیهــی اســت، بــرای لغــو یــا 
کوتاه کــردن دوره ممنوعیت واردات برنج، ســتاد 
تنظیم بــازار با محوریــت وزارت جهاد کشــاورزی 
بایــد تصمیم گیری کنــد، در حالی کــه اولویت اول 
وزارت جهــاد کشــاورزی حمایــت از تولیــد داخل 
گر شرایط به گونه ای  است، مضاف براینکه حتی ا
باشد که نظر این ستاد تغییر کند باید زمانی ۲ تا 
۴ ماهه برای تغییر در مسیر اجرای قانون در نظر 

گرفته شود.
کیــد براینکــه تصمیم گیــران و  ز بــا تا کشــاور
سیاســتگذاران جهــت مشــورت از دســتگاه ها و 
نهادهــای تخصصــی بهتــر اســت کمــک بگیرند، 
، مدت هــا پیــش شــرایط  گفــت: انجمــن مذکــور
امــروز را پیــش بینــی و بــه دفعــات بــا کمیســیون 
کشــاورزی مجلــس و مدیــران معاونــت بازرگانــی 
وزارت کشــاورزی در ایــن خصوص هشــدارهایی 

داده بود.
وی بــا اشــاره به اینکــه رونــد واردات تــا پیش از 
شــروع دوره ممنوعیــت کنــد می شــود افــزود: در 
مقطع زمانــی کوتاهی که تا آغــاز دوره ممنوعیت 
واردات برنــج باقیمانــده، واردکننــدگان تــلاش 
می کنند به واردات سرعت ببخشند تا بازار کشور 
بــا کمبــود عرضــه روبــرو نشــود و بــرای ایــن مهم 
افزایش هزینه هــای جانبی مانند حمــل و نقل و 

نیروی انسانی را متقبل می شوند.
دبیــر انجمــن تولیدکننــدگان و تامین کنندگان 
برنج ایــران ادامــه داد: در حــال حاضر شــرایط از 
حالت فوق العاده به عادی بازگشته به طوری که 
روند واردات که سرعت گرفته بود، مطابق شرایط 

معمول ادامه پیدا می کند.
وی تصریــح کــرد: بــا ایــن اتفــاق شــرایط کامــلا 
گر قرار بود به روال عادی قیمت ها  تغییر کرده و ا
رشــدی منطقی را تجربه کنند، این شــوک باعث 
کرده و  می شــود تــا قیمت ها جهــش زیــادی پیدا
منفعت طلبان از این شــرایط برای تحصیل شود 
بیشتر سواستفاده می کنند و قطعا تبعات منفی 
آن در آســتانه فصل برداشــت، متوجه بــازار برنج 

داخلی نیز می شود.
کید براینکه انجمن تولیدکنندگان  کشــاورز با تا
و تأمین کننــدگان برنــج ایــران شــرایط بــازار برنج 
تحلیــل و آسیب شناســی کــرده و نظــر مشــورتی 
خــود را ارائــه کــرده اســت، اظهارداشــت: آنها که 
بــدون توجــه بــه مباحــث کارشناســی، براســاس 
نظرات شــخصی یــا برمحــور داده های نادرســت 

تصمیم گیری کرده و مصرف کننده را گرفتار گرانی، 
تولیدکننده را گرفتار رکود و فعالیت ارکان مختلف 
درگیــر در واردات دومیــن محصــول اســتراتژیک  
کشــور را چهــار مــاه دجار اختــلال می کننــد، باید 
پاسخگوی تبعات منفی، آسیب ها و چالش هایی 

که دامن گیر بازار برنج کشور می شود، باشند.
دبیــر انجمــن تولیدکننــدگان و تامین کنندگان 
برنج ایران در تشــریح تبعات منفی انتشــار اخبار 
گر برخی تجار خبر نادرست لغو  نادرست، گفت: ا
ممنوعیــت فصلــی واردات را باور و بــرای تعدیل 
هزینه هــا، اقدامات فوری را متوقــف می کردند، با 
شروع دوره ممنوعیت با دردسرهای بزرگی روبرو 

می شدند.
کــرد: ادامــه عملیــات واردات  وی اضافــه 
برنج هایی که در گمرکات منتظر ترخیص هستند 
و آن بخــش محصولــی کــه در انتطــار تخلیــه در 
بنادر هســت، با شــروع دوره ممنوعیت، متوقف 
می شود و با توجه به زمان طولانی چهار ماه برای 
جلوگیری از فساد و پرداخت هزینه های سنگین 
دمــوراژ ، بــه ناچــار بایــد ایــن بخــش از محصول 

خریداری شده، عودت داده شود.
کشــاورز خاطرنشــان کــرد: بــاز پــس فرســتادن 
برنج های خریداری شده برای طرف های تجاری 
خارجی از یک ســو آســیب جدی به اعتبــار تجار 
کشــورمان وارد می کند و از طرفــی میلیون ها دلار 
خســارت بــر کشــور تحمیــل می کنــد و همــه این 

آسیب ها نتیجه انتشار یک خبر اشتباه است.

درصــد   ۶۳ زعفــران  صــادرات 
افزایش یافت

نایب رئیس شورای ملی زعفران گفت: بنابر آمار 
سه ماهه گمرک، صادرات زعفران نسبت به مدت 

مشابه سال قبل ۶۳ درصد رشد داشته است.
به گزارش باشــگاه خبرنگاران جــوان؛ غلامرضا 
میری گفت: قیمت کنونی هرکیلو زعفران دســته 

اخبار
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۳۲ تــا ۳۲ میلیــون و ۵۰۰ هزارتومان، پوشــال ۳۷ 
میلیون تومان، نگیــن ۳۹ تا ۴۰ میلیــون تومان و 

سوپر نگین ۴۵ میلیون تومان است .
به گفتــه او، بــا توجه به آنکــه کمتر از ســه ماه تا 
برداشــت محصول زمان باقی اســت، زمینه برای 
عرضــه زعفــران در بــازار کــم شــده کــه در نهایــت 
کاهــش عرضــه در برابــر تقاضــا منجــر بــه افزایش 

قیمت محصول در بازار شده است.
میــری درباره آخرین وضعیت صــادرات زعفران 
گفــت: بنابــر آمار ســه ماهــه صــادرات زعفــران در 
مقایسه با سال قبل ۶۳ درصد رشد داشته است 
که یکــی از دلایل این امر مربــوط به کاهش تعرفه 
خ ارز و  صــادرات بــه چیــن و دیگــری افزایــش نــر

ترغیب صادرکنندگان به امر صادرات است.
نایب رئیس شورای ملی زعفران گفت: از وزارت 
جهــاد تقاضا داریــم که در فرصــت باقــی مانده تا 
فصــل برداشــت تصمیمــات لازم بــرای زعفــران را 
اتخاذ کنند تا کشاورزان بدانند چه ارگان و نهادی 
قرار است زعفران را خریداری کند و نحوه پرداخت 

آن چگونه خواهد بود.

انجمــن  مدیــره  هیــأت  رئیــس 
گوشــتی:  صنایــع فرآورده هــای 
انتظار نظارت میکروسکوپی و سلولی 
گوشــتی  از تولیدکننــدگان فرآورده های 

منصفانه نیست
قــت  قــع د تو  : یــد گو مــی  حتــی  ن فلا مضــا ر
میکروسکوپی و در حد سلولی از ورود غضروف و 
یا استخوان از تولیدکنندگان فرآورده های گوشتی 

که روزانه تا ۲۰ تن تولید دارند، نابجاست.
و  ا  غــذ ی صنعــت  ه خبــر یــگا پا ش  ر ا گــز بــه 
(، از روابط عمومی انجمن  گروفودنیوز کشاورزی)ا
صنایــع فرآورده های گوشــتی، مهنــدس رمضان 
فلاحتــی، رئیــس هیــأت مدیــره انجمــن ضمــن 
بیــان ایــن مطلــب افــزود: بایــد در نظــر داشــت 

کــه در آزمون هــای بافت شناســی کــه متأســفانه 
کارخانجــات را بــه دردســر انداختــه، بحثــی 
کــه در  ح اســت  میکروســکوپی و ســلولی مطــر
واحدهــای تولیــدی نمی تــوان بــه حد ســلولی از 
ورود غضروف و یا اســتخوان که در قصابی ایجاد 
می شود و در مورد گوشت های وارداتی نیز وجود 

آن ها به اثبات رسیده جلوگیری کرد.
کید کرد: بهتر است سازمان های نظارتی  وی تأ
با برخورد منطقی و آزمایشات متعدد به این گونه 
عدم تطابق ها رســیدگی کنند و کارخانجات را به 

سمت تولید بهتر رهنمون سازند.
فلاحتی یادآور شــد: البته با تشــکیل جلســات 
د  بهبــو جهــت  ر  د کــه  ســت  ا میــد  ا ک  مشــتر

استانداردهای این صنعت گام برداشته شود.
وی با بیان این که هیچ سرمایه گذاری در ایران 
بــا نیــت ســوء، کار ســرمایه گذاری خــود را انجــام 
نمی دهد و مسائلی که در جریان تولید برای آنها 
رخ می دهد، گاهاً باعث تصمیم گیری های اشتباه 
می شود که در برخی مواقع به تعطیلی واحدهای 
تولیــدی می انجامــد، اظهــار داشــت: امــروز 
جریمه  های ســنگین کــه به خاطــر قیمت گذاری 
از واحدهــا اخــذ می شــود در برخــی مواقــع واقعاً 
کثــراً فقــط تأثیــر  کمرشــکن اســت و کارخانجــات ا
غ، گوشت و روغن(  افزایش قیمت مواد اصلی )مر
را در نظــر می گیرنــد ولــی اســتدلال آنهــا پذیرفته 

نمی شود.

معــاون وزیــر جهاد کشــاورزی؛ 
قــوه ای مســتقل در برابــر قوای 
مانــع  محتــرم،  گانه/مســئولین  ســه 

کنید زدایی را از اینجا شروع 
گلایــه شــدید انجمــن پالایشــگاه های غــلات 
از عــدم تخصیــص ذرت طــی چهــار مــاه اخیــر 
توسط سرپرســت معاونت توسعه بازرگانی وزارت 

کشاورزی

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی 
گروفودنیوز”، بیش از ۴ ماه از تصمیم سلیقه ای  ”ا
معــاون توســعه بازرگانــی وزیــر جهــاد کشــاورزی 
مبنی بر قطع ســهمیه ذرت صنایع پالایشــگاهی 
می گذرد. تا کنون ورود مســئولین ذیربط در ســه 
قــوه کشــور بــرای جلوگیــری از تــداوم ایــن اقــدام 
غیرقانونــی نتیجــه ای در پــی نداشــته اســت. 
شــرایطی کــه تولید ۷ هــزار واحــد صنعتــی پایین 
دستی شامل صنایع دارویی، غذایی،  بهداشتی 
و ســلولزی را در آســتانه نابــودی و تعطیلــی قــرار 

داده است.
این بحران عجیب درحالی شکل گرفته که پیش 
از ایــن مصوبات قانونــی در خصــوص اختصاص 
ذرت بــه صنایــع پالایشــگاهی از طریــق صنایــع 
بــازارگاه توســط معــاون اول رئیــس جمهــور بــه 

دستگاه های اجرایی ابلاغ شده است.
)صنعت غذا و کشاورزی(: در سال  گروفودنیوز ا
افزایــش تولیــد و دســتورات مکــرر مقــام رهبری و 
ریاســت محترم جمهوری در خصوص رفع موانع 
 ، و همــگاری با تشــکل هــا و تولیدکنندگان کشــور
وقوع چنین مســائلی بیش از پیش نشــاندهنده 
عــدم تمایــل بخشــی از مدیــران بخــش میانــی ، 
تصمیمات جزیره ای آنهای و همچنین غفلت از 
دستورات و تفکرات مقام های حمایتگرانه بخش 
تولید اســت. لذا باعث امید اســت مانــع زدایی از 
اینجا آغاز شود ، رســانه ها نیز همگام با صنعت و 
بخش خصوصی وظیفه روشنگری و اطلاع رسانی 
و عملکرد مثبت مسئولین را در این حوزه بتوانند 

پوشش دهند.

مســتقل  کمیســیون  تشــکیل 
»صنایع غذایی« در اتاق ایران
بــا موافقــت اعضــای اتــاق ایــران کمیســیون 
مستقل صنایع غذایی در اتاق ایران تشکیل شد.
؛ صنایــع غذایــی، تبدیــل و  گــزارش مهــر بــه 

اخبار
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تکمیــل زنجیره تولید در بخش کشــاورزی یکی از 
بســترهای تضمین امنیت غذایی در کشورها به 
شــمار می رود. خلأ صنایع تبدیلی مؤثر در کشور 
ســبب شــده تا بخشــی از محصــولات کشــاورزی 
تبدیــل )۲۵ تــا ۳۰ درصد( به ضایعات کشــاورزی 
شده و از بین برود. تقویت صنایع غذایی به ویژه 
در حــوزه صنایع تبدیلی هزینه هــای تحمیلی به 

بخش کشاورزی را در حوزه کاهش می دهد.
پــس از رایزنــی بســیار نهایتــاً در جلســه هیــأت 
نمایندگان اتاق دهم با تشکیل کمیسیون صنایع 

غذایی اتاق ایران موافقت شد.

ســفیر ایران در ژاپن: اســتقبال 
حــوزه  در  فعــال  شــرکت های 

چای ژاپن برای توسعه روابط با ایران
ســفیر ایــران در ژاپــن بــا اشــاره بــه اســتقبال 
شــرکت های فعال در حوزه چــای در ژاپن برای 
تبــادل تجارب و توســعه روابــط با ایــران، گفت: 
عــلاوه بــر توســعه و انتقــال تجربــه در فــرآوری 
چای، موجبات توسعه صادرات این محصول از 
استان گیلان در بازارهای جهانی بیش از پیش 

ایجاد می شود.
به گزارش ایســنا؛ پیمان ســعادت در نشست 
مشــترک با اســتاندار گیلان که با حضور شــرکت 
هــای فعــال صنعــت چــای در کشــور ژاپــن بــه 
صورت ویدئوکنفرانس برگزار شــد، با قدردانی از 
اهتمام اســتاندار گیلان برای حمایت جدی در 
راستای توسعه صنعت چای و دیگر محصولات 
راهبردی در بخش تولیدات استان، اظهار کرد: 
با توجــه بــه برگــزاری جلســات موثر و اســتقبال 
شــرکت های فعال در حوزه چــای در ژاپن برای 
تبــادل تجارب و توســعه روابط با ایــران، فضای 
توســعه همکاری های دوجانبه بسیار مطلوب 

است.
وی بــا اشــاره بــه اینکه این نشســت بــا حضور 

گیــلان، مازنــدران و  مســئولان اســتان های 
خراسان شــمالی به منظور توســعه همکاری ها 
برگــزار شــده، بــا دعــوت از شــرکت هــای فعــال 
بــا تجربــه و تخصــص ژاپــن بــرای ســفر بــه ایــن 
اســتان ها از جملــه گیــلان، خواســتار عملیاتی 
شدن موضوعات مطروحه با عنایت به جدیت 

و استقبال طرفین شد.
ســفیر ایــران در ژاپــن ابــراز امیــدواری کــرد: 
در پــی برپایــی ایــن جلســه عــلاوه بــر توســعه و 
انتقال تجربه در فرآوری چای، موجبات توسعه 
گیــلان در  صــادرات ایــن محصــول از اســتان 

بازارهای جهانی بیش از پیش ایجاد می شود.
، با بیان  اسدالله عباسی، استاندار گیلان نیز
اینکه سابقه چای در استان گیلان به ۱۱۰ سال 
قبل بر می گردد، گفت: چای گیلان کاملا سالم 
و ارگانیــک اســت و بــر اســاس تحقیــق صورت 
گرفتــه می تــوان گفــت آفتــی در ایــن محصول 

نداریم.
وی اظهــار کرد: نحوه تولید چــای در گیلان با 
کشــور ژاپن متفاوت اســت و بیــش از ۸۰ درصد 
چای این استان در مناطق کوهپایه ای و حدود 
۲۰ تــا ۲۵ درصــد در نواحی جلگــه ای تولید می 

شود.
گیــلان چــای را از نوشــیدنی های  اســتاندار 
محبوب ایران و جهان دانست و افزود: گیلان در 
حوزه  تولید و بسته بندی چای رتبه اول ایران را 
داراست و شهرستان لاهیجان نیز در این استان 
سال گذشته به عنوان پایتخت چای ایران ثبت 

جهانی شد.
عباسی با بیان اینکه چای محصولی راهبردی 
استان است، خاطرنشان کرد: به دلیل اهمیت 
ایــن محصــول فــوق العــاده در گیــلان و ایــران، 
ســازمانی بــا عنــوان ســازمان چــای در کشــور 
ایجاد شد که به مرکزیت گیلان و شهر لاهیجان 

فعالیت دارد.
وی با اشــاره به فعالیــت بیــش از ۱۶۰ کارخانه 
چای بــرای فرآوری و بســته بندی این محصول 
عنــوان کرد: در حــال حاضر انواع چای ســفید، 
، ســیاه و یــک بخشــی هم چــای هلنــد که  ســبز

تخمیر شده است را تولید می کنیم.
گیــلان بــا بیــان اینکــه میانگیــن  اســتاندار 
برداشــت برگ ســبز چای در ایران در هر هکتار 
هفت تن اســت، اضافه کرد: برداشــت برگ سبز 
چای در ایران در سه مرحله چین از اردیبهشت 
ماه لغایت اواخر مهر ماه هر سال انجام می شود 

کنون دو مرحله آن انجام شده است. که تا

وی در ادامــه ســخنانش گیلان و مازنــدران را 
تنهــا مناطق چــای خیز ایــران دانســت و ادامه 
داد: با وجود اینکه میزان تولید چای نسبت به 
مصرف آن کمتر است، اما سال گذشته بخشی 
کنون در تلاشیم تا  از تولیدات را صادر کردیم و ا
با تنظیــم میزان مصرف ســرانه و افزایش تولید، 

واردات را کاهش دهیم.
عباســی بــا اعــلام آمادگــی همــکاری بــا کشــور 
ژاپن در حــوزه چای اظهــار کــرد: نمایندگانی از 
این کشور می توانند به منظور بازدید از باغات 
چای، نحوه تولید و فرآوری چای و بسته بندی 

به گیلان سفر کنند.
وی با اشاره به شعار »مهار تورم؛ رشد تولید«، 
خاطرنشــان کرد: برای ما مهم است که بتوانیم 
از ابزارهایــی بــرای افزایــش میــزان تولیــد از نظر 

کمیت و کیفیت چای استفاده کنیم.
گــزارش، در ایــن نشســت  بــر اســاس ایــن 
همچنیــن مدیرعامــل یکــی از شــرکت هــای 
بزرگ و باســابقه کشــور ژاپن در صنعت چای با 
تشریح فعالیت های این شرکت خواستار بازدید 
میدانــی رونــد تولید محصــول چای در اســتان 
گیلان شــد کــه مــورد اســتقبال اســتاندار گیلان 

برای توسعه روابط قرار گرفت.

مدیرعامل سازمان اقتصادی 
: آمار و اطلاعات شــفاف  کوثــر
کشــاورزی موجــب امنیــت  در بخــش 

غذایی می شود
ناصــر فخــاری بــا بیــان اینکــه وجــود آمــار و 
اطلاعات شــفاف در بخش کشــاورزی می تواند 
منجر به بهبود امنیت غذایی کشور شود، گفت: 
سیاست گذاری در کشور نیازمند آمار و اطلاعات 
شــفاف اســت و بــدون آن نمی تــوان مدیریــت 

درستی داشت.
گــزارش ایرنــا، ناصــر فخــاری در مراســم  بــه 

اخبار
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امضــای تفاهم نامــه همــکاری مشــترک بــا مرکز 
ملی آمار ایران، افزود: دغدغه مشــترک این دو 
، آمار و اطلاعات است؛ زیرا سیاست گذاری  مرکز
در کشــور نیازمند آمار و اطلاعات شــفاف است 
و بــدون اندازه گیــری، نمی تــوان موضوعــی را 

مدیریت کرد.
مدیرعامل سازمان اقتصادی کوثر با اشاره به 
اینکه رهبر معظم انقلاب سال گذشته در بازدید 
از نمایشگاه دستاوردهای کشاورزی درباره آمار 
و اطلاعــات تذکــر دادنــد، اظهــار داشــت: وقتی 
بحث آمار و اطلاعات به عنوان دغدغه در سطح 
عالــی نظــام مطــرح می شــود کــه جــز چالش ها 
اســت زیــرا بایــد بدانیــم اطلاعــات و آمــاری کــه 
برای تصمیم گیری ها ارایه می شود، چقدر قابل 

اعتماد و اتکا است.
کــرد: ایــن ســازمان در حــوزه  وی تصریــح 
کشــاورزی و امنیت غذایــی نقش موثــری دارد، 
گرچــه در بــالای زنجیــره اســت، امــا می توانــد با 
راه اندازی ســامانه هوشــمند، اطلاعات شــفاف 
در اختیــار شــبکه تصمیم گیــر در بخش هــای 
اداری، مالــی، بازرگانی و تولیــد بگذارد؛بنابراین 
مشخص می شود که امروز در کشور چقدر نهاده 
و جوجه ریــزی وجــود دارد و قیمت تمام شــده 

محصول چقدر است.
فخــاری بیان داشــت: هرچقــدر دولــت تلاش 
کنــد،  کــه رفــاه را بــرای مــردم ایجــاد  می کنــد 
گری ها در بازار تلاش های دولــت را بی اثر  ســودا
می کند. این امر نیازمند اطلاعات به موقع است 
تا جمع آوری و پردازش شود و به تصمیم گیری ها 

کمک کند.
مدیرعامل سازمان اقتصادی کوثر ادامه داد: 
تفاهم نامه امروز نقش دو نهاد است که می تواند 
در امنیــت غذایــی و تصمیم ســازی ها بــا ارایــه 

داده ها و تحلیل های آماری کمک کند.
وی گفت: در بســترهای تولید، بســتر سامانه 
هوشــمند در ســازمان اقتصادی کوثــر و در مرکز 
آمار ایــران، دانش فنــی و اطلاعاتی وجــود دارد 
که به طــور حتم ایــن اطلاعات بــه وزارت جهاد 
کشــاورزی و وزارت صنعــت، بخــش دولتــی و 

خصوصی کمک خواهد کرد.
فخاری گفت: به طور قطع بهره برداری از این 
سامانه هوشمند باعث ایجاد یک دیتا یکپارچه 
خواهد شــد و هوش مصنوعی که پشــت آن قرار 
می گیــرد می توانــد در تصمیم گیری های ما موثر 
باشــد. در حال حاضر مرکز آمار ایران دیتاهایی 

دارد که به تولیدات کشاورزی کمک کند.

ارائه آمارهای کشــاورزی، صنعت و مســکن 
به سازمان کوثر

مدیرعامــل ســازمان اقتصــادی کوثــر تصریح 
کرد: بر اســاس ایــن تفاهم نامه مقرر شــده، آمار 
و اطلاعات مهم بخش های کشاورزی، صنعت، 
کوثــر  مســکن در اختیــار ســازمان اقتصــادی 
قــرار گیرد تــا ایــن ســازمان مدیریــت بهتــری در 

برنامه های تولیدی خود داشته باشد.
وی دربــاره تاخیــر در انتشــار آمارهــا گفــت:  
آمارهایی که در بخش کشاورزی ارائه می شود با 
تاخیر بوده و یا قابل اتکا نیستند و حتی بعضی 
آمارهــا تولیــد نمی شــود، بنابراین تــلاش داریم 
که این آمارهــا را در این طرح و به  موقع داشــته 
باشــیم و معتقدیــم مدیریــت بــدون آمــار قــدم 

نهادن در تاریکی است.
فخــاری افــزود: بــه طــور مثــال در ســال های 
ر بخــش  ب د ف آ صــد مصــر ر ۹۲ د شــته  گذ
کشاورزی، ۵ درصد در بخش خانگی و ۳ درصد 
در بخــش صنعــت اســت، اما طــی این ســال ها 
این اعــداد تغییر نکــرده اســت، بنابراین معلوم 

می شود که آمارها دقیق و بروز نیستند.
مدیرعامــل ســازمان اقتصــادی کوثــر اضافــه 
کرد: آمارهای ما در حوزه های مصرف آب بخش 
غ دقیق نیستند و حتی  کشاورزی، گوشــت و مر

کز آماری هم روایت های متفاوتی دارند. مرا
زی بــر  کشــاور گفتــه وی، وزارت جهــاد  بــه 
اســاس یارانــه ای کــه به گنــدم می دهــد و طبق 
شــاخص هایی پیش بینــی تولیــد می کنــد، امــا 

نمی توان ادعا کرد که این آمارها دقیق است.
فخــاری اضافــه کــرد: امــروز چگونــه می تــوان 
تولیدات کشــاورزی را بر اساس آمارهای ۲ سال 

گذشته پیش برد.
مدیرعامل ســازمان اقتصادی کوثر بیان کرد: 
در سایر بخش ها همچون صنعت و ساختمان 
گر آمارهای کافی نداشته  هم همین روال است. ا
باشیم تصمیم گیری های ما تبعات زیادی دارد.
وی با اشــاره به اینکه بارها ســوال شــده که به 
چه علت محصول داخلی با ریال تولید می شود، 
اما قیمت گذاری بر اساس دلار صورت می گیرد، 
گفــت: در حــوزه فــولاد تولیــد از طریــق منابــع 
داخلــی اســت، حتی یارانــه هم بــه آن پرداخت 
می شود، اما قیمت گذاری بر اساس بازار بورس 

لندن و دیگر بازارهای جهانی انجام می شود.
یــر  خا صــد ذ ر ۱ د ۵ تــا   ۱ ۰ بــه  بی  ســتیا د

غ کشور از نژاد آرین استراتژیک مر
 مدیرعامل سازمان اقتصادی کوثر در پاسخ به 

غ آرین در کشور و  ســوالی درباره ســهم تولید مر
برنامه ریزی های آینده، گفت: برنامه های تولید 
جوجه آرین بر اساس تعهداتی که دادیم، پیش 
رفته اســت و حتی به طور رسمی اعلام کرده ایم 
غ کشــور را از نژاد  کــه ۱۰ تــا ۱۵ درصد گوشــت مــر

آرین تولید کند.
فخــاری تصریح کــرد: هفته گذشــته در وزارت 
کــه  کشــاورزی ایــن تعهــد را داده ایــم  جهــاد 
ایــن میــزان را تولیــد کنیــم، بنابرایــن ســازمان 
غ آریــن بــرای  اقتصــادی کوثــر ۱۵۰ هــزار تــن مــر

ذخایر استراتژیک کشور تولید خواهد کرد.
غ نژاد آرین  وی با بیان اینکه ضریب تبدیل مر
هم بهبود یافته است، گفت: تولید برای مرغدار 
باید به صرفه باشــد تا آنها به ســمت استفاده از 
جوجه های تولیدی روی بیاورند؛ بنابراین بازار 

و تولید رابطه مستقیمی با یکدیگر دارند.

مــواد  تولیــد  پــروژه  نخســتین 
اولیــه شــیر خشــک اطفــال در 

کلید می خورد ایران 
اجرای نخســتین پــروژه تولید مواد اولیه شــیر 
خشــک اطفــال در بخــش صنایــع تبدیلــی و 
، کشــور را ۱۰۰ درصد از واردات  تکمیلی در دو فاز
این مواد بی نیاز می کنــد و صرفه جویی ارزی به 

همراه خواهد داشت.
، کریــم ذوالفقــاری، رئیس مرکز  به گــزارش مهر
توســعه مکانیزاســیون و صنایــع کشــاورزی در 
جریــان بازدیــد از یکــی از کارخانــه تولیــد شــیر 
خشــک اطفال با بیــان اینکه اجرای نخســتین 
پــروژه تولید مــواد اولیه شــیر خشــک اطفال در 
، کشور  بخش صنایع تبدیلی و تکمیلی در دو فاز
را ۱۰۰ درصد از واردات این مــواد بی نیاز می کند 
و صرفه جویــی ارزی بــه همــراه خواهد داشــت، 
گفــت: در حــال حاضر بخــش عمــده ای از مواد 
اولیه تولید شیر خشک اطفال به میزان ۲۰ هزار 

اخبار
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تن در سال از خارج وارد کشور می شود.
وی افــزود: در صــورت حمایــت تســهیلاتی و 
راه انــدازی ایــن پــروژه، در فــاز نخســت ۸ هــزار 
تن معــادل ۴۰ درصــد نیاز کشــور به مــواد اولیه 
، وی  کتوز تولید شــیر خشــک اطفال از جمله لا
پروتئین، کازیین، اســکیم میلــک و ویتامین ها 

در داخل تأمین می شود.
وی حمایــت از اجرای نخســتین پــروژه تولید 
مــواد اولیه شــیر خشــک اطفــال در کشــور را به 
منظــور توســعه تولیــد و خــروج از وابســتگی در 
ایــن حــوزه، ضــروری خوانــد و اظهار کــرد: برای 
راه اندازی فاز نخســت ایــن پروژه بالغ بــر ۲ هزار 
میلیــارد تومــان تســهیلات بانکــی نیــاز اســت و 
تــلاش وزارت جهــاد کشــاورزی حمایت هــای 

تسهیلاتی از این پروژه خواهد بود.
ذوالفقاری بــر ایجاد و تکمیــل زنجیره ارزش و 
حلقه هــای پس از تولید به منظــور ایجاد ارزش 
افــزوده، اشــتغالزایی و جلوگیری از خــروج ارز از 
کیــد ورزیــد و گفــت: زنجیره تولید شــیر  کشــور تا
خشک دارای چهار حلقه اصلی از جمله تولید 

مواد اولیه است.
کــرد: تولیــد  وی در همیــن حــال تصریــح 
شــیر خشــک اطفــال، بســیار حســاس و دارای 
اســتانداردهای بالایــی اســت و نیــاز بــه شــیر 
خشــک بدون چربــی و مــواد اولیــه و همچنین 
دانش فنــی و پشــتوانه علمــی دارد و تولید این 

محصول باید از سلامت کامل برخوردار باشد.

وزارت  چــای/  واردات  کــور  گــره 
جهاد به جای نمایش، اقدام کند
در حالــی کــه پرونــده رانــت چنــد ده میلیون 
یورویــی وزارت جهاد کشــاورزی به یک شــرکت 
خاص برای واردات چای هنوز بسته نشده، به 
نظر می رســد، ایــن شــرکت مدیریت بــازار چای 

کشور را در اختیار گرفته است.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی 
 ، (، به نقل از اتحادیه چای کشــور گروفودنیوز )ا
بــه تازگــی وزارت جهــاد کشــاورزی بــه دنبــال 
افزایش سرســام آور قیمت چای و چالش های 
ایجــاد شــده در بــازار ایــن محصول، اعــلام کرد 
کــه قیمــت ثبت ســفارش چــای تعیین شــده و 
مســئولان این وزارتخانــه در مصاحبه های پی 
در پــی عنوان کردنــد که واردات ایــن محصول 

آزاد شده است.
امــا گویــا ایــن آزادســازی فقــط در مصاحبــه و 
صحبت های مسئولان بوده و آنچه در واقعیت 
رخ داده، اتفــاق دیگــری اســت، به گونــه ای که 
فعالان این صنــف می گویند قیمت هــای اعلام 
شده از سوی این وزارتخانه در حدی غیرواقعی 
و غیرمنطقی است که امکان ثبت سفارش با این 
نرخ ها وجود نــدارد؛ بنابراین، عملا وارداتی هم 

وجود نخواهد داشت.
بــه گفته آنــان بــا توجــه بــه رخدادهــای چند 
ماه گذشــته و رانت و انحصاری که وزارت جهاد 
کشاورزی در اختیار یک شرکت خاص گذاشته، 
این شــیوه قیمت گذاری عادی نیست و به نظر 
می رسد، دست های پشت پرده شرایط کنونی، 

وجود داشته باشد.
تولیدکنندگان بــر این باورند کــه این اتفاقات 
گاهــی مســئولان بــوده یــا برخــی از  یــا از ســر ناآ
آنان عمدا چنین طرحی را رقم می زنند تا ســایر 
کارخانجات گرفتار شوند و شرکت خاص بتواند 
بــه راحتــی محموله هــای خــود را بــه چنــد برابر 
قیمــت واقعــی بفروشــد، کــه در هــر دو صــورت 

وزارت جهاد کشاورزی باید پاسخگو باشد.
ماجــرا از ایــن قــرار اســت کــه چند مــاه پیش، 
اطلاعاتــی به دســت آمد کــه ارز مورد نیــاز فقط 
بــرای واردات چــای مــورد نیــاز دو ســال و نیــم 
کشــور )بیــش از ٩٠٠ میلیــون یــورو( در اختیــار 
یک شــرکت خــاص قــرار گرفتــه و ثبت ســفارش 
برای کارخانجات تولیدی ممنوع شــده اســت. 
رســانه ای شــدن این ماجــرا، منجر بــه دخالت 
نهاد های نظارتــی و یکی از دلایــل برکناری وزیر 

سابق جهاد کشاورزی شد.
کنون بیش از هفت  بر اساس این گزارش، هم ا
ماه است که هیچ گونه تامین ارز و ثبت سفارشی 
برای چــای انجام نمی شــود و به رغــم وعده ها 
و حتــی مصاحبه هــای مســئولان وزارت جهاد، 
هیــچ گونه گشــایش عملــی بــرای واردات چای 
صورت نپذیرفته است. به عبارتی، در حالی که 
خطای وزارت جهاد کشــاورزی و شــرکت خاص 

کامــلا محــرز شــده و هیــچ شــکی در ایــن زمینه 
وجود ندارد، نه تنها برخورد جدی  با این شرکت 
نشده که به راحتی مدیریت بازار چای را نیز در 
اختیار گرفته و ســایر تولیدکنندگان را فلج کرده 
اســت، به گونه ای که به تازگی نیــز وزارت جهاد 
کشاورزی تعیین تکلیف این مساله را به تشکیل 
جلسه ای برای تعیین قیمت چایی که در آینده 
ثبــت ســفارش می شــود، موکــول کــرد کــه البته 
خروجی جلســه مذکــور اعــلام قیمت هــای غیر 
منطقی و غیر قابل قبول از سوی این وزارتخانه 
بود و مورد تایید کارخانجــات تولید چای برای 

ثبت سفارش قرار نگرفت.
این در حالی اســت کــه محموله های وارداتی 
توســط هلدینگ خاص ـ که همگی با اســتفاده 
از ارز دولتی انجام گرفته ـ دارای نرخ ارزی  بسیار 
فراتر از نرخ کنونی و مصوب وزارت جهاد است.

گاه گفــت: با توجه  در این زمینه، یــک منبع آ
به اینکه مقادیر زیادی چای با مساعدت های 
ویژه وزارت جهاد کشــاورزی، انحصاری توســط 
یک شــرکت خاص وارد بنادر کشور شده است، 
عــزم وزارت جهــاد کشــاورزی بــر آن اســت که با 
متوقف کردن چرخه واردات رسمی چای، تمام 
تجــار و کارخانجــات را مجــاب کنــد تــا بــه جای 
واردات، محموله های وارد شــده توسط شرکت 

خاص را خریداری کنند.
کیــد کرد: به دلیل مشــکلات و تخلفات  وی تا
ارزی شــرکت مذکــور و توقیــف ایــن محمولــه از 
سوی برخی نهاد ها و همچنین کیفیت نامعلوم، 
محموله هــای مذکــور قابلیــت خریــد و مصــرف 
ندارند. با این حال، از آنجا که این پرونده برای 
وزارت جهاد کشــاورزی مشکلات و چالش های 
بســیاری را بــه وجــود آورده و چــای وارد شــده 
نیز به اندازه نیاز ســه سال کشــور است، به نظر 
می رســد ایــن وزارتخانه بــه دنبال رفــع و رجوع 
آن اســت و راهــی بهتــر از تســهیل فــروش ایــن 
محموله ها به ســایر کارخانجــات تولیدی پیدا 

نمی کند.
ایــن فعــال بخــش خصوصــی از اقدامــات 
مســئولان وزارت جهــاد کشــاورزی بــه شــدت 
انتقاد و تصریح کرد: مسئولان این وزارتخانه در 
مصاحبه های مطبوعاتی مختلف اعلام می کنند 
که ثبت ســفارش چــای آغاز شــده، در حالی که 
این مســأله کاملا خلاف واقع اســت و ما به آنان 
پیشــنهاد می دهیــم، بــه جــای مصاحبه هــای 
، اقدام عملیاتی کنند تا تولید بیش از این  مکرر

آسیب نبیند.

اخبار
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دومین همایش صنعت لبنیات و صنایع وابسته برگزار شد
دومیــن همایــش صنعــت لبنیــات و صنایع وابســته بــا محوریت ســرانۀ 
مصرف لبنیات دوشــنبه ۱۹ تیرماه ۱۴۰۲ در ســالن مرکــز همایش  های برج 

میلاد تهران برگزار گردید.
کری دبیر انجمن صنایع لبنی  به گزارش کارآفرینی و صنعت غذا، مهندس با
در آغاز مراسم از عملکرد انجمن صنایع فرآورده های لبنی، مسائل پیرامون 

صنعت و راه کارهای پیشنهای گفت.
در ادامــه، گزارشــی از روزنه  هــای امیــد و امــکان بــرای ســرمایه  گذاری در 
صنعت لبنیات منتشر شد. هادی حدادی و محسن عزیزیان، ضمن اشاره 
بــه دلایل مهم بــرای ردیه  ای بر عدم تناســب فضای صنعــتِ لبنیات برای 
کم فضای سرمایه  گذاری  سرمایه  گذاری، مهم  ترین دلیل آن را »اشباع و ترا

در صنعت در برابر کاهش تعداد و حجم مشتریان« قلمداد کرد.
محمــود نجفی  عــرب، رئیــس اتــاق بازرگانی تهــران نیــز گفت: متأســفانه 
جمهوری اسلامی از سال ۸۹ با قطع یارانۀ شیر برای دهک پایین و مسئلۀ 

شیرِ مدارس دچار اشتباه بزرگی شد.
به گــزارش کارآفرینی و صنعت غــذا، دکتر محمدمهدی بــرادران معاونت 
صنایع عمومی وزارت صمت نیز در خصوص قیمت گذاری دستوری، میزان 

صادرات لبنیات و امنیت غذایی سخنرانی نمود .
همچنیــن روشــنک روســتایی، کاندید دکتری سیاســت غــذا و تغذیه در 
خصوص ســرانه مصــرف لبنیــات و دکتــر محمد فاضلــی، جامعه  شــناس و 
استادیار سابق دانشگاه شهید بهشتی بتفصیل دربارۀ ملزومات بهبود در 

صنعت لبنیات صحبت کردند.
ایوب فصاحت مدیرعامل ســازمان میادین میوه و تره  بار نیز با اشــاره به 
خروج بخشــی از یارانۀ بخش کشاورزی و اضافه  شــدن آن به یارانۀ نقدی، 
گفت: این  مسئله موجب کاهش قدرت خرید مردم و نتیجتا، کاهش مصرف 

لبنیــات شــده اســت. ما بــه این نتیجــۀ قطعــی رســیده  ایم که در ســازمان 
میادیــن میوه و تره  بار می  توانیــم در جهت افزایش ســرانۀ مصرف لبنیات، 

نقش مؤثری ایفا کنیم.
دکتــر صادقی کارشــناس بهبود شــیر در ایــن همایش حضور پیــدا کرد و 
ســخنانش را بــا محوریت آمارهایــی دربارۀ وضعیــت جهان از نظــر بالانس 
 ، تولید شــیر در ســال گذشــتۀ میلادی آغاز کرد و گفت: ایران براساس آمار
شــیرِ مازاد بر نیاز دارد، اما طبق پیش  بینی  ها، ایــن آمار تا ۲۰۲۶، معکوس 
می  شود و ایران به کمبودِ شیر دچار خواهد شد. به این موقعیت، اصطلاحا 

»بالانسِ منفی« می  گویند.
اولیــن پنــل تخصصــی »قیمــت گــذاری دســتوری و تبعــات آن در صنعــت 
لبنیات« با حضور محمدجواد عسکری- نمایندۀ مجلس و رئیس کمیسیون 
کشاورزی، قربانعلی رفیعی -مدیرکل دفتر بررســی قیمت سازمان حمایت از 
مصرف  کنندگان و تولیدکنندگان، محمدعلی اســفنانی -سخنگوی سازمان 
تعزیرات حکومتی، شــهیاد آبنار -مدیــرکل بازرگانی وزارت جهاد کشــاورزی، 
غلامعلــی ســلیمانی -بنیانگــذار و مدیرعامــل گــروه ســولیکو )کالــه( و احمد 
مقدسی -رئیس انجمن صنفی گاوداران کشور با گردانندگی دکتر علی مروی 

-اقتصاددان و پژوهشگر سیاستگذاری دانشگاه شریف برگزار شد.
در ایــن پنل، بتفصیــل به مســائلی چون »عوامــل مؤثر بر کاهش ســرانۀ 
مصــرف لبنیــات در ایــران«، »پیامدهــای سیاســت  های ارزی و تجــاری بر 
« و »نقش لبنیــات در امنیت غذایی و نســبت آن با  صنعــت لبنیات کشــور

بحران آب« پرداخته شد.
در بخش پایانی مراســم، دکتر اعظم کریمی -روان  شــناسِ کودک- نیز با 
ارائه ای کوتاه از مقولۀ »مســئولیت اجتماعی« به این همایش بزرگ پایان 

داد.
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وه سولیکو کاله”: غلامعلی سلیمانی”بنیانگذار گر

غلامعلــی ســلیمانی مهمتریــن معضل کشــور را 
بیکاری و نبود اشــتغال عنوان کرد و گفت: وظیفه 
خود می دانــم با تولیــد محصول مشــارکتی قدمی 

برای جوانان کشورم بردارم.
بــه گــزارش کارآفرینــی و صنعــت غــذا، غلامعلــی 
ســلیمانی ” بنینانگذار و رئیس گروه ســولیکو کاله 
” در حاشــیه دومیــن همایش صنایع لبنی کشــور 
در خصــوص دلیــل اصلــی تبدیــل ایــران از صــادر 
کننده لبنیات به وارد کننده طی ســال های آینده 
در صــورت ادامه روند فعلــی” گفت: یک ســازمان 
بزرگــی در آلمان هســت که وضعیــت صنعت لبنی 
کل دنیا را رصد و بررسی می کند، که ما نیز عضو این 
سازمان هستیم. سالیانه هم یکی از همکاران ما در 
سمینار ســه  روزه آن شــرکت می کند و تمام بررسی 
و تحقیقاتــی را کــه آنجا صــورت می گیــرد در اختیار 

اعضایش قرار می دهد.
سلیمانی افزود: با بررســی هایی که این سازمان 
انجام داده، گفته ما یک روزی وارد کننده می شویم، 
در حالیکه امروز با افتخار بزرگترین صادرکننده آسیا 
هستیم. پیش بینی شــده که در سال ۲۰۲۶ کشور 
ایران به خاطر مسائل و مشــکلات دولتی، اقتصاد 
دســتوری، کم آبی و مشــکلات آب و هوای گرم و … 

جزو واردکنندگان لبنیات خواهد شد.
بنیانگذار گروه سولیکو کاله بیان کرد: همین طور 

که به دولتمردان وسازمان های امنیتی هم عرض 
گر تعلل کنیم مشکلات عدیده  کردم این است که ا

داریم.
ســلیمانی افزود: من برعکــس اینکه عنــوان می 
شود، شیر زیاد داریم، مسائل و مشکلات شیر چه 
خواهد شد؟ می گویم شیر کم داریم و هر چقدر شیر 
در ایران باشد، من تعهد می کنم همه را جذب کنم.
این کارآفرین برتر صنایع غذایی کشور عنوان کرد: 
امروز روزانه بیست میلیون لیتر شیر در کشور تولید 
می شود، ما با ســه هزار لیتر شروع کردیم امروز سه 

میلیون  لیتر می گیریم.
گر شرکت های لبنی با همدیگر و یک  وی افزود: ا
دســت باشــند، امکانــی کــه کل شــیر را تا ســه برابر 
کنون داریــم، یعنی حدود بیســت هزار  شــیری که ا
میلیون تن را با ایجاد پالایشــگاه در نقاط مختلف 

ایران می توانیم جذب کنیم.
کید بر اینکه مهمترین مشکلاتی که  سلیمانی با تا
در استان های مختلف امروز گریبانگیر آن هستیم، 
اشتغال است، گفت: این مســئله باعث مهاجرت 
تحصیل کرده ها، مانع ازدواج جوانان و حتی طلاق 
آنها به خاطر مسائل مالی می شــود که خود باعث 

آثار بغرنجی همچون خودکشی یا قتل می شود.
ســلیمانی بــا بیــان اینکــه مســایل و مشــکلات 
عدیده ای در کشــور اســت بیان کــرد: وظیفه خود 
می دانــم کــه بتوانم راهــی را با محصولــی به صورت 
مشارکتی انجام دهیم. لذا به عنوان یک تولیدکننده 
در خدمت دولت هســتم که بتوانیم این مسائل و 

مشکلات را با کمک همدیگر حل کنیم .
گر دولتمردان  رئیس گروه سولیکو کاله افزود: ا
عزیز مقداری با ما همراه باشند، این کار به نحو 

احسن صورت می گیرد.

ایــن فعــال صنایــع غذایــی کشــور در پاســخ بــه 
ســئوال خبرنــگار مــا در خصــوص تحقــق وعــده 
رئیس جمهــور در دیــدار بــا فعالیــن اقتصــادی که 
اعلام کرد هیچ تصمیمی اتخاذ نخواهد شد مگر با 
مشــورت فعالین اقتصادی، گفت: در سخنرانی ها 
مســئولین فرمایشــات خوبی دارند ولــی در عرصه 
عمل هیچکس جوابی نمی دهد، نه رئیس جمهور 
قبلی نه رئیس جمهور فعلی. وزرا حتی جواب نامه 

و دستور رئیس جمهور را نمی دهند.
ســلیمانی ادامه داد: بدنه دولت هیچ اعتقادی 
بــه شــعارها و دســتورات رهبر معظــم نــدارد، رهبر 
معظــم از ســال ۱۳۹۲تا حــالا اعلام می کننــد تولید 
اشتغال مالیات صادرات. ما تولید کنندگان حرف 
رهبر معظم را گوش می دهیم و جزو پنجاه شــرکت 

اول هستیم.
این فعال اقتصاد خاطر نشان کرد: دولتمردان 
برعکس بخش خصوصی صحبت ها و دستورات 
رهبر معظــم را به خوبــی اجرا نمی کننــد، دلیلش 
چیســت؟ برای من مبهم اســت! چرا که معتقدم 
تــوان لازم و قــدرت ذهنــی در بدنــه دولــت وجود 
دارد، حتما مسائلی است که من هنوز نتوانستم 

بفهمم.
سلیمانی در پایان گفت: آرزو می کنم ملت ایران 
ایــن مشــکلات معیشــتی را پشــت ســر بگذارنــد و 
شــرط لازم اســتقلال آزادی جمهــوری اســلامی 
تولید،اشــتغال، مالیات و صادرات است که فقط و 
فقط با دانش تولیدی که امروز جوانان ایرانی دارند 
می توانند به وجود بیاورند، به شــرط آنکه اقتصاد 
گر اقتصاد ما دستوری باشد امکان  ما آزاد باشد و ا
آن هدف هایی که انقلاب عزیز ما داشت به نتیجه 

نخواهد رسید.

بااتحاد،امکانجذببیستهزارمیلیونتنشیردرسراسرکشورفراهممیشود

رضاباکریدردومینهمایشلبنیات:سرانه مصرف لبنیات ریشه اصلی رشد تولید است

دبیر انجمن صنایــع فرآورده های لبنی گفت: 
باید به سرانه مصرف لبنیات بیاندیشیم تا تولید 

رشد داشته باشد.
کری  به گزارش کارآفرینی و صنعت غذا، رضا با
در دومیــن همایــش صنعــت لبنیــات و صنایع 
وابســته که در مرکــز همایش های بــرج میلاد با 
بیــان اینکه ســرانه مصــرف گلــوگاه مســیر تولید 

است، گفت: توســعه تولید بدون توزیع عادلانه 
، غیر ممکن است. ثروت و قدرت خرید خانوار

 وی ادامه داد: در مســیر رشــد توسعه و تولید 
بایستی سرمایه گذاری انبوه در رشد درآمد سرانه 

خانوار و طبقات متعدد مدنظر قرار  بگیرد.
دبیر انجمن صنایع لبنی گفت: سرانه مصرف 
ریشه اصلی رشد تولید است. پس بهتر است به 

آن بیاندیشیم تا تولید رشد داشته باشد.
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وه با برندهای هراز، آلیما و زاگو به تمامی  محصولات این گر
کشورهای همسایه صادر می شود

وه لبنیات هراز: مدیرعامل گر

مهنــدس شــهریار دادگــر کاهــش قــدرت خریــد 
مصرف کننده را عامــل موثر در پایین بودن ســرانه 

مصرف  لبنیات نسبت به نرم جهانی عنوان کرد.
بــه گــزارش کارآفرینــی و صنعــت غــذا، مهنــدس 
گــروه لبنــی هــراز در  ، مدیرعامــل  شــهریار دادگــر
حاشــیه دومین همایش صنعت لبنیات و صنایع 
وابســته گفــت: گــروه تولیــدی دوشــه آمل بــا برند 
هــراز کــه GENERAL DAIRY تمــام تقریبا تمام 
 ، ، پنیر گروه های لبنی از جمله ماســت، انواع شــیر
دوغ، کشک، دسر و… را تولید می کنیم. در شرکت 
آلیما نیز به صورت تخصصی روی پنیر کار می کنیم 
به نحوی که بیش از چهل نوع مختلف پنیر تولید 

می کنیم .
گــو وارد صنعــت  دادگــر افــزود: جدیــدا بــا برنــد زا
نوشیدنی شدیم و در آنجا نوشیدنی های میوه ای 

گازدار تولید می کنیم.
مدیرعامل گروه هراز بابیان اینکه تقریبا به تمام 
کشــورهای همســایه صادرات داریم، خاطرنشــان 
گو صادر می شوند.  ، آلیما و زا کرد: هر ســه برند هراز

برندهــای صادراتــی نیــز داریــم کــه فقــط مختــص 
صادرات می باشد .

وی افزود: در آلیما بخش عمده ای از تولیداتمان 
صادر می شود که مهم ترین مقصد صادراتیمان هم 

کشور عراق است.
ایــن کارآفریــن صنایــع غذایــی کشــور مهم ترین 
کاهــش قــدرت خریــد  لــش صنعــت غــذا را  چا
مصرف کننــده عنــوان کــرد و گفــت: امــروز قــدرت 
اقتصادی مردم رو به کاهش است و به همین دلیل 
ســرانه مصــرف  لبنیــات پایین آمــده اســت. به تبع 
آن کیــک صنعــت لبنــی کوچک تــر و ســهم همه ی 
شرکت ها در بازار با افت قابل توجهی مواجه شده 
اســت و همگام با ایــن اتفــاق نیز دولــت هم نقش 
نظارتی بیشتری داشته و با قیمت گذاری دستوری 

باعث سوددهی کم صنایع غذایی شده است.
دادگــر افــزود: بــا ایــن رونــد شــرایط کاری بــرای 
شــرکت های لبنــی ســخت تر از قبــل شــده اســت. 
نشانه آن نیز کاهش تعداد شرکت های لبنی فعال 

نسبت به سال گذشته است .

مدیرعامل گروه لبنیات هراز در خصوص چشــم 
انداز و پیش بینی صنعت لبنیات در کشــور گفت: 
پیش بینی کردن در اقتصاد ایران کار سختی است 
گر روند به همین منوال باشد، خیلی چشم انداز  و ا
روشــنی نمی توان متصور شــد. ولــی به عنوان یک 
تولید کننده همیشه باید امیدوار باشیم که با ایجاد 

شرایط مناسب، آینده روشنی را شاهد باشیم.

 

محمــود نجفی عرب بــا اشــاره به اهمیــت مصرف 
لبنیات در سلامتی جامعه گفت: به روغن و شکر که 
برای ســلامتی ضرر دارنــد یارانه داده می شــود، ولی 
به لبنیات که برای سلامتی نیز مفید است یارانه ای 

پرداخت نمی شود.
به گزارش کارآفرینــی و صنعت غذا، محمود نجفی 
عــرب در دومیــن همایش صنعت لبنیــات و صنایع 
وابســته بــا اشــاره بــه اهمیــت بخــش خصوصــی در 
گر بخــش خصوصی توانمند باشــد  اقتصــاد گفــت: ا
آســیب ها کمتــر خواهد شــد و بخــش خصوصی در 

جهت توسعه سرمایه گذاری نیز چابک تر است.
وی در ادامه با اشاره به سرانه مصرف لبنیات کشور 
گفت: دولت ســال ۱۳۸۹ با قطع شیر یارانه ای و شیر 

مدارس آسیب جدی به حوزه سلامت وارد کرد.
رئیــس اتــاق بازرگانی تهــران اضافه کرد: مــا به وزیر 
بهداشت هشدار می دهیم که قطع شیر قشر ضعیف 

جامعه چه آســیب هایی بهداشــتی را به همراه دارد 
و دود آن بــه چشــم وزارت بهداشــت خواهــد رفــت. 
به همیــن دلیل بــه انجمــن صنایع لبنی پیشــنهاد 
می کنیــم کــه هشــدارهای لازم را در ایــن خصــوص 

بدهند.
وی تصریــح کــرد: چــرا بــه روغــن و شــکر کــه بــرای 
سلامتی ضرر دارند یارانه داده می شود ولی به لبنیات 
که برای ســلامتی نیز مفید اســت یارانه ای پرداخت 
نمی شــود؟ در دهک هــای پاییــن اولیــن کالایی که 

حذف می شود لبنیات است.
نجفی عرب گفــت: از طریق اتاق پیگیر یارانه شــیر 
برای سه دهک پایین جامعه و شیر مدارس هستیم.
وی با بیان اینکه ۴۲ ســال اســت کــه درگیر قیمت 
گذاری دســتوری هســتیم، افــزود: سالهاســت اعلام 
کردیم کــه صنعــت ارز ترجیحی نمی خواهــد و اجازه 
گر  دهیــد عرضــه و تقاضا قیمــت هــا را تعیین کنــد. ا

قیمت گــذاری دســتوری نباشــد قیمــت نه تنهــا بالا 
نمــی رود بلکــه حتی کاهشــی هــم می شــود و بحث 

رقابت و نوآوری نیز پیش می آید.
رئیــس اتــاق بازرگانی تهــران گفــت: برای رســیدن 
ســرانه مصرف به ۹۰ کیلو باید برنامه ریزی کنیم و آن 

را در دوره ۵ ساله برنامه هفتم توسعه قرار دهیم.

رئیس اتاق بازرگانی تهران در دومین همایش صنعت لبنیات:  به محصولات لبنی یارانه تعلق بگیرد 
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معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت در دومین همایش لبنیات: 

دولت غذای مردم را دستخوش سیاست نکندمدیرعامل شرکت نیکونام نهاوند:

محمدمهدی برادران گفت: لبنیات سهم ۲۲ درصدی از صنایع غذایی دارد 
و میزان صادرات لبنیات ۷۱۷ میلیون دلار بود که در مقایســه با ســال قبل ۴۵ 

درصد رشد داشته است.
به گزارش کارآفرینی و صنعت غــذا، محمدمهدی برادران در دومین همایش 
صنعت لبنیــات و صنایع وابســته با بیان اینکــه امنیت غذایــی و تامین غذای 
ســالم و با کیفیت از اهمیت بسیاری برخودار اســت، گفت: برای تامین امنیت 

غذایی باید به سلامت و کیفیت مواد غذایی توجه شود.
وی ادامــه داد: وقتــی از صنعت صحبت می کنیــم آنچه انتظار مــی رود ارتقاء 
بهــره وری در قالب تولید انبوه، تســهیل تامین مــواد اولیه و بازار رقابتی اســت. 
خروجــی صنعت باید قیمــت رقابتی، کیفیت مناســب بهداشــتی و تنوع ســبد 

محصول باشد.
معــاون وزیر صنعت، معــدن و تجارت در بخــش دیگری از صحبــت هایش با 
بیان اینکه میزان صادرات لبنیات ۷۱۷ میلیون دلار بود که در مقایســه با سال 
قبل ۴۵ درصد رشــد داشته اســت، گفت: همچنین لبنیات سهم ۲۲ درصدی 
از صنایــع غذایی دارد. حــدود ۵۷۵ واحــد صنعتی کوچک و بــزرگ در صنعت 
لبنیــات فعالیــت می کنند که ظرفیت اســمی ثبت شــده آنها ۱۳ میلیــون تن، با 
سرمایه گذاری ۷۰ هزار میلیارد ریال و اشتغال ۴۲ هزار نفر است و در حال حاضر 

تنها شش و نیم میلیون از این ظرفیت فعال است.
وی افزود: شیر پاســتوریزه ۳۰ درصد، پنیر ۲۵ درصد، انواع ماست ۲۰ درصد، 
شیر خشک ۱۲ درصد، دوغ ۴ درصد، و بســتنی، خامه، کره و کشک ۸ درصد از 

تولید صنایع لبنی را به خود اختصاص می دهند.
گر یــک واحد لبنی پروانــه بهره برداری  کثر کشــورها ا بــرادارن تصریح کرد: در ا
می گیــرد گاهی تــا ۷۰۰ نوع محصــول می تواند تولیــد کند. ایده آل اســت به این 

گر قرار بر نظارت های تکمیلی توســط سایر دســتگاه ها باشد،  ســمت برویم  و ا
باید در چارچوب یک تفاهم و یک ســند باشــد تا از بروکراسی های متعدد بین 

دستگاهی جلوگیری شود.
 

گر زنجیره هایــی را  به صورت ناقص مســتقر کنیم ما را  وی با اشــاره به اینکــه ا
از موضوع نوآوری و بهــره وری دور می کند گفت: توجه به محصولات اقتصادی 
برای طبقاتی که هزینه کمتری برای لبنیات می کنند باید مورد توجه بیشــتری 

قرار گیرد.
معاون وزیر صمت همچنین افزود: شیر مدارس سالها پیش اجرایی می شد 
و یک پروژه برد _ برد اســت. زیرا علاوه بر  اینکه از مازاد تولید اســتفاده می شود 

نسل آینده نیز از آن بهره مند می شوند.
بــراداران در پایان گفت: در حــوزه صادرات دغدغه  رفع تعهــدات ارزی داریم 
و درخواســت خود را به  بانک مرکزی اعلام کردیم تا در ارتباط با برخی کشــورها 

رفع تعهدات ارزی صورت بگیرد.

حمید ســوری می گویــد: از مســئولین تقاضــا داریم 
صنعــت غــذای مــردم را دســتخوش سیاســت ها قرار 
ندهنــد و تخصــص را جایگزین تعهــد نماینــد که این 

کمک بزرگی به صنعت است.
به گــزارش کارآفرینــی و صنعــت غذا، حمید ســوری 
مدیرعامــل شــرکت نیکونــام نهاونــد با برند همســایه 
در حاشــیه دومین همایش صنعت لبنیات و صنایع 
وابسته در خصوص فعالیت این مجموعه به خبرنگار 
ما گفت: شــرکت نیکونام نهاوند با ۲۵ ســال سابقه در 
تولید محصولات لبنــی و عرضه حــدود ۴۰ قلم کالا در 
، بــرای بیش از ۱۶۰ نفر اشــتغال زایی ایجاد کرده و  بازار
۲۴ اســتان کشــور را تحت پوشش گســترده توزیع قرار 

داده است.
ســوری بیــان کــرد: از ۲۵هــزار و دویســت تــن شــیر 

دریافتــی ســالانه، ۳۰درصــد محصــولات تولیــدی بــه 
کشورهای همسایه صادر می شود.

وی دربــاره چالــش صنعــت عنــوان کــرد: دولــت در 
قیمت گذاری محصــولات دخالت نکند، بــازار رقابتی 
قیمت مناسب و کیفیت مطلوب را برای مصرف کننده 

عرضه می کند.
این فعال صنعت لبنیات کشــور گفت: از مسئولین 
تقاضــا داریــم صنعــت غــذای مــردم را دســتخوش 
سیاســت ها قرار ندهنــد و تخصــص را جایگزین تعهد 

نمایند که این کمک بزرگی به صنعت است.
عضــو هیئــت مدیــره انجمــن صنایــع فرآورده های 
لبنی افزود: متاســفانه در تصمیم گیری ها مشورتی با 
انجمن ها و بخش خصوصی صورت نمی گیرد و حتی 
شرایط سختی برای ملاقات با مسئولین برایمان پیش 

می آید و در نهایت هم خودشان تصمیم گیر هستند.
حمیــد ســوری در پایــان گفــت: از همه مردم کشــور 
تقاضا دارم با مصرف شیر و لبنیات سلامت را به جامعه 

بازگردانیم.

رشد ۴۵درصدی در صادرات محصولات لبنی
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وه تک ژن زیست: مدیرعامل گر

وکتوز: صنایع تبدیلی نیاز به حمایت بیشتر دولت دارند مدیر بازاریابی زرفر

خانــم دکتر مریــم تــاج آبــادی ابراهیمی گفــت: تا 
قبل از شــروع بــه فعالیــت تــک ژن و و رود به عرصه 
پروبیوتیک ها، کشــور صــد در صــد وارد کننده این 
کنــون تبدیــل بــه صادرکننــده  محصــولات بــود و ا

شده ایم.
بــه گــزارش کارآفرینــی و صنعــت غــذا، دکتــر مریم 
گــروه تــک ژن  تاج آبــادی ابراهیمــی مدیرعامــل 
زیست در حاشــیه دومین همایش صنایع لبنیات 
بــه خبرنــگار ما گفــت: گــروه تک ژن بــا این ایــده که 
میکروب هــا امپراتورهــای نامرئــی زمیــن هســتند، 
شــکل گرفــت و اولیــن شــرکتی بــود کــه در مقیــاس 
صنعتــی از میکروارگانیســم ها تولیــد محصــولات 
متنوعــی بــرای کاربــرد در صنایــع غذایــی، صنایــع 

دارویی و همچنین در کشاورزی کرد.
مدیرعامــل گــروه دانــش بنیــان تــک ژن زیســت 
افزود: سال هاســت که بزرگترین برندهــا در صنایع 
لبنــی محصــولات پروبایتیــک تــک ژن را مصــرف 

می کنند و در بازار وجود دارد.
دکتر ابراهیمی بیــان کرد: تــک ژن محصولاتی در 
حــوزه ی انســانی، دارویی و همچنیــن مکمل های 
دام و طیور فعال است. امسال ما در این نمایشگاه 
شرکت داشتیم برای ارائه محصولات استارترهایمان 

کــه اخیــرا وارد بازار شــده انــد، اســتارترهای لبنی را 
داریم و همچنین استبلایزرها را که انشاالله در آینده 
بتوانیم در کمپانی های مختلف مصرف آن ها را هم 

داشته باشیم.
این کارآفرین کشــورمان افزود: موقعی که ما وارد 
عرصــه پروبیوتیک شــدیم، کشــور در هــر زمینه ای 
صــد در صــد وارد کننده بــود و بعــد از گذشــت یک 
دهه نه تنها در حوزه ی پروبیوتیک ها ما توانستیم 
کل نیــاز داخلــی کشــور را بــه کمــک شــرکت های 
دانش بنیان تامین کنیم بلکه در واقع تامین کننده 
پروبیوتیــک در کشــورهای همســایه و همچنیــن 

انتقال دهنده دانش فنی باشیم.
دکتــر تــاج آبــادی ابراهیمــی بــا بیــان اینکــه گروه 
تک ژن به هشــت کشــور مختلف صادرات داشــته 
 JOIN اســت، گفــت: اخیــرا قدم هایــی را در زمینــه
کــه بتوانیــم تولیــد را در  VENTURE برداشــتیم 

کشورهای دیگر نیز داشته باشیم.
گــروه تــک ژن در خصــوص چالــش  مدیرعامــل 
کــرد: درحــوزه  مربــوط بــه ایــن صنعــت عنــوان 
بیوتکنولــوژی باید به زنجیره ارزش توجه بیشــتری 
داشــت، بســیاری از پیش نیازهــای تولیــد یــک 
کــه حــوزه  تــی هســتند  محصــول لبنــی محصولا

کسن ها، پروبیوتیک  بیوتکنولوژی می باشند مثل وا
ها، استارترهای لبنی یا پیش نیازهایی که این ها در 
صنعت بیوتکنولوژی تولید می شود. ایران موقعیت 
بسیار خوبی را دارد، دانشــمندان ایرانی قدم های 
خیلــی خوبــی را درحــوزه بیوتکنولــوژی برداشــتند 
و توجــه ویــژه بــه این منابــع داخلــی مــی تواند هم 
ارزش افزوده ای بهتری را ایجاد کند و هم هزینه های 

تولید را کاهش دهد.
رئیس انجمن پروبیوتیک و غذاهای فراسودمند 
در خصــوص مشــورت گرفتــن دولــت از تشــکل هــا 
گفت: ما مشــاوره ها را دادیم، امیدواریــم که به آنها 

توجه شود.

هادی حــداد معتقد اســت دولت بایــد از صنایع 
تبدیلی به عنوان سرشــاخه صنعت کشــور حمایت 

بیشتری بنماید.
به گــزارش کارآفرینی و صنعت غــذا، هادی حداد 
مدیر بازاریابی و فروش زرفروکتوز در حاشیه دومین 
همایش صنایع لبنی کشور در خصوص فعالیت این 
مجموعه به خبرنــگار ما گفت: مجموعــه زرفروکتوز 
به عنوان بزرگترین پالایشــگاه غلات کشــور با تولید 

روزانه ۲هزار تن انواع محصولات فعالیت دارد.
حداد عنــوان کرد: مشــکلات منطقه ای، نوســان 
نرخ ارز و دشواری در واردات، زنجیره تامین صنایع 
مختلــف از جملــه صنعت لبنیــات را دچــار چالش 
قرار کرده است که مجموعه دانش بنیان زرفروکتوز 
با توجه به رسالت خود، تامین مواد اولیه شرکت ها 

را بر عهده دارد.
وی بیــان کــرد: مجموعــه زرفروکتور طی یکســال 

گذشته موادی را که واردات آن با مشکلاتی مواجه 
بود و یا ارزبری داشــتند را با قیمت تمام شده کمتر 
وارد بــازار کرده اســت تا دغدغــه صنعــت لبنیات را 
که کاهش ســرانه مصرف لبنیات در خانوار است را 

برطرف نماید.
گر ماده اولیه  این فعال صنعت خاطرنشان کرد: ا
با قیمــت کمتــر در اختیــار تولیدکننــده قــرار گیرد، 
بخــش بزرگــی از دغدغــه صنعتگــران رفــع، زنجیــره 
تامین کامل و کالا با قیمت تمام شده کمتری وارد 

بازار می شود.
هــادی حــداد در پایــان گفــت: مجموعــه زر بــا 
پتانســیل نیروهای جوان و زبده چالش های فنی، 
تکنیکی و ورود محصول جدید را پشت سر می گذارد 
با حمایت بیشتر دولت از صنایع تبدیلی به عنوان 
سرشاخه دیگر صنایع، بهتر می توانند رسالت خود 

را انجام دهند.

جهان کشور  هشت  به  شــــرکت  این  محصولات  صادرات 
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محصولات لبنی با کیفیت بالا تولید می شود
شــهریار دبیریــان می گویــد صــادرات لبنیــات 
بــه کشــورهای اروپایــی نشــان از کیفیــت مطلوب 
محصولات لبنی از درب دامداری تا تولید محصول 

نهایی دارد.
به گزارش کارآفرینی و صنعت غذا، شهریار دبیریان 
دبیــر کمیتــه علمــی و فنــی انجمــن صنایــع لبنی 
کشور در حاشــیه دومین همایش صنعت لبنیات 
و صنایع وابسته در خصوص سرانه مصرف لبنیات 
به خبرنگار ما گفت: با توجه به اســتاندارد جهانی 
و در مقایسه با سایر کشــورهای اروپایی متاسفانه 
سرانه مصرف در کشور، به دلایل مختلف یک سوم 

جهانی است.
دبیریــان بیــان کــرد: نیــاز بــه فرهنــگ ســازی در 
گاه  خصوص مصرف شیر است ولی اینبار به جای آ
نمودن دانش آموزان، کارشناسان و متخصصانی که 
صحبتشان در جامعه تاثیرگذار است را آشنا کنیم.

وی عنوان کرد: باید انجمن ها و گروه های پزشکی 
از کارخانجات بازدید کنند تا فرهنگ سازی موفق 

باشد. حدود ۴۰ سال است که بحث فرهنگ سازی 
ادامه دارد ولی با روش قبل به نتیجه نمی رسد.

این فعال صنعت لبنیات گفت: باید محصولات 
لبنی یارانــه دریافت کنند تا قشــر کم برخــوردار نیز 

بتوانند از این فرآورده ها استفاده کنند.
وی در خصوص پیامدهای عدم مصرف شــیر و 
لبنیات گفت: استفاده نکردن از لبنیات باعث بروز 
بیماری های خاموشی چون پوکی و نرمی استخوان 
و کوتاهــی قــد می شــود، از ایــن رو به برقراری شــیر 
کید می شود زیرا بیشترین جذب  مدارس بسیار تا

کلسیم از سنین ۸ تا ۱۸ سالگی است.
دبیریــان در خصــوص کیفیت محصــولات لبنی 
افزود: طی سالهای اخیر بر روی کیفیت محصولات 
لبنی بسیار کار شده است و صادرات به کشورهای 
اروپایی نشــان از کیفیت خوب محصول شیر خام 
از درب دامداری تا عرضه محصول نهایی با کیفیت 

دارد.
وی همچنیــن خاطرنشــان کــرد: انجمن هــای 

لبنــی و صنعت لبنیــات آمادگی کمک بــه کارگاه ها 
و مغازه  هــای تولیــدات محصــولات لبنــی دارنــد تا 
این تولیدات بهداشــتی صورت پذیرد و به دســت 

مصرف کنندگان برسد.
شهریار دبیریان در پایان گفت: امیدواریم با طرح 
شیر مدارس در سال های آینده جامعه ای خوب و 

سالم از لحاظ قد و وزن داشته باشیم.

مصطفی یاسایی معتقد اســت تنوع محصولات 
و تولیــد محصــولات بــا کیفیــت، دســتاورد صنعت 

لبنیات کشور است.
بــه گــزارش کارآفرینــی و صنعــت غــذا، مصطفــی 
یاسایی مدیرعامل اسبق شرکت صنایع شیر ایران 
در حاشیه دومین همایش صنعت لبنیات و صنایع 
وابســته در خصوص وضعیت صنعت لبنیات طی 
ســال های اخیر به خبرنگار ما گفــت: موضوعی که 
کید بود موضوع تنوع  در مجموعه پــگاه روی آن تا
محصــول و تولید محصــولات با ارزش افــزوده بالاتر 
اســت کــه گزارشــات نشــان می دهــد این تفکــر در 

مجموعه پگاه نهادینه شده است.
یاســایی در ادامــه بیان کــرد: دیگر شــرکت ها نیز 
در این راســتا فعال بودند و تنــوع محصول و تولید 
محصول با کیفیت بهتر، دستاورد این صنعت است 

که تداوم پیدا کرده است.
وی عنوان کرد: مطلبی که در بخش اول همایش 
کید شــد، رونــد کاهش ســرانه مصرف  نیــز بــه آن تا

شــیر از حدود ۹۰کیلو به ۷۰ کیلو اســت که نگرانی را 
برای امروز و آینده کشــور به دنبــال دارد و با جمیع 
مشــکلات موجــود در کشــور عنایتــی بــه موضــوع 
افزایش سرانه مصرف نشده و به این موضوع کمتر 

توجه شده است.
مدیرعامل اسبق صنایع شیر ایران گفت: موردی 
که همیشــه مطرح بــوده موضــوع برقــراری مجدد 
توزیع شــیر مــدارس اســت کــه می تواند بــه عنوان 
کار پایــه ای هم برای نســل امروز و هم نســل آینده 

مفید باشد.
یاســایی در خصــوص موضــوع قیمــت گــذاری 
دســتوری بیــان کــرد: قیمت گــذاری بایــد بــه خود 
گذار شود. قطعا در بازار رقابت  صنعت و تشکل ها وا
احتیاجی به این قیمت گذاری ها نیست و عرضه و 
تقاضا قیمت را تعیین می کند و موضوعی نیست که 

مقامات تصمیم گیر کشور برای آن وقت بگذارند.
وی در پایــان در خصــوص افــق صنعــت لبنیات 
کشــور گفت: بنــده در حــال حاضر آمــار و ارقــام ریز 

صنعــت لبنیــات را در دســترس نــدارم ولــی پیــرو 
صحبت هــای آقای ســلیمانی ایــن نگرانــی وجود 
گــر توجــه کافی بــه حمایت از تولید شــیر  دارد کــه ا
خام نشود شاید از صادرکننده لبنیات به واردکننده 
تبدیــل شــویم. در کل حمایت از تولید شــیر خام، 
جلوگیــری از قیمت گــذاری دســتوری و توجــه بــه 
شیرمدارس تا حدودی نگرانی در صنعت لبنیات 

را برطرف خواهد کرد.

اســــت مشــــهود  لبنی  محصولات  تولید  در  تنــــوع 
مدیرعامل اسبق شرکت صنایع شیر ایران: 

دبیر کمیته علمی و فنی انجمن صنایع لبنی کشور:
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حســین چمنی می گوید: ســالیان طولانی برای 
مصرف شــیر و لبنیات در بین مردم فرهنگســازی 
کنون به این نتیجه رســیده ام که باید  شــده ولی ا

جهت فرهنگسازی به سمت مسئولین باشد.
بــه گــزارش کارآفرینــی و صنعــت غــذا، حســین 
چمنی در حاشیه دومین همایش صنعت لبنیات 
و صنایع وابســته به خبرنگار ما گفت: در یکســال 
گذشــته تغییرات زیادی در تمام سطوح کشور به 
وجود آمده است و صنعت شیر به عنوان صنعتی 
بزرگ و کاربردی دچار چالش های خاصی گشــته 
گر با حضور تمام  و برگزاری چنین همایش هایی ا
ذینفعــان مانند دولت، تولیدکنندگان شــیر خام، 
فــرآوری کنندگان و حتــی مصرف کنندگان باشــد، 

برای یافتن راه حل های ضروری مفید است.
کــرد: صنعــت شــیر بــه دلیــل  چمنــی بیــان 
ایجــاد اشــتغال بــرای حــدود ۲میلیون نفــر که در 
حلقه هــای مختلــف از تولیــد علوفه تا تولید شــیر 
خام، فرآوری، توزیع، حمل و نقل و فروش در این 
صنعت مشغول هستند و در راستای ارتقا شاخص 
گر در این شــرایط  ســلامتی مردم اهمیــت دارد و ا
ســخت معیشــتی، جایــگاه شــیر در ســبد غذایی 
تبییــن شــود، کیفی تــر و ارزان تــر مــواد مغذی به 

مردم می رسد.
وی ادامــه گفــت: افزایــش شــاخص ســلامتی، 
کاهــش هزینه هــای درمــان را بــه دنبــال دارد، 
مخصوصــا بــرای جامعــه ای کــه رو به ســالمندی 
مــی رود و بــا بیمــاری هــا و نقص هــای سیســتم 
سلامتی و اسکلتی مواجه است. همه این مسایل 
با فرهنگ و میزان مصرف شــیر در ارتباط است و 

ابعاد اقتصادی و اجتماعی را نیز دربر می گیرد.
این فعــال صنعــت لبنیات عدم تحقــق افزایش 
کــرد:  زیابــی  ســرانه مصــرف شــیر را اینگونــه ار
ایــن موضــوع از چنــد بعــد قابــل بررســی اســت و 
بخش های مختلفــی درگیر این موضوع هســتند 
ولــی عوامــل تاثیرگــذار اصلــی و فرهنگســازی در 

اختیار صنعت لبنیات نیست.
ر  کا کــه  نــی  ما ز  : د کــر ن  نشــا طر خا چمنــی 
فرهنگســازی با اجماع دولت، شهرداری، آموزش 
و پرورش و نقش به سزای رسانه ها آغاز شد، سرانه 

مصــرف از ۷۰ کیلوگــرم بــه ۹۰کیلوگــرم رســید و بــه 
تشخیص برخی کارشناســان مصرف و تولید دوغ 

ظرف ۳ سال ۴۵ برابر شد .
وی همچنیــن افــزود: تغییرات دائمــی در نظام 
سیاســی دولــت و مجلــس و تغییر نگاه سیاســت 
گــذاران تــداوم فرهنگســازی را دچار چالــش کرد. 
ورود تفکــرات جدیــد، شــرایط اقتصادی کشــور و 
کاهــش قــدرت خریــد مــردم عوامــل تاثیرگــذار در 
کنــون با کاهش مصرف شــیر و  این حرکــت بود و ا
لبنیــات روبه رو هســتیم کــه منجر به بحــران بین 

نسلی خواهد شد.
چمنــی گفــت: امیــدوارم ایــن اجماع بــه لحاظ 
گاهــی بــه ویــژه در بیــن دولتمردانــی کــه نقــش  آ
ویژه ای در تصمیم سازی و تصمیم گیری دارند و 
گر شیر  بودجه در اختیارشان اســت ایجاد شود. ا
جایگاه خود را در ذهن مســئولین پیدا کند قطعا 

در بین خانواده ها نیز جایگاه خود را می یابد.
این کارشــناس شــیر می گویــد: ســالیان طولانی 
بــرای مصــرف شــیر و لبنیــات در بیــن مــردم 
کنــون بــه ایــن نتیجــه  فرهنگســازی شــده ولــی ا
رســیده ام که باید جهت فرهنگســازی به ســمت 
مسئولین باشد. از رســانه ها به دلیل تاثیرگذاری 
آنها تقاضا دارم تفکر مسئولین را به سمت واقعیت 
شیر سوق دهند زیرا مطرح شدن مسائل از سمت 
تولیدکنندگان برداشــت تجــاری در پی دارد، ولی 

در حقیقت این یک موضوع ملی است.
کتــب  وی افــزود: ۳دهــم درصــد از موضــوع 
پایه های دبستان تا متوســطه به شیر اختصاص 
داشــت که ۳۰درصد آن نیــز مطالب اشــتباه بود، 
خدمــت مســئولین آمــوزش و پــرورش بــه صورت 
مکتوب ابــلاغ کردیم کــه کمک به تغییــر و اصلاح 
مطالب و گنجاندن مطالب بیشتر در کتب کردند.
مشــاور انجمن صنایع فرآورده هــای لبنی بیان 
کرد: در این شــرایط ســخت معیشــت مردم، شــیر 
بهترین غذا به لحاظ مواد مغذی و ارزانترین غذا 
از لحــاظ منبــع پروتئیــن، کلســیم، امــلاح و انواع 

ویتامین ب است.
کارشناســان بــر  وی در ادامــه افــزود: برخــی 
ایــن باورنــد ویتامیــن ب۱۲ موجــود در شــیر تاثیر 

مستقیم بر جلوگیری از آلزایمر دارد.
گــر امروز  ایــن فعــال صنعت شــیر عنــوان کــرد: ا
بــه مقولــه شــیر نیندیشــید تــا ۱۰ ســال آینــده بــا 
چالش هایــی کــه تمــام اقتصــاد کشــور را از بیــن 
خواهــد بــرد، مواجــه می شــویم. افــراد ســالمند 
، بــر روی فعالیت اجتماعی افــراد جوان  زمین گیــر
نیز تاثیرگذار هستند زیرا جوانان وقت زیادی برای 

حمایت از افراد سالمند صرف می کنند.
حســین چمنی در پایان گفت: با این هشدارها 
به فکر آینده باشیم و مســئولینی وارد عمل شده 
و هم ســلامت مردم و هم کیفیــت غذایی مردم را 

افزایش دهند.

مشاور انجمن صنایع لبنی:

اهمیت مصرف شــیر باید در بین مســئولین فرهنگســازی شود
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بنیانگذار برند می ماس:  قیمت گذاری دستوری رقابت آزاد را از بین می برد

مدیرعامل شرکت کشت و صنعت مغان:
وری های صنعتی کشور نیاز به حمایت بیشتری دارند دامپر

محمد ظهیر می گوید: با حذف قیمت گذاری دســتوری و ایجاد رقابت آزاد، طیف وسیعی از محصولات 
با قیمت مناسب، کیفیت خوب و دارای بازار برای فروش تولید خواهد شد.

به گزارش کارآفرینی و صنعت غذا، مدیرعامل شرکت می ماس گفت: دخالت دولت به معنی بستن دست 
کارآفرینان است و با داده هایی از پیش تعریف شده که شاید به روز هم نباشد خودشان را وفق بدهند.

این کارآفرین کشــور عنوان کرد: هیچ کجــای دنیا صنعتگران را تعزیر نمی کنند ولی در کشــور ما ورود به 
صنعت با پشیمانی همراه می شود.

محمد ظهیر بیان کرد: با حذف قیمت گذاری دستوری و ایجاد رقابت آزاد، طیف وسیعی از محصولات 
با قیمت مناسب، کیفیت خوب و دارای بازار برای فروش تولید خواهد شد.

قاســم محمــدی می گوید: خشکســالی و کم آبــی و افزایــش نرخ تامیــن نهاده 
دامپروری از مشکلات تولیدکنندگان دامپروری صنعتی کشور است.

به گزارش کارآفرینی و صنعت غذا، قاســم محمدی مدیرعامل شــرکت کشت، 
صنعــت و دامپروری مغــان در حاشــیه دومین همایش صنعــت لبنیات صنایع 
وابسته در خصوص چالش های صنعت لبنیات به خبرنگار ما گفت: برای رسیدن 
به محصول نهایی فرآیندهای ساده و در عین حال پیچیده ای صورت می گیرد. 
ســاده به این لحاظ که صاحب تکنولوژی، برند و تجارب ارزشــمند هســتیم زیرا 
اشخاص صاحب نامی در میان تولیدکنندگان صنعت لبنیات وجود دارند که در 
تامین پروتئین کشور زحمات زیادی کشیده اند و پیچیده از این لحاظ که دچار 
اثرپذیری شــدیدی در مخاصمه و جنگ اوکراین و روســیه شــده ایم زیرا تهیه و 

تدارک مواد اولیه و نهاده دامی کشور را تحت تاثیر خود قرار داد.
محمدی عنوان کرد: قیمت نهاده کشاورزی ده برابر شده است. پیش تر برای 
کنون ۸۰۰  ۲۱هزار گله که در کشت و صنعت مغان وجود دارد ۸۰ میلیارد ریال ولی ا
میلیارد ریال منابع برای تامین نهاده دامپروری نیاز اســت تا سلامت گله حفظ 
شود. برای دامپروری هایی که محصول آنها گوشت است در یک برهه تاریخی و 

حساسی هستیم.
وی بیان کرد: دولت باید به داد مجموعه های دامپروری کشــور برسد، چه در 
بخش خصوصی و چه در بخش دولتی. کشت و صنعت مغان از سرمایه در گردش 
بانک ها در بخش خصوصی و مشارکت های دولتی استفاده نمی کند ولی با تدوین 
برنامه پکیج آبیاری نوین، مانند آبیاری ســیکلی، بارانی و کلاســیک و آبیاری زیر 

سطح تلاش بر مدیریت آب داشته که در قیمت محصول نهایی مشهود است.
مدیرعامل کشت و صنعت مغان گفت: فاصله زیادی بین قیمت واقعی نهاده 
در کشــور و خارج از کشــور وجود دارد بــرای دامپروری هایی که لبنیات کشــور را 
تامین می کنند که با قیمت منصفانه به بازار عرضه کنند. سازمان حمایت فقط 

از مصرف کنندگان حمایت می کند و حمایتی از تولیدکنندگان ندارد .
محمدی افزود: دامپروری ها در کشور دچار آچمز هستند و بنده به عنوان مدیر 
دولتی که از منابع دولت و بانکی استفاده نمی کنم و از مشارکت های خصوصی 
و خصولتی بهره مند نیستم و پیشتر نماینده مجلس و مدیرعامل بودم از آقای 
رئیس جمهور و معاون اول که دلسوزانه مســائل را پیگیری می کنند تقاضا دارم 
به داد تولیدکنندگان دامپروری صنعتی کشور به خاطر کمبود آب و خشکسالی، 

افزایش نرخ تامین نهاده دامپروری و درجا زدن قیمت تمام شده برسند.
ایــن فعال صنعت کشــور در ادامه صحبت هایــش در تقدیــر از تولیدکنندگان 
، آبزیان و  گفت: به عنوان شــخصی که در ۴دهه عمرم در حوزه دامپروری، طیور
کشاورزی ایران فعالیت داشته ام دست تک تک تولیدکنندگان را می بوسم زیرا 
آنها افسران و ژنرال های بزرگ حوزه اقتصاد به ویژه امنیت غذایی کشور هستند.
وی خاطرنشــان کــرد: مســئولین دولتــی در تئــوری صحبــت می کننــد ولــی 
تولیدکنندگان با طبیعت و خشکسالی، آثار و تکانه های اقتصادی جنگ روسیه 
و اوکراین، تکانه های تحریم برجام می جنگند و در داخل کشور نیز حمایت لازم 

از آنها صورت نمی گیرید.
مدیرعامل کشــت و صنعت مغان بیان کرد: از وزارت جهاد کشاورزی و رئیس 
جمهور بابت تنظیم و اعمال برنامه های حمایتی تشکر می کنیم. اما متاسفانه 
آثارش ملموس نیست و باید بیش از این از لحاظ رقم و ارزش به داد صنایع لبنی 
کشــور برســیم و به صحبت های بزرگان صنعت لبنیات گوش دهیــم و در برنامه 
ریزی هــای مجلس و دســتورالعمل های دولــت حمایتی عملی اتفــاق بیفتد تا 
مردم به کالاهــای لبنی با کیفیت بــالا و با قیمت منصفانه بــرای مصرف کننده و 

تولیدکنندگان دسترسی داشته باشند.
قاســم محمدی در پایان گفت: صنعت لبنیات ســابقه ۱۰۰ ساله تکنولوژی در 

کشور دارد و در ۴۰سال کارهای خوبی در این صنعت انجام شده است.
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حسینمصطفیزاده
هلدینگبیژن

شخصیتصنعتغذای
سال1399

مریمتاجآبادیابراهیمی
تکژنزیست

شخصیتصنعتغذای
سال1400

عبداللهقدوسی
شرکتپگاه

شخصیتصنعتغذای
سال1398

غلامعلیسلیمانی
شرکتکاله 

شخصیتصنعتغذای
سال1389

مرتضیسلطانی
شرکتزرماکارون

شخصیتصنعتغذای
سال1390

فردینعالیزاد
شرکتسنایچ

شخصیتصنعتغذای
سال1391

احمدفتحالهی
شرکتسبزیایران
شخصیتصنعتغذای

سال1392

مهدیکریمیتفرشی
شرکتگلها 

شخصیتصنعتغذای
سال1394

احمدصادقیان
شرکتتکماکارون 
شخصیتصنعتغذای

سال1393

علیشریعتیمقدم
شرکتنوینزعفران
شخصیتصنعتغذای

سال1395

بزرگمهردادگر
شرکتدوشهآمل

شخصیتصنعتغذای
سال1396

صمدرسولویبنیس
شرکتدرنا

شخصیتصنعتغذای
سال1397

که خوانندگان محترم ماهنامه صنعت  همان طور 
غذا مســـتحضر هســـتند امســـال نیز مانند ســـال 

گذشته شخصیت صنعت غذا انتخاب گردید. 
ایـــن شـــخصیت نمونـــه مهنـــدس جمـــال رازقـــی 
جهرمـــی، بنیانگذار و رئیس هیات مدیره شـــرکت 

ب آ می باشد.
نظـــرات تنـــی چنـــد از اهالی صنعـــت غـــذا درباره 

ایشان را می خوانیم:

شخصیت صنعت غـذای
ســـال 1401

اولین ها همواره ماندگارند و در خاطره ها می مانند و پر سعادت کارافرینانی اند که خاطراتی را از جنس ابتکار و نوآوری و خلق ارزش ایجاد کنند.

مهندس سروش سردشتی، مدیرعامل شرکت صنایع غذایی موجان:

جناب آقای مهندس جمال رازقی بنیانگذار و رئیس هیئت مدیره شرکت ب آ
تبریک به اراده و اندیشه ات که در این جاده پر فراز و نشیب تولید همچون ستاره ای بدرخشیدید و عنوان شخصیت صنعت غذای سال ۱۴۰۱ را به خود اختصاص دادید.

با آرزوی موفقیت بیش از پیش

مهندس سیدجمشید میرسلیمی، مدیرعامل شرکت فرآورده های روغنی ایران:
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کارخانه قند یاسوج احیاء شد
بــه همــت ســتاد اجرایــی فرمــان امــام )ره( و در 
، پــس از شــش  مراســمی باحضــور رئیس جمهــور
سال کارخانه قند یاسوج بازسازی و احیاء شد و به 

بهره برداری رسید.
در جریان سفر استانی رئیس جمهور به کهگیلویه 
و بویراحمــد، کارخانــه “قند شــهدای یاســوج” به 
همت ســتاد اجرایی فرمان امام پس از شش سال 
احیاء شد و پس از طی مراحل بازسازی و نوسازی 

به مدار تولید بازگشت.
  سرپرســت ســتاد اجرایــی فرمــان امــام در ایــن 
مراســم حجم ســرمایه گذاری صورت گرفته دراین 
کــرد و  ۱۷۰ میلیاردتومــان عنــوان  مجموعــه را 
افــزود: بــا راهانــدازی مجــدد ایــن کارخانــه، بــرای 
۲۰۰ نفر اشــتغال مســتقیم و برای ۶۰۰ نفر اشــتغال 

غیرمستقیم ایجاد می شود.
عارف نوروزی افزود: این کارخانه ظرفیت تصفیه 
ســالانه ۲۸ هزار تن شــکر زرد را دارد. همچنین  ۱۶ 
هــزار تن شــکر ســفید از چغنــدر در ایــن مجموعه 

تولید خواهد شد.
وی در ایــن مراســم اظهــار کــرد:  ســتاد اجرایــی 
فرمــان امــام در اســتان کهگیلویــه و بویراحمــد در 
قالب ۱۳هزار طرح به میزان ۱۵ هزار میلیارد تومان 
ســرمایه گذاری انجام داده که یکی از این طرح ها، 

احیای همین کارخانه قند یاسوج بوده است.
وی افزود: ســتاد اجرایی فرمان امام ۴۰۰ مورد از 
کد و از کار افتــاده را با کمک معاونت  واحدهــای را

اول ریاست جمهوری احیا کرده است.

نــوروزی ادامــه داد: در دهه ۹۰ شــاهد از دســت 
رفتــن فرصت ها و تعطیل شــدن کارخانه های این 
چنینــی بودیم. احیــای ایــن کارخانه ۶۰ ســاله که 
نماد صنعت و امید اســتان بوده با دستور ریاست 
کید معاون اول ریاست جمهوری و با  جمهوری و تأ
خرید ۵۱ درصد سهام آن از بانک تجارت و مشارکت 

بانک تجارت به سرانجام رسیده است.
 سرپرســت ســتاد اجرایــی فرمــان امــام با اشــاره 
بــه اینکه وزارت صمــت ۱۰ هزار تن شــکر خام برای 
کارخانــه تأمیــن کــرده اســت افــزود: در فصــل بهار 
و پاییــز کــه فصــول برداشــت چغنــدر قنــد اســت، 
کارخانــه را از  ک  می تــوان روزانــه ۱۰۰۰ تــن خــورا
چغندرقنــد تأمیــن کــرد و در ســایر ایــام ســال نیــز 
روزانه ۴۰۰ تن شکر تصفیه شده و استحصال شده 

می توان بدست آورد و به مصرف جامعه رساند.
 سرپرست ســتاد اجرایی فرمان امام همچنین از 
احداث کارخانه ای تحت عنــوان »کارخانه فرآوری 
گیاهان دارویی« در گچساران توسط این ستاد خبر 
داد و تصریح کرد: حدود ۴۵۰۰ متر فضای تولیدی 
برای ایــن کارخانه احــداث کرده ایم و ســالانه ۷۵۰ 
تُــن فــرآورده گیاهــی را با حجــم ســرمایه گذاری ۱۵۰ 
میلیــارد تومان فرآوری و به بــازار مصرف و صادرات 
وارد خواهیــم کــرد و همچنیــن از محصــولات ایــن 
کارخانه در راستای تولید داروهای گیاهی و اسانس 

عصاره های گیاهی استفاده خواهد شد.
رئیــس جمهور نیــز در این مراســم بــا قدردانی از 
تلاشهای صورت گرفته گفت: از همت ستاد اجرایی 

فرمان امام برای احیای کارخانه قند یاسوج تشکر 
می کنم. شــادی و امیدواری را بــه خانواده کارگران 

این مجموعه برگرداندید.
رئیســی افزود: کارخانه قندیاســوج و کارخانه آرد 
کــه در نزدیکی این مجموعه اســت بــه دلیل اینکه 
در داخل شهر قرار گرفته، همیشه در کانون توجه 
مــردم قــرار داشــته و چشــم مــردم یاســوج بــه این 
مجموعه تولیــدی و راه اندازی مجــدد آن دوخته 
شــده بــود و امــروز خوشــحالی را درچشــم مــردم و 

خانواده ها دیدیم.
وی خاطرنشــان کرد: ســتاد اجرایــی فرمان امام 
نه فقط در این استان که در کل کشور حضور دارد 
و کارهای با ارزشــی را برای خدمــت به مردم انجام 

می دهد.
رئیسی ادامه داد:  احیای مجموعه های تعطیل 
کنــد و  و نیمــه تعطیــل بایــد باقــدرت ادامــه پیدا
رشــدتولید ازطریق همیــن اقدامات جهــادی رقم 

خواهد خورد.

به گــزارش کارآفرینی و صنعت غــذا، دکتر مرتضی 
ســلطانی بنیانگذار گروه صنعتی و پژوهشــی زر در 
همایش امنیت سرمایه گذاری و در جمع مسئولین 
قضایی کشــور با انتقاد از عملکــرد نظارتی موجود 
گفت: یک درخواســت مهــم دارم، نظارت شــویم و 
بیش از حد نظارت شویم نه اینکه جزیره ای نظارت 
شویم که هر روز صبح از هر کجا بریزند و اوضاع کار 
ما را آشفته کنند و یکبار سراغ آن کسی که هزار و صد 
آپارتمان دارد و یک کارگر ندارد این تضاد یعنی چه؟

در این مراسم خدائیان رئیس سازمان بازرسی 
نیز خواستار ثبات در قوانین و مقررات را مهمترین 
عامــل در امنیت ســرمایه گذاری اســت و بــا تغییر 

مسئولین مقررات نباید لغو شوند.
معــاون اولیــه قــوه قضائیه نیــز از اقدامــات این 
کارخانجــات و راه  قــوه جلوگیــری از تعطیلــی 
انــدازی مجــدد کارخانجــات تعطیــل شــده خبــر 
داد و اطمینــان داد کــه قــوه قضاییــه پشــتیبان 

تولیدکنندگان کشور است.

وز از هرکجا  مرتضی سلطانی: بیش از حد نظارت شویم ولی این نباشد که هر ر
اوضاع کار تولیدکننده را آشفته کنند / تضاد در نظارت دیده می شود
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کمبود سرمایه انسانی متخصص به بدنه اقتصاد آسیب می زند
مدیرعامل صنایع غذایی موجان:

سروش سردشتی می گوید: جایگاه سرمایه های 
انســانی یک مجموعه بالاتر از ســرمایه مالی است 
ولی بــا افزایش مهاجرت در ســالهای اخیــر، تعداد 

افراد متخصص کاهش یافته است.
بــه گــزارش کارآفرینــی و صنعــت غــذا، ســروش 
سردشــتی مدیرعامل گروه صنایع غذایی موجان 
در خصــوص چالش هــای موجــود در صنعــت 
غــذا بــه خبرنگار مــا گفــت: چالــش اصلــی اقتصاد 
دســتوری اســت، اقتصــادی کــه بــر پایــه عرضــه و 
تقاضــا نیســت و این عــدم قطعیت هــا در صنعت، 
ســرفصل برنامه ریــزی را دچــار مشــکل می کنــد. 
مادامی که برنامه ریزی کامل نباشد، محقق  نمودن 
بودجه هــای ســالیانه و بودجه هــای فصلــی دچار 
چالش می شود و این دومینو منتهی به مشکلات 

بسیار بزرگ تر می گردد.
سردشــتی در ادامــه بیان کــرد: بروکراســی اداری 
نیز چالش دیگری در صنعت است. به عنوان مثال 
زمانــی کــه بنــگاه تولید کننــده  قصــد اخــذ مجوزی 
داشــته باشــد، درگیر پروســه های عجیب و غریبی 
می شــود که آفت بزرگی بــرای تولید کننده اســت و 

به جای مانع زدایی، مانع تراشی می شود.
وی گفت: باعث خوشحالی است که بحث رشد 
تولیــد جــزو دســتور کار نظــام قــرار گرفته اســت اما 
نگرانیم که رشد تولید و مهار تورم تاثیراتی بالعکس 
داشته باشد و یا تورم با تضعیف کردن تولید کنترل 
شود. به نظر بنده تمدن ها به دلایل مختلفی شکل 

می گیرند اما فقط به یک دلیل از بین می روند و آن 
ارائه راهکارهــای قدیمی بــرای چالش های جدید 
است. امروز با این الگو مواجه هستیم که تعدادی 
افــراد خــاص در ســمت های مدیریتــی جابه جــا 

می شوند.
این فعــال صنعــت غــذا عنوان کــرد: شایســتگی 
چند الگو دارد، یکی تلاش کــردن و دیگری توانایی 
و مهارت اســت. امروزه خیلی ها تلاش می کنند اما 
به  خاطــر تفکــرات قدیمــی، چالش هــای جدید را 
نمی توانیم برطرف کنیم. هم بدنه اقتصاد کشور و 
هم بدنه اجرایی کشور نیازمند جوانگرایی و تزریق 

انرژی های جدید است.
سردشــتی در خصــوص تحقــق شــعار ســال و 
انتظاراتی که از دولت دارد می گویــد: بر این باوریم 
که تنها کار به صلاح تولیدکننده و کشور عدم مانع 
تراشــی اســت. امیــدی بــه حمایــت نداریــم، البته 
در همین ســاختار حکومتــی افرادی وجــود دارند 
کــه زحمت می کشــند و دلســوز هســتند ولــی برای 
تحقق شــعار ســال در مجموعــه خودمان رســالت 
متفاوتی داریم و مهار تورم در ساختار مجموعه ما 
با مدیریت صحیح نقدینگی، سرمایه گذاری درست 
در مجموعه و تولید که تناسب زیادی با کارآفرینی 
دارد در دســتور کار ما است. هم در مجموعه های 
فعلی و هم در ساختار استراتژیک که امسال تبیین 
شده چند مجموعه دیگر نیز اضافه خواهد شد که 

با الگوی کارآفرینی رشد تولید داشته باشیم.

وی دربــاره جدایــی وزارت بازرگانــی از وزارت 
صنعــت، معــدن و تجــارت ضمــن اشــاره بــه ایــن 
موضوع که به اعتقاد من نام ها تاثیر زیادی ندارد و 
محتوای کار ارزشمند است، گفت: مهم این است 
که چه افرادی، چه کاری را با چه طرز نگاهی انجام 

می دهند این مهم است.
مدیرعامل صنایع غذایی موجان ســرمایه های 
انســانی یــک مجموعــه را ارزشــمند برشــمرد و 
خاطرنشــان کــرد: زمانــی اشــخاصی ماننــد خانــم 
کشــور مهاجــرت می کردنــد، در  میرزاخانــی از 
ســال های اخیر مهاجرت به عموم مردم رسیده و 
از قشرهای مختلف به فکر مهاجرت هستند. ولی 
امــروز صنعتگــر و تولیدکننده ای که دهها ســال در 
کشور زحمت کشــیده نیز به فکر مهاجرت است تا 
در جای دیگر از نقطه صفر شروع کند و این موضوع 

آسیب زا است.
وی در ادامه افزود: با مهاجرت در سال های اخیر 
تعداد افراد متخصص نیز کمتر شده است و از طرف 
دیگر با وجود دانشــگاه های متعدد با افــراد دارای 
مدارک تحصیلی بالا مواجه هستیم که مهارت کاری 
ندارند، مــدرک بالا در افراد توقــع ایجاد و این توقع 
تضادی بین بنگاه ها و منابع و سرمایه انسانی ایجاد 
می کند. بر این باوریم ســرمایه انســانی جایگاهش 

بسیار بیشتر از سرمایه مالی مجموعه ها است.
کارآفریــن صنایــع غذایــی  ایــن تولیدکننــده و 
کشــور دربــاره حفــظ کیفیــت محصــولات تولیدی 
شرکت موجان و رضایت مشتری خاطرنشان کرد: 
رضایتمندی مشــتری مســئله مهمی اســت که در 
صنعت غــذا به دلیل ارتباط با ســلامت مــردم این 
موضوع بسیار حائز اهمیت اســت و دراولویت قرار 
می گیــرد. گاها اتفاقــی که در یکســری مجموعه ها 
مشاهده می شود کاهش کیفیت و بهای تمام شده 

در ازای سود بیشتر است.
وی افــزود: در مجموعه موجان بــا ایجاد زنجیره 
و ســاختارهایی ماننــد حــذف دلال هــا و ارتبــاط 
مستقیم با مشتریان، بدون کاستن از کیفیت مواد 
غذایی، همواره در صدد هســتیم که رضایتمندی 

مشتری افزایش یابد.
ســروش سردشــتی در پایــان گفــت: بــه عنــوان 
عضــو کوچکــی از جامعه اقتصــادی کشــور نظرم بر 
ک آنقدر ارزش دارد تا برایش  این اســت که این خا

تلاش بکنیم.



46

کارآفرینی و صنعت غذا    مردادماه 1402    شماره 58 دوره جدید )163(       INDUSTRYماهنامه 

Food Industry Magazine

F
o

o
d

 I
n

d
u

s
tr

y 
M

a
g

a
z

in
e

46

اخبار
 صنایـع غـذایی

ــان جهـ
 W o r l d   F o o d

Industry  News

INDUSTRY

Food Industry Magazine

F
o

o
d

 I
n

d
u

s
tr

y 
M

a
g

a
z

in
e

حضور شرکتهای ایرانی در بزرگترین فستیوال کشاورزی روسیه 
بزرگترین فستیوال کشاورزی روسیه در کازان روسیه برای اولین بار پذیرای شرکتهای ایرانی است.

به گزارش کارآفرینی و صنعت غذا، بزرگ ترین فســــتیوال کشاورزی روسیه همزمان با روز شــــکر گذاری از زمین و دهمین دوره از مسابقات 
کتور از تاریخ ۱۵ الی ۱۸ تیرماه در شهر کازان روسیه ، در فضایی بالغ بر ۴۰ هکتار و با حضور شرکت  زراعت و کشــــاورزی و بهره برداری از ترا
های داخلی و خارجی و تیم های مسابقات از ۶۱ گروه از جمله برای اولین بار تیم جمهوری اسلامی ایران در حال برگزاری می باشد.
گرو لیزینگ ( برگزار می گردد  در این فستیوال که توسط وزارت کشاورزی روسیه و شرکت لیزینگ دولتی کشاورزی روسیه )روس آ
، جمهوری اسلامی ایران برای اولین بار با حمایت اتحادیه تولیدکنندگان و صادر کنندگان ماشینها و ادوات کشاورزی ایران 
و شرکت آرسنال تکنولوژی روســــیه نســــبت به حضور و معرفی بیش از ۲۰ مدل از تجهیزات بنام ایرانی از جمله کمباین ، 
کتورهای باغی و کشاورزی ، کشنده غله بر و ادوات و تجهیزات باغی و کشاورزی اقدام نموده است که مورد استقبال  ترا

علاقمندان و بازدیدکنندگان قرار گرفته است.
گرو لیزینگ ، وزیر صنعت تاتارستان  وزیر کشاورزی روسیه ، معاونین وزارت کشاورزی روسیه ، رئیس روس آ
، سرکنســــول ایران در تاتارســــتان از جمله مقامات بازدید کننده از غرفه جمهوری اســــلامی ایران در این 
فستیوال بودند که ضمن استقبال از حضور ایران در این فســــتیوال و با اشاره به افزایش سطح روابط 
سیاسی و دوستانه دو کشــــور خواهان حضور جدی تولیدکنندکان ایرانی در بازار روسیه و معرفی 
محصولات مورد نیاز شدند و آمادگی  خود را جهت هرگونه حمایت و پشتیبانی لازم اعلام نمودند.

حضور شرکت های ایرانی در 
وسیه  بزرگترین فستیوال کشاورزی ر

کارآفرینی و صنعت غذا    مردادماه 1402    شماره 58 دوره جدید )163(       ماهنامه 
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غ آزمایشـــگاهی که به طور کامل از ســـلول های  مر
حیوانی تولید شده است، روز شـــنبه برای اولین بار 

در آمریکا، در رستوران سرو شد.
به گزارش کارآفرینی و صنعت غذا به نقل از بیزینس 
 )Good Meat(»شـــرکت های »گود میت ، اینســـایدر
و »آپســـاید فـــودز«)Upside Foods( اخیـــرا تأییدیـــه 
»ســـازمان غـــذا و داروی آمریـــکا«)FDA( را دریافـــت 
غ آزمایشـــگاهی آنهـــا را بـــرای خوردن  کردنـــد که مـــر
بی خطر دانست. همچنین، این دو شرکت تأییدیه 
»وزارت کشـــاورزی آمریـــکا«)USDA( را نیـــز دریافت 
کردند که به آنها اجـــازه داد تا محصـــولات خود را به 

فروش برسانند.
غ آزمایشـــگاهی آپســـاید فودز برای اولین بار در  مر
آمریکا، در رستورانی واقع در سن فرانسیسکو سرو شد. 
این شـــرکت ها اعلام کردند که برندگان یک مسابقه 
برگزارشـــده در رســـانه های اجتماعی، اولین کسانی 
 Bar(»غ پرورشی را در رستوران »بار کرن بودند که مر
غ آزمایشـــگاهی در خمیر  Crenn( امتحان کردند. مر
تمپورا ســـرخ شـــد و به همراه یک فلفل قرمز برشته 
کی، در یک ظرف  و ســـایر ســـبزی ها و گل های خورا

سرامیکی سیاه رنگ قرار گرفت.
دکتـــر »اومـــا والتـــی«)Uma Valeti(، مدیرعامـــل 
و بنیان گـــذار شـــرکت آپســـاید فـــودز گفـــت: ایـــن 

نشان دهنده یک جهش بزرگ به سوی جهانی است 
که در آن مـــردم دیگر مجبور نیســـتند بین غذاهای 
مورد علاقه خود و یک سیاره پررونق، یکی را انتخاب 
کنند. من نمی توانم منتظر بمانم تا افراد بیشـــتری 
برای اولین بـــار بتوانند این غـــذا را بخورند. این یک 
لحظه جادویی و الهام بخش یک جهان هیجان انگیز 

با امکانات جدید است.
، از جمله شـــرکت هایی  گود میت و آپســـاید فـــودز
هستند که با حمایت چهره های بانفوذی مانند »بیل 
گیتس«)Bill Gates( سعی دارند تا گوشت تولیدشده 
در آزمایشـــگاه و ســـایر مواد غذایی را بـــدون نیاز به 
کشتار حیوانات به بازار عرضه کنند. آنها می خواهند 
اثرات زیست محیطی صنعت تولید گوشت را کاهش 
دهند و به کســـانی که به دلیـــل نگرانی های اخلاقی 
در مورد کشـــتار حیوانات گوشت نمی خورند، گزینه 

دیگری برای انتخاب کردن بدهند.
گرچه گوشت تولیدشده در آزمایشگاه، از نظر فنی  ا
گیاهی یا وگان نیست و هنوز از سلول های حیوانات 
زنده ساخته می شود، اما می تواند به برطرف کردن 

برخی از نگرانی های اخلاقی کمک کند.
»دومینیک کـــرن«)Dominique Crenn( سرآشـــپز 
فرانســـوی، چندین ســـال پیش به دلیـــل نگرانی در 
 مورد آسایش حیوانات، ســـرو غذاهای گوشتی را در

 رســـتوران خـــود متوقف کـــرد. کرن گفت: از ســـال 
۲۰۱۸ این اولین باری است که گوشت به منوی من 
، اولین گوشـــتی  غ آپســـاید فودز بازمی گـــردد، زیرا مر
اســـت که از سرو کردن آن احســـاس خوبی دارم. کار 
آپساید فودز، گامی مهم به سوی یک سیستم غذایی 

پایدارتر و دلسوزانه تر است.
غ پرورشـــی هنوز  آپســـاید فودز و کرن گفتند که مر
به منوی منظم رستوران بار کرن نرسیده است، اما 

بخشی از رویدادهای ماهانه امسال خواهد بود.
کارشناسان می گویند مدتی طول می کشد تا تولید 

انبوه گوشت آزمایشگاهی امکان پذیر شود.
ســـی ان ان گزارش داد که گود میت نیز قرار اســـت 
غ پرورشـــی خـــود را امســـال در رســـتوران »چاینا  مر
چیلکانو«)China Chilcano( در واشنگتن دی سی 

برای مشتریان سرو کند.

غ آزمایشگاهی برای اولین بار در  مر
و شد رستوران سر

با توجه به افزایش قیمت کاکائو؛ شکلات 
کمیاب می شود؟

کائو را برای فصل ۲۰۲۳ تا ۲۰۲۴  کائو در ساحل عاج گفت این کشور فروش قراردادهای صادرات کا رئیس بخش تنظیم کننده کا
کائو در جهان متوقف کرده است. ع در هفته های اخیر در بزرگ ترین کشور تولید کننده کا پس از باران شدید و سیل در مزار

کائو در حال حاضر به دلیل نگرانی ها در مورد عرضه در ســطح بی  به گزارش کارآفرینی و صنعت غذا به نقل از رویترز، قیمت کا
سابقه ای است و تعلیق فروش نیز برای این کشور آسیب زا خواهد بود که ســازمان ملل می گوید ۴۰ درصد از درآمد صادراتی آن 

کائو متکی است. به کا
کائو گفت که فروش قبل از تعلیق بیش از یک میلیون تن بوده است و کل تولید پیش بینی شده برای فصل جاری ۲.۲ میلیون تن  ایو براهیما کونه، مدیر کل شورای قهوه و کا

بود. این تعلیق همچنین ضربه ای به خریدارانی مانند شرکت های تجاری عمده و شکلات سازانی مانند نستله خواهد بود.
کتبر آغاز می شود و انتظار می رود تولید به میزان قابل توجهی کاهش یابد. نگرانی در مورد عرضه، قیمت  کائو برای صادرات به بنادر از ا ایو افزود که برداشــت اصلی کا

کائو را به بالاترین حد در ۴۶ سال گذشته در هفته های اخیر و بیش از ۲۷ درصد از ژانویه افزایش داده است. آتی کا
کائو که حدود ۷۰ درصد تولید جهانی را تشکیل می دهند، در هفته های اخیر شاهد بارش های شدید گرمسیری  ساحل عاج و سایر تولیدکنندگان عمده کا
کائو در ساحل عاج در جنوب غربی و جنوب شرقی توســط باران های سیل آسا بین ۱۵ مه تا ۱۰ جولای  کائو در مناطق کشــت کا بوده اند. چندین مزرعه کا

زیر آب رفت.



48

کارآفرینی و صنعت غذا    مردادماه 1402    شماره 58 دوره جدید )163(       INDUSTRYماهنامه 

Food Industry Magazine

F
o

o
d

 I
n

d
u

s
tr

y 
M

a
g

a
z

in
e

مجمع عمومی عادی سالانه انجمن صنفی صنایع روغن نباتی به منظور تعیین اعضای هیات مدیره و بازرس برگزار شد.
کثریت اعضای انجمن برگزار شــد در ابتدا با پخش کلیپی یــاد و خاطره مرحوم مهدی عبدی عضو ســابق هیات مدیره انجمن  در ایــن مجمع که با حضــور ا
روغن نباتی ایران و مدیرعامل شرکت بالک گرامی داشته شد و ابوالحس خلیلی رییس هیات مدیره انجمن با ذکر خاطراتی از آن مرحوم، از بزرگان و مدیران 

صنعت روغن نباتی که در قید حیات نیستند به ویژه نسل اول مدیران صنعت یاد کرد.
سپس با برگزاری انتخابات و پس از شمارش آراء افراد زیر به عنوان اعضای هیات مدیره 

و بازرس برگزیده شدند.
بر اساس این گزارش، ابوالحسن خلیلی، علی فاضلی، علی گلستانی، صادق توکلی زاده، 
محمد برهانی، محمد صادق نوری، حمیدرضا صفر شــریف، محمد مختاریانی و تیمور 

محمدی به عنوان اعضای اصلی هیات مدیره تعیین شدند.
حمید زمانیان و فرزاد علیجانی نیز اعضای علی البدل هیات مدیره شدند.

محمد قاجاریه بازرس اصلی و مهر عطا به عنوان بازرس علی البدل معرفی گشتند.

گر صنعت فرآورده های گوشــــتی جزو صنایع  ا
آسیب رســــان تلقــــی می شــــود، پس چــــرا مجوز 
تأســــیس و پروانــــه بهره بــــرداری برایــــش صادر 
می شــــود، چرا کــــه وقتی مجــــوزی بــــرای تولید 
محصولــــی صــــادر می شــــود نمی تــــوان آن را در 

فهرست کالاهای آسیب رسان قرار داد.
به گــــزارش کارآفرینی و صنعت غــــذا، از روابط 
عمومــــی انجمن صنایع فرآورده های گوشــــتی، 
ناصر صبوری، مدیرعامل شــــرکت فرآورده های 
گوشــــتی »ســــاتگین« ضمن بیان ایــــن مطلب 
گر  کید کرد: سؤال من از مسئولین این است: »ا تأ
سوســــیس و کالباس جزو کالاهای آسیب رسان 

است، پس در کل دنیا نیز نباید تولید شود«.
وی گفــــت: در ایــــران مــــا دارای نظارت هــــای 
بهداشتی و شرعی بسیاری در این رابطه هستیم 
و با زحمت این محصــــول را تولیــــد می کنیم. از 
طرفــــی، در تمام دنیــــا نیز این محصــــول تولید 
می شود، پس این یک حلقه مفقوده است؛ چرا 
گر در دنیا استانداردها و ایزوهای آنان بسیار  که ا
بالاتر از ما اســــت و نظارت های آنچنانی دارند، 
گری  این محصول تولید می شــــود و هیچ اما و ا
نیز در این رابطه وجود ندارد، اما در کشور ما با 
آن که این محصول تولید می شود، جزو کالاهای 
آسیب رسان قرار گرفته است. من این را به جرأت 

گر به صورت آزمایشــــی، محصول  می گویم کــــه ا
سوســــیس خارجی را بــــا محصول داخلــــی ما از 
بدتریــــن کارخانه ها، مورد آزمایــــش قرار دهیم، 
باز هم محصولات ما با آنهــــا برابری می کند، اما 
متأسفانه در این بحث، بیشتر سلیقه ای عمل 

می کنند.
صبوری متذکر شد: در تولید این محصول ما 
روال قانونی را طی کرده و منبع واردات گوشت 
غ ما و نیز ادویه جاتی که استفاده می کنیم  و مر
و همچنین دســــتگاه های ما مشــــخص اســــت 
و همواره کالیبره شــــده و دائماً مورد بازرســــی و 
نظارت دوســــتان از ادارات صنعــــت و معدن و 

بهداشت قرار می گیرد.
مدیرعامل »ســــاتگین« خاطرنشان ساخت: 
همچنیــــن یک مســــئول فنی بهداشــــت و یک 
مســــئول فنــــی از اداره دامپزشــــکی و نیــــز یک 
مسئول فنی از اداره استاندارد و یک ناظر شرعی 
در واحدها مســــتقر اســــت. علاوه برآن، تمامی 
مراجع نظارتی به طور مرتــــب و هفته ای یک بار 
از واحدهای ما بازدید کــــرده و از محصولات ما 
نمونه برداری می کننــــد و آن را مورد آزمایش قرار 
گر تخلفی وجود داشته باشد قطعاً  می دهند و ا

جلوی فعالیت ما را می گیرند.
به گفتــــه وی بنابرایــــن نظارت اولیــــه همان 

گر صنف ما مشکلی دارد  ارائه مجوز اســــت که ا
می توانند اصلًا به آن پروانه بهره برداری ندهند 

و نظارت های ثانویه نیز همواره انجام می شود.
صبوری خاطرنشــــان ســــاخت:  ما هم در این 
 ، زمینه سرمایه گذاری کلان کرده و با تلاش بسیار
توانایی و پتانســــیل خود را صــــرف این فعالیت 
می کنیم، اما در نهایت متأســــفانه محصول ما را 

جزو کالاهای آسیب رسان قرار می دهند.

مدیرعامل شرکت فرآورده های گوشتی ساتگین: پارادوکس قرار گرفتن فرآورده های 
گوشتی دارای مجوز در فهرست کالاهای آسیب رسان!

وغن نباتی انتخاب هیات مدیره جدید انجمن صنفی صنایع ر
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در جلسه هیئت مدیره انجمن علوم و صنایع غذایی/ دکتر عزیزی و دکتر فتح اللهی 
رئیس و نایب رئیس ماندند/ دکتر مهدی امینی دبیر انجمن شد

در اولین جلسه هیئت مدیره پس از مجمع عمومی انجمن علوم و صنایع غذایی ایران ترکیب اعضای هیئت رئیسه دچار تغییر شد.
به گزارش کارآفرینی و صنعت غذا، در این جلسه دکتر محمد حسین عزیزی به عنوان رئیس هیئت مدیره، دکتر احمد فتح الهی به عنوان نایب رئیس هیئت مدیره، 

دکتر مهدی امینی به عنوان دبیر و عضو هیئت مدیره و دکتر یحیی مقصودلو به عنوان خزانه دار و عضو هیئت مدیره انتخاب شدند.
گفتنی است همچنین به همراه افراد ذکر شده دکتر محمد حسینی، دکتر منوچهر وثوقی و دکتر ایرج 
شریفی آل آقا نیز بعنوان اعضای هیئت مدیره ترکیب ۷ نفره هیئت مدیره انجمن علوم و صنایع غذایی 

ایران را تشکیل دادند.
خاطرنشان می شود، دکتر پرویز جهانگیری نیز به عنوان بازرس انجمن انتخاب شده اند.

گفتنی اســت مهندس محمدرضا شــافعی نیــا، دبیر ســابق انجمن نیز بــه عنوان مشــاور عالی هیئت 
مدیره انتخاب گردید.

 

کارون دردومیــن نمایشــگاه  شــرکت صنعتــی زرمــا
تناســب انــدام ایــران بــا ســه محصــول ویــژه بــرای 
ورزشــکاران، گیاهخــواران و جامعــه ســلامت محــور 

حضور داشت .
به گــزارش کارآفرینی و صنعت غــذا از روابط عمومی 
کارون یکی از  گروه صنعتی و پژوهشــی زر، شــرکت زرما
زیر مجموعه های این گروه بر اساس رسالت اجتماعی 
خــود و توجــه ویــژه بــه ســلامت غذایــی جامعه، ســه 
محصول پروفیتو، مولتی گرین و وگانو را تولید و به بازار 

عرضه کرده است.
دکتــر امیرپویــا قندهــاری مدیــر تحقیــق و توســعه 
کارون با بیــان اینکه هرســه محصــول تولیدی زر  زرمــا
کارون ارزش غذایی بالایی دارد، گفت: از ویژگی  های  ما
پاســتای پروفیتو میتوان به میزان بــالای پروتئین )۲ 
برابر پاستای معمولی(، کیفیت بهتر پروتئین ها، فیبر 
بیشتر )۱۲ برابر پاستای معمولی( و کربوهیدرات کمتر 

)۱۵ تا ۲۰ درصد کمتر از پاستای معمولی(، اشاره کرد.
وی افــزود: ترکیبــات پاســتای پروفیتــو شــامل آرد 
سمولینا، آرد یولاف )جوی دوسر(، کنسانتره پروتئین 

آب پنیر، ایزوله پروتئین نخود و فیبر گندم است.
کارون بــه این محصول  مدیر تحقیق و توســعه زرما
جدید زر )پاســتای پروفیتو( اشــاره کرد و افزود: میزان 
پروتئین پاســتای پروفیتــو، دو برابر پاســتای معمولی 
اســت و برای ورزشــکاران، افراد میانســال و افرادی که 
تمایل به استفاده از رژیم های غذایی حاوی پروتئین 
بیشتر و کربوهیدرات کمتر دارند، بسیار مناسب است.
قندهاری تصریح کرد: اختراع فرمولاسیون و فرآیند 
تولیــد پاســتای پروفیتــو و وگانــو و مولتــی گریــن در 

کارون به ثبت رسیده است و همچنین مقاله ای  زرما
 Food Science انگلیسی )ISI( در ارتباط با آن در مجله

and Nutrition در سال ۲۰۲۰ منتشر شده است.
قندهاری گفت: ســهم مصرفی از پاستا در هر وعده 
غذایی ۵۵ گرم اســت و ایــن میزان از مصــرف پروفیتو 
غ خواهد بود که برای  معادل سه عدد سفیده تخم مر
عضله ســازی می توانــد در برنامه غذایی ورزشــکاران 

قرار گیرد.
وی تصریــح کــرد : نتایج مطالعات تغذیه ای نشــان 
داده اســت که مصــرف پروفیتو، بــرای افراد میانســال 
نیز بســیار مفید و در حفظ توده عضلانی آنها، کارساز 

است .
کارون  مدیــر تحقیــق و توســعه گــروه صنعتــی زرمــا
محصول دیگر این شــرکت را کــه برای افــراد گیاهخوار 
فرموله شده است - پاستای وگانو - عنوان کرد و گفت 
: گیاهخواران چون از منابع غذایی حیوانی اســتفاده 
نمی کننــد، ممکــن اســت دچــار کمبودهایــی از نظر 
منابــع غذایــی در تامیــن ریزمغذی هــا باشــند کــه بــا 
مصرف محصول غنی شــده وگانو این مشــکل آنها نیز 

مرتفع خواهد شد.
قندهــاری با بیان اینکــه درتهیه پاســتا وگانو از تخم 
دانه کتان )بعنوان منبع امگا ۳ گیاهی( استفاده شده 
است افزود: منابع زینک و ویتامین ب۱۲ هم در پاستا 

وگانو گنجانده شده است .
، پاســتا مولتی  این متخصص صنایع غذایی کشــور
گرین را دیگر محصول این شــرکت نامید و اضافه کرد: 
پاســتای مولتــی گریــن از غــلات مختلف ماننــد برنج، 
ذرت، جــو دوســر و کینــوآ تهیــه شــده اســت کــه هــم 

پروفایل آمینو اسیدی آن نسبت به پاستای معمولی 
بهبود یافته اســت و هــم دارای ریــز مغذی هــا و مواد 

معدنی زیادی است .
این محقق و دانشمند جوان ایرانی گفت: پاستای 
مولتی گرین در مقایسه با یک پاستای معمولی چهار 
برابر روی و فسفر، پنج برابر منیزیم و شش برابر منگنر 
دارد و همچنین فیبر موجود دراین محصول که هفت 
برابر پاستای معمولی است. هم برای دستگاه گوارش 
مناسب است و هم احساس سیری کامل را به همراه 

می آورد .
کید کرد: این محصولات برای نخستین  قندهاری تا
بار در یک شــرکت ایرانی تولید شــده و مشابه داخلی 
ندارد و از ویژگی های آن قابل استفاده بودن برای تمام 

افراد کوچک و بزرگ در سبد غذایی خانواده است.
دومیــن کنگــره و نمایشــگاه تناســب انــدام تهــران 
۲۱ الــی۲۳ تیــر ۱۴۰۲ ســاعت ۹ الــی۱۷ در مجتمــع 
نمایشگاهی بوستان گفتگو برگذار شد و گروه صنعتی و 
پژوهشی زر محصولات دانش بنیان خود را به نمایش 

عموم گذاشت.

وه زر در نمایشگاه تناسب اندام ونمایی از ســــه محصول جدید گر ر
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ح کرد:  تولید انواع مکمل ها، ریزمغذی ها،  مدیرعامل شرکت آردین آفرین سوشیانت مطر
ویتامین ها، اسیدهای آمینه و… برای غذای دام و طیور در سوشیانت

به گزارش کارآفرینی و صنعت غذا، دکتر خسرو 
اســــماعیلی، مدیرعامل شــــرکت آردیــــن آفرین 
سوشــــیانت به خبرنگار ما گفــــت: من در حدود 
گی ها  ســــی ســــال قبل شــــرکتی را با همیــــن ویژ
تاسیس کرده بودم که به هر دلیلی از آن شرکت 
جدا شدیم و شــــرکت آردین آفرین سوشیانت را 
از چهار سال قبل با گروهی از متخصصین دیگر 
بیماری های دام طیور و فعالین این صنعت که 
سابقه طولانی در این امر داشتند ، با این هدف 
کــــه بتوانیم یک قدم کوچکی بــــرای خودکفایی 
و در عین حال برای کار آفرینــــی دراین مملکت، 

تاسیس کردیم .
دکتر اســــماعیلی در خصوص فعالیت و تولید 
شــــرکت آردین آفرین سوشــــیات بیان کرد: کل 
مــــواد غذایی که بــــرای دام مصرف می شــــود،از 
جمله ذرت و ســــویا و کربنات و غیــــره تقریبا نود 
و پنج درصد مــــواد اصلی غذایــــی دام و طیور را 

تشکیل می دهد.
ایــــن کارآفرین حوزه غذای دام و طیور کشــــور 
افزود: چیــــزی حدود پنج درصــــد از این مواد را 
ریزمغذی هــــا که بســــیار بــــا  ارزش و خیلی گران  
قیمت و در عین حال ضروری هســــتند تشکیل 
 oligoelement ،می دهند که شامل ویتامین ها

ها، اسیدهای امینه، فســــفات هستند که یا به 
صورت نیم درصد به شــــکل مکمل که شــــامل 
ویتامین ها و oligoelement ها هســــتند و یا به 
شکل کنسانتره که در این صورت اسیدآمینه ها 
مثل متیونین لیزین ، ترئونین و بقیه مواد دیگری 
که به عنوان افزودنی های دیگر از جمله فسفات 
و … در این صــــورت پنج درصــــد جیره غذایی  را 

شامل می شود.
مدیرعامل شــــرکت آردین آفرین سوشــــیانت 
در خصوص چالش هــــای صنعــــت دام و طیور 
گفــــت: اصولا تولیــــد در همه جای دنیا مســــئله 
مشــــکل داری می باشــــد، تولید قابــــل قیاس با 
تجارت نیســــت و در ایران همه بــــا چالش های 
کی روبرو هســــتند و کار سختی  بسیار وحشــــتنا
است به نحوی که هر کســــی که در صنعت وارد 
عرصه ی تولید شود باید یک شخصیت عاشقی 
داشته باشد در غیر این صورت با هیچ معیاری 

تولید در این کشور نمی صرفد.
دکتر اسماعیلی در خصوص انتظار مسئولین 
از تولیدکنندگان خاطر نشــــان کرد: بیشــــترین 
کاری که ما داریم با ســــازمان دامپزشکی است، 
اصولا با ما همکاری های لازم را انجام می دهند 
ولی چیزی را که ما انتظار داریم، وقتی سازمان 

دامپزشــــکی همکاران خود من وارد کارخانه ما 
می شوند از سیر تا پیاز رو مورد بازبینی قرار می 
دهند و کوچک ترین مشــــکل و یا احیانا اهمالی 
از طرف هر کدام از کارخانه ها باشد، را متذکر می 

شوند و کنترل می کنند.
این تولیدکننده کشور افزود: در این خصوص 
وقتــــی کارخانــــه ای کــــه ســــرمایه گذاری بســــیار 
سنگینی برای این کار می کند حداقل انتظار من 
به عنوان یک تولید کننده و دامپزشــــک یا همکار 
این دوســــتان این اســــت کــــه با توجه بــــه اینکه 
این کارخانه ها تحت نظارت و کنترلشــــان است 
دیگر نخواسته باشند یک کارخانه  دیگری مثل 
ک دام و با همان روش و فرمول و عین همان  خورا
سیستم را که در مورد بقیه مواد غذایی انجام می 
شود، بخواهند اینجا پیاده کنند، اصلا نباید هیچ 
ک دام و  کارخانه دیگری از جمله کارخانــــه خورا
حتی مرغداری ها اجازه تولید مکمل کنســــانتره 
داشته باشند، وقتی این همه کارخانه با سرمایه 
گذاری و با آزمایشگاه ها و تجهیزات بسیار وسیع 
در کنترل سازمان دامپزشکی است چطور اجازه 
ک دام خودش  می دهند که یک کارخانه خــــورا
بیاید که مکمل کنسانتره تولید کند؟ این مسئله 
یکی از مهمترین چالش های بزرگ ما در صنعت 

دام و طیور است.
دکتر اســــماعیلی ضمن مثبــــت ارزیابی کردن 
کیفیت نمایشــــگاه دام و طیور از لحاظ بازدید و 
استقبال مشارکت کنندگان تصریح کرد: خدمات 
این نمایشگاه از جمله سیستم گرمایشی بسیار 
ضعیف بود به نحوی که چند روز ما مجبورشدیم 
، وسایل و تجهیزات خنک کننده و یا پنکه تهیه 

کنیم.
مدیرعامل شــــرکت آردین آفرین سوشــــیانت 
در پایان گفت: اصولا ســــعی کــــردم که درزندگی 
مثبت اندیش باشــــم ســــعی می کنم جنبه های 
منفی را کمتر توجه کنــــم، تنها خواهش از همه 
این اســــت که با یه نگرش مثبت با مسائل نگاه 
کنند و به مســــئولین هــــم با همان نگرشــــی که 
داریم. کســــی که وارد تولید می شــــود باید آدم 
مثبت اندیشی باشــــد که بتواند کار کند. نگرش 
مســــئولین هم به تولید این مثبت باشد تا بهتر 

بتوانند مشکلات ما را برطرف کنند.
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 به گــــزارش کارآفرینی و صنعت غذا، بیســــت  و 
دومین دوره نمایشــــگاه بین المللی دام، طیور و 
صنایع وابســــته، یکم مرداد ماه بــــه مدت چهار 
روز با حضــــور ۲۸۰  شــــرکت داخلــــی و همچنین 
شــــرکت هایی از ۱۴ کشــــور دیگــــر در فضایــــی به 
مساحت ۵۰ هزار متر مربع از نمایشگاه بین المللی 

تهران برگزار شد.

در این دوره از نمایشگاه شرکت های متنوعی در 
زمینه های مرتبط با دام، طیور و صنایع مربوطه 
حضور داشتند که توانمندی ها و دستاوردهای 

سال های اخیر خود را به نمایش گذاشتند. 
ک  شرکت های دانش بنیان، تولیدکنندگان خورا
دام، طیور و آبزیــــان، فرآورده هــــای ژنتیکی دام، 
کســــن، نهاده های  دارو، مکمل هــــای غذایی، وا

بیولوژیــــک، خدمــــات دامپــــروری و مرغــــداری 
هوشــــمند و اتوماســــیون واحدهــــای مرغداری 
و دامپــــروری، صنایع حرارتــــی و برودتــــی، انواع 
تجهیــــزات مرغــــداری و دامــــداری، کارخانجات 
، آبزیــــان و ... از جملــــه  ک دام، طیــــور خــــورا
شــــرکت های حاضر در ایــــن دوره از نمایشــــگاه 

بودند.

گــزارش صنعت غذا از بیســت  و دومین نمایشــگاه 
بین المللــی دام، طیـــــور و صنایــــع وابســته
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به تازگی دانشمندان عنصر حیاتی گمشده در رژیم غذایی گیاهخواری را کشف کردند. این عنصر حیاتی و مکمل طبیعی که »جلبک« نامیده می شود 
را می توان برای جبران کمبود ویتامین B۱۲ در رژیم های غذایی گیاهی استفاده کرد.

به گزارش گاردین؛ بر اساس تحقیقات جدید دانشمندان دانشگاه کمبریج، مکمل ها و ویتامین های موجود در جلبک به زودی می تواند مؤثرترین راه 
حل برای جایگزینی یک ماده مغذی مهم از دست رفته در رژیم های غذایی گیاهی باشد.

محبوبیت غذاهای بدون گوشت و لبنیات در رژیم های غذایی غربی، بسیاری از افراد را به طور بالقوه در معرض کمبود ویتامین  قرار می دهد. به همین 
دلیل، ممکن است گیاهخواران پس از مدتی از کمبود ویتامین B۱۲ که یک ویتامین و ماده اساسی در ساخت خون و سلول های عصبی است، رنج ببرند.
پروفسور Alison Smith، رئیس گروه متابولیسم گیاهی در دانشگاه می گوید: رژیم های غذایی که صرفا بر پایه محصولات گیاهی است، 
در سطوح مختلف عالی هستند، اما کمبودهای خاصی دارند که یکی از مهم ترین آن ها کمبود ویتامین B۱۲ است.

دکتر پیام مهرشــاهی، همکار وی افزود: مکمل های مبتنی بر ویتامین B۱۲ در حال حاضر در 
گر رژیم گیاهخواری دارید، در  دسترس هســتند، اما تمام آن ها کارساز و مؤثر نیســتند. ا
خطر کمبود ویتامیــن B۱۲ قرار می گیریــد و در این صــورت، می توانید مکمل هایی 
را مصــرف کنید، اما انتخاب اشــتباه یک قرص یــا مکمل می تواند باعث آســیب 

رساندن بیشتر شود.
کتری هایی مانند  مهرشاهی گفت: نکته مهم این است که B۱۲ توسط با
کتری هایی که در سیســتم گوارش گاو و گوســفند رشــد  آن دســته از با
می کنند ساخته می شود و شما نمی توانید آن را مستقیماً از گیاهان 
گر  یک رژیم گیاهخواری را اتخاذ کنید،  دریافت کنید. در نتیجه، ا
مصرف B۱۲ شما می تواند به شدت کاهش یابد و این مسئله 

عواقب قابل توجهی برای سلامت افراد ایجاد می کند.
در نتیجــه، دانشــمندان دانشــگاه کمبریــج راه حــل 
عجیبــی را برای این مشــکل ارائــه کرده اند. بر اســاس 
آزمایش های انجام گرفته توســط آن ها، بســیاری از 
انــواع جلبک ها، عمدتــا موجودات آبــزی که فاقد 
ریشــه یا ســاقه هســتند، توانایی قابــل توجهی را 
در تجمع  ویتامین B۱۲ نشــان می دهند. آن ها 
می گویند که به زودی تولیدکنندگان می توانند 
از ایــن مــواد بــرای تهیــه مکمل هــای حــاوی 

ویتامین B۱۲ استفاده کنند.
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بخوانید و سالم باشید
کوتاه و خواندنی از دنیای غذا و سلامت 

تغذیه

گیاهخواران برای سالم ماندن به این ماده مغذی نیاز دارند
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توت ها چه فوایدی برای سلامت بدن دارند؟

وبیوتیک ها کلید درمان افسردگی هستند پر
بــر اســاس تحقیقــات جدیــد، پروبیوتیــک هــا 
ممکــن اســت در اثربخشــی درمان های ســلامت 

روان موثر باشند.
، تحقیقات جدید نشان  به گزارش مدیکال نیوز
داده اســت که افراد مبتلا به اختلال افسردگی که 
مکمل های پروبیوتیک را همــراه با داروهای ضد 
افسردگی استاندارد مصرف می کردند علائم شأن 

کاهش یافت.
یافته ها نشــان می دهــد که مکمــل پروبیوتیک 
می تواند به بزرگسالان مبتلا به افسردگی به عنوان 
یــک درمــان مکمــل کمــک کنــد، امــا تحقیقــات 

بیشتری لازم است.
کارشناسان توصیه می کنند که غذاهای غنی از 
، و میسو را در رژیم  پروبیوتیک مانند ماست، کفیر

غذایی خود بگنجانید.

داروهــای ضــد افســردگی معمــولًا اولیــن خــط 
درمــان بــرای افــراد مبتــلا بــه اختــلال افســردگی 
حاد هســتند. بــا این حــال، بین ۱۵ تــا ۳۰ درصد 
از افــراد مبتلا به افســردگی بــه این داروها پاســخ 

نمی دهند.
طبق یک مطالعه جدید، افراد مبتلا به اختلال 
وبیوتیــک  کــه مکمل هــای پر افســردگی حــاد 
کتری مصرف می کردند، علائم  حاوی ۱۴ ســویه با

افسردگی و اضطراب در آنها کاهش یافت.
این کارآزمایی هشت هفته ای با دارونما توسط 
محققان مؤسســه روان پزشــکی، روان شناســی و 

علوم اعصاب کالج کینگ لندن انجام شد.
مکانیسم نحوه تأثیر مکمل های پروبیوتیک بر 

بهبود افسردگی ناشناخته است.
لیــد  تو مل  شــا لــی  حتما ا ی  نیســم ها مکا

انتقال دهنده هــای عصبــی اســت کــه می توانــد 
بــر خلــق و خــوی تأثیــر بگــذارد و مولکول هــای 
سیگنال دهنده پیش التهابی به نام سیتوکین ها 

را کاهش می دهد.
اثرات فیزیکی مثبت یک میکروبیوم روده سالم 
می تواند به وضعیت روانی سالم تری منجر شود.

گر فواید توت ها برای سلامتی بدنتان را بدانید،  ا
از خوردن آن غفلت نخواهید کرد.

گــزارش الیــوم الســابع؛ توت هــا میوه هــای  بــه 
تابستانی سرشار از بسیاری از مواد مغذی ضروری 
گــزارش بــا  بــرای بــدن انســان هســتند. در ایــن 
برجســته ترین و مهم تریــن فوایــدی کــه خــوردن 
توت برای بدن به ارمغان می آورد، آشنا می شویم. 
این میوه دارای یک طعم خاص و متمایز بوده و 
کســیدان ها و درصدی  حاوی ویتامیــن C، آنتی ا

آهن است.
فواید انواع توت ها 

ارتقای سلامت قلب
با کاهش سطح کلسترول، فشار خون و التهاب، 
سلامت قلب را بهبود می بخشد و احتمال تصلب 
شــرایین را کاهــش می دهد، بنابرایــن خوردن آن 

مهم است.

کاهش احتمال عفونت
حــاوی بســیاری از ترکیبــات ضــد التهابــی از 
کسیدان ها است، بنابراین خوردن  جمله آنتی ا
کســیداتیو  آن برای مبارزه با التهاب و اســترس ا
مرتبــط بــا افزایش احتمــال بیماری هــای مزمن 

مؤثر است.
شانس ابتلا به سرطان را محدود می کند

این میوه به محافظت از بــدن در برابر احتمال 
ابتــلا به ســرطان کمک می کنــد؛ به ایــن دلیل که 
کســیدان اســت که  حــاوی مقــدار زیــادی آنتــی ا
بــه نوبه خــود از ایــن بیمــاری بدخیــم محافظت 

می کند.
کید می شــود که برای  ، تأ علی رغم فوائــد مذکور
جلوگیری از بــروز یا قــرار گرفتن در معــرض حالت 
تهوع، سرگیجه و نفخ، در مصرف توت زیاده روی 

نکنید و به تعادل آن را مصرف کنید.
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رئیس اتحادیه 
بنکداران مواد 
غذایی تهران: 

کالاهای  فروش 
غیراساسی فاجعه 

است/ افزایش 
کثر بنکداران نارضایتی و زمزمه تعطیلی ا

رضا کنگری در خصوص میزان فروش مواد غذایی نسبت به یک سال 
گذشــته گفت: فروش کالاهای لوکس و غیراساسی فاجعه و فوق العاده 
کاهش یافته است. به دلیل پایین آمدن توان خرید، مردم فقط کالاهای 
اساســی می خرنــد و آن هم بســیار کم. میــزان فروش کالاهای اساســی 
بسیار افت داشته و نسبت به سال گذشته ۴۰ تا ۵۰ درصد کاهش یافته 

است و کسب و کار بنکداران با رکود همراه است.
(، به نقل  گروفودنیوز به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی)ا
از اتاق اصناف تهران؛ رضا کنگری، رئیس اتحادیه بنکداران مواد غذایی 
تهران در خصوص حذف کالاهای اساســی از سفره مردم گفت: فروش 
کی ها، تنقلات، نوشیدنی ها، آبمیوه ها و کالاهایی مانند تن  کثر خورا ا
ماهی به شــدت کاهش یافته اســت. می تــوان گفــت ۵۰ درصد کاهش 
فروش داشــته ایم. فقط کالاهای اساســی رب، چای، روغن، برنج، قند 
و شــکر خرید و فروش می شــود زیرا کالای اساسی ســبد خرید است که 
باید سر سفره مردم باشد. توان خرید مردم پایین است دیگر به سمت 
ک نمــی روند و فقــط کالاهای  کالای غیراساســی و لوکــس و حتی پوشــا

اساسی را تهیه می کنند.
وی گفــت: اغلب مردم جامعــه حقوق بگیر هســتند و افزایش حقوق 
۲۰ درصــدی باتوجه به هزینه های بالا و تــورم بیش از اندازه، باعث می 

شود پایین بیاید.

کنگری درخصوص ادامه این وضعیت گفت: مردم به میزان درآمدی 
گر این وضعیت ادامه دار باشد باتوجه  که دارند می توانند هزینه کنند. ا
به میزان حقوقی کــه کارمند و کارگر می گیرد، مصرف نان را بالا می برند 
و گوشت نمی خرند و میزان خرید کالاهای اساسی را از ۱۰۰ درصد به ۲۰ 

درصد کاهش می دهند.
غ و گوشت  وی افزود: اتحادیه های دیگر مانند اتحادیه پروتئین و مر
گر پیش از این  هم مشــکلات ما را دارند. زیرا مردم توان خریــد ندارند. ا
یک کیلو یک کیلو گوشت می خریدند الان ۲۰۰ گرم و ۱۰۰ گرم گوشت می 
خرند. مردم وقتی پول ندارند مجبور هستند مصرف کالاهای پرهزینه 

را به حداقل برسانند تا بتوانند تا سر ماه دوام بیاورند.
کنگری تصریح کرد: البته امیدواریم با سامانه مودیان شفافیت خرید 
و فروش ها بیشتر شود و طبق آن مالیات بپردازیم تا بتوانیم به کسب و 
کار خود ادامه دهیم. در حال حاضر بســیاری از فعالان بنکداران مواد 
غذایی به اجبار ادامه کار می دهند. سود که نمی کنند حتی با ضرر کار 

می کنند و رغبتی به ادامه کار ندارند.
مالیات بنکــداران حداقل ۵ برابر شــده اســت/ بنکــداران دیگر توان 

ادامه کار ندارند
رئیس اتحادیه بنکداران مواد غذایی تهران ادامه داد: در حال حاضر 
بــر روی کالاهــا ارزش افــزوده مــی دهیــم و همــکاران مــا بســیار ناراضی 
هستند و در این خصوص نامه نگاری های لازم با سازمان امورمالیاتی 
کشور انجام گرفته است و به نتیجه نرســیده ایم. امسال به دلیل تورم، 
مالیــات ما را حداقل ۵ برابر افزایش داده انــد و فعالان این صنف تحت 
فشار هستند و مدام به اتحادیه مراجعه می کنند و اعلام می کنند صرفه 

اقتصادی ندارد و توان ادامه کار ندارند.
وی بــا بیــان اینکه در دو ســال اخیــر نارضایتی در کســب و کار بســیار 
افزایش یافته اســت، گفت: پیش از این برخی مشــکلات را نداشتیم. با 
ما مراعات می کردند و مالیات ها عادلانه دریافت می شــد. اما با توجه 
به افزایش تورم و دو برابر شــدن قیمت کالاها، سازمان امور مالیاتی نیز 
می گوید ســود بیشــتری داشــته ایم بنابرایــن مالیات را ۵ برابــر افزایش 

می دهد.
کنگری درخصوص نحوه قیمت گذاری کالاهای اساسی گفت: برخی 
قیمت کالاهای کشــاورزی ماننــد برنج را عرضه و تقاضــا تعیین می کند 
گر کمبود  و قیمت مصوب ندارد. کشــاورز قیمــت آن را اعلام می کنــد. ا
گر عرضه بیشتر باشد، قیمت  وجود داشته باشد، قیمت بالا می رود و ا
گر هم کاهش قیمــت صورت نگیــرد، قیمت ها ثبات  کاهش می یابــد. ا
پیدا مــی کنند. قیمت برخــی کالاها نیــز مانند رب و تن ماهی از ســوی 

سازمان حمایت تعیین می شود.
او در ادامــه گفــت: افزایش قیمــت کالاها بــه دلیل افزایــش هزینه ها، 
بیمــه، مالیات و حقــوق کارگران اســت. تورم بیــش از حد در یک ســال 
اخیر باعث رکود در بازار شــده اســت. از ســوی دیگر بحث مالیات یکی 
از مشــکلات اساســی صنف ما اســت. در حالی کالای ما با ارزش افزوده 
محاســبه می شــود که در رســته توزیعی قرار داریم و بیــن تولیدکننده و 
مصرف کننــده کار خدماتی انجام مــی دهیم و کالا را به دســت مصرف 
کننده مــی رســانیم. کالا زمانی شــامل ارزش افزوده ایجاد می شــود که 
بــرای مثال گوجه را به رب تولید کنیم. اما ما رب را از کارخانه به مصرف 

کننده می رسانیم.

ر   خبـا ا
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گر کالایی را برای مثــال ۱۰ تومان  .کنگری ادامــه داد: در صورتی کــه ا
خریدیــم و ۲۰ تومــان فروختــه ایــم، نوبــت بعدی ســه تومــان روی آن 
گذاشــتیم و آن را ۲۳ تومان خریدیم. به این سود نمی گویند. ما حتی 
ارزش ریالــی کالاهــای خود را نتوانســتیم حفــظ کنیم. بنکــداران مواد 

غذایی ۳ درصد تعرفه سود دارند که از بیش از آن تخلف است.
رئیس اتحادیه بنکــداران مواد غذایــی تهران همچنین بــا بیان اینکه 
قیمت رب و قیمت تن ماهی به عنوان کالاهای اساسی در روزهای اخیر 
افزایش یافته اســت، گفت: قیمت رب حــدود ۲۰ درصــد افزایش یافته و 
قیمت تن ماهی از ۴۵ هزار تومان به ۶۵ هزار تومان رسیده اما برخی کالاها 
با کاهش قیمت مواجه شده اســت. روغن حدود ۲۰ درصد، حبوبات ۱۰ 

الی ۱۲ درصد و برنج ایرانی ۳۵ تا ۴۰ درصد کاهش قیمت داشته است.
او درخصوص دلیل کاهش قیمت برنج ایرانی گفت: باتوجه به اینکه 
از یک ســو به فصل برداشــت نزدیک می شــویم و از ســوی دیگر ســال 
گذشته تولید انبوهی داشــتیم و برنج های سال گذشته به دلیل گران 
گر برنج  بــودن و کاهش توان خرید مردم در انبارها دپو شــده اســت و ا
ایرانی بیش از حد در انبار بماند خراب می شود، لذا امسال عرضه برنج 
ایرانی بیش از اندازه اســت و تقاضا کم که این باعث کاهش چشمگیر 

قیمت این کالا برای سال جاری شده است.
کیــد کــرد:  رئیــس اتحادیــه بنکــداران مــواد غذایــی تهــران در آخــر تا
بنکداران در حال حاضر با چالش رکود و افزایش ۵ برابری مالیات مواجه 
کثر بنکداران بــه گوش می رســد و نارضایتی  هســتند. زمزمه تعطیلــی ا
کســب و کار بســیار افزایــش یافته اســت. ســازمان امور مالیاتی شــریک 
گر کار هم نکنیم باید مالیات بپردازیم. درآمدی ما شده است و حتی ا

رئیس انجمن 
تولیدکنندگان 

شیرخشک صنعتی: 
تولید ماهانه 

شیرخشک به ۱5 
هزارتن رسید

ســیاوش ســلیمی گفت: بنابــر آمــار تولیــد ماهانه شیرخشــک به ۱۵ 
هزارتن رسید.

به گزارش باشــگاه خبرنگاران جوان؛ سیاوش سلیمی گفت: با توجه 
بــه گرانــی چندبرابری قیمــت شــیرخام در ۱۰ ماه گذشــته، ســرمایه در 
گردش واحدها متناســب با آن باید افزایش یابد که متاســفانه این امر 
صــورت نگرفــت و در نهایت کمبــود نقدینگی شــرکت ها مشــکلاتی در 

صادرات ایجاد کرده است.
او افزود: بــا افزایش تولید شیرخشــک، صــادرات به تناســب آن باید 
صورت گیرد که متاسفانه به سبب مشکلات رفع تعهد ارزی، صادرات 

کاهش یافته است.
ســلیمی با بیان اینکه سالانه ۷۰ هزارتن شیرخشــک مورد نیاز کشور 

است، گفت: بنابر آمار ماه گذشته ۱۵ هزارتن شیرخشک تولید شد که 
با این وجود نیاز است که ۱۵۰ هزارتن شیرخشک در سال صادر شود.

رئیس انجمن تولیدکنندگان شیرخشک صنعتی ادامه داد: با وجود 
آنکه ۹۵ درصد قیمت تمام شــده شیرخشــک را شــیرخام تشکیل می 
دهــد، لــذا افزایــش قیمت در مــاه های گذشــته موجب شــد تــا از نرخ 

جهانی بالاتر رویم.
او گفت: با توجه به آنکه بلاروس حدود ۲.۲ دلار شیرخشک را عرضه 
می کند، اما قیمت تمام شده بر مبنای تحویل نرخ ارز پایه ۲.۷ تا ۲.۸ 

دلار است که با این وجود توان رقابت صادرات را نداریم.

کمیسیون  رئیس 
کشاورزی و صنایع 
غذایی اتاق تعاون: 
عضویت ایران در 
سازمان شانگهای 
فرصتی بی نظیر برای 
توسعه صادرات

ارسلان قاســمی با اشــاره به اینکه ایران از امروز رســماً عضو پیوسته 
پیمان شــانگهای شــده اســت، گفت: این مهم فرصتــی بی نظیر برای 

توسعه صادرات در اختیار شرکت های ایرانی قرار می دهد.
به گزارش فارس؛ ارســلان قاسمی اظهار داشــت: ایران از امروز رسما 
عضو پیوسته ســازمان همکاری شــانگهای شده اســت که کشورهای 
عضــو این پیمــان ۲۰ درصد انرژی دنیــا و ۳٫۵ میلیارد نفــر از جمعیت 
جهان را                              در اختیار دارند و چین و روســیه بــه عنوان دو عضو دائم این 

پیمان از اعضای دائم شورای امنیت سازمان ملل هستند.
وی افزود: برخی می گویند پیمان شانگهای بیش از اینکه اقتصادی 
باشــد، امنیتی و سیاســی اســت، امــا در ایــن پیمان بخــش اقتصادی 
پررنگ هــم وجود دارد و در شــرایطی که کشــورهای غربی مــا را                              تحریم 
کرده اند، حضور قدرتمند بخش اقتصــادی ایران به ویژه بخش تعاون 
در بستر پیمان شانگهای می تواند به توسعه صادرات غیرنفتی و تامین 

کالاهای اساسی کمک کند.
رئیس کمیسیون کشاورزی و صنایع غذایی اتاق تعاون با بیان اینکه 
پیمــان شــانگهای و اتحادیه اوراســیا و همچنیــن بازار روســیه فرصت 
مغتنمی برای شــرکت های ایرانی به شــمار می رود، گفت: بــازار جدید 
عربستان و مصر برای ایران فرصت مغتنمی است تا به توسعه صادرات 

و افزایش تجارت با این کشورها اقدام کند.
قاســمی اضافه کــرد: ما بــا برنامه ریــزی درســت می توانیــم از فضای 
ایجادشده در پیمان ها و سازمان های منطقه ای و کشورهای همسایه 

استفاده کنیم.
بــه گفته وی؛ بازار روســیه، عربســتان و مصر می توانــد حجم تجارت 
غیرنفتی ما را                              دو برابر کند، درحالی که حجم تجارت غیرنفتی ما در سال 

گذشته ۱۰۳ میلیارد دلار بوده است.
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رئیس کمیسیون کشاورزی و صنایع غذایی اتاق تعاون اظهار داشت: 
بــا اســتفاده از پیمان هــای شــانگهای و اتحادیــه اوراســیا می توانیم به 
توســعه صــادرات به ویــژه کشــورهای پیرامونــی مــا نیــاز بــه محصولات 
صادراتی ایران دارنــد و ما می توانیم محصولات خود را                              به این کشــورها 

صادر کنیم.
قاســمی با اشــاره بــه مــاده ۲۳ قانون احــکام دائمــی گفت: بــه دولت 
اجازه داده شــده اســت، برای تنظیم بازار داخل با واردات اقدام کند و 
 ، کید شــده اســت که دولت نمی تواند به بهانه تنظیم بازار همچنین تأ
جلوی صادرات محصولات ایرانی را                              بگیرد؛ وقتی ما با یک کشور قرارداد 
می بندیم باید صادرات را                              به موقع انجام دهیم، نه اینکه به بهانه تنظیم 

بازار داخل جلوی صادرات گرفته شود.
غ در کشــور  غ گفت: ظرفیت نصب شــده تولید مر وی در مورد بازار مر
۳٫۲ میلیون تن در ســال است و ظرفیت واقعیت در حال حاضر ۱٫۸ تا 
۲٫۱ میلیون تن است که می تواند نیاز کشور را                              پوشش دهد، اما به خاطر 
غ با گوشت قرمز، فشار  افزایش قیمت گوشت قرمز و جانشینی گوشت مر

تقاضا افزایش یافته و بازار با کمبود مواجه شده است.
رئیس کمیسیون کشاورزی و صنایع غذایی اتاق تعاون اظهار داشت: 
غ است و به نظر من نیازی نیست  سیاست غلط دولت، قیمت گذاری مر
غ یــک کالای تعزیراتی باشــد و نبایــد قیمت به صورت دســتوری  که مــر

تعیین شود.
مســکنی افزود: بخش تعاون، یک بخش شفاف است و با وجود آنکه 
مسئولان می گویند ما از شفافیت حمایت می کنیم، اما از بخش تعاون 
حمایتی صورت نمی گیرد، درحالی که اغلب شرکت های تعاونی یک دفتر 

حسابداری و حسابرسی دارند.

اعلام آمادگی ستاد 
اقتصاد دانش بنیان 

سلامت برای حمایت 
از تولیدات حوزه 

صنایع حلال
نــت علمــی  و مت معا ن ســلا نش بنیــا ا د د قتصــا ا ســعه  د تو ســتا
ریاســت جمهوری برای حمایت از تولیدکنندگان داخلــی برای ورود به 

بازار جهانی و بین المللی صنایع حلال اعلام آمادگی کرد.
(، به نقل  گروفودنیوز به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی)ا
از معاونت علمی ریاســت جمهوری، ستاد توســعه اقتصاد دانش بنیان 
ســلامت بــا همــکاری مرکــز تحقیقــات حــلال جمهــوری اســلامی ایران 
ســازمان غــذا و دارو؛ تولیدکننــدگان داخلــی را بــرای ورود بــه عرصــه 

بین المللی حوزه حلال تشویق و حمایت می کند.
با توجه بــه ارتقای جایگاه صنایع حــلال در بازارهای بین المللی طی 
، ایــن صنعــت پیشــرفت ویــژه ای در میان کشــورهای  چنــد دهه اخیــر

مســلمان و حتی کشــورهای اروپایی داشته اســت. صنایع حلال برای 
نخســتین بار در کشــور مالزی تولید و مطرح شــد، اما ســایر کشورهای 
مسلمان نیز به این حوزه ورود کردند و طی سال های اخیر ظرفیت های 
تولیدات این حوزه جایگاه مناســبی را در میان بازارهای جهانی کسب 

کرد.
ایران نیز به عنوان یکی از کشــورهای اسلامی از پتانسیل های خوبی 
در این حوزه برخوردار اســت و ســعی دارد تــا تولیدکننــدگان داخلی در 
ایــن حوزه فعالیــت کنند. درهمین راســتا؛ مصطفی قانعی، دبیر ســتاد 
توســعه اقتصاد دانش بنیان ســلامت معاونــت علمی در بازدیــد از مرکز 
تحقیقات حلال جمهوری اســلامی ایران سازمان غذا و دارو اعلام کرد: 
با توجه به گســترش روزافزون حوزه حلال و اهمیــت اقتصاد و صادرات 
کالاهای سلامت محور حلال به کشورهای منطقه ای و بین المللی، باید 
راهکارهایــی جهت تشــویق تولیدکننــدگان داخلــی بــرای ورود به این 

عرصه فراهم شود.
وی خاطرنشان کرد: با توجه به تشویق تولیدکنندگان داخلی، ایران 
می تواند جایگاه شایســته ای در بازار ۴ هزار میلیارد دلاری حوزه حلال 

داشته باشد.
قانعی اظهار کرد: در این خصوص، ستاد اقتصاد دانش بنیان سلامت 
معاونت علمی آمادگی دارد تا حمایت مادی و معنوی خود را از طرح ها 
و فرآیندهایی که منجر به افزایش ارزآوری، اشتغال زایی و رونق کسب و 

کارهای حلال می شوند، فراهم کند.

عضو شورای ملی 
زعفران:70 درصد 
زعفران فله  صادر 
می شود

علی حســینی گفت: بنابرآمار ســالانه ۲۰۰ تا ۳۰۰ هزارتن زعفران صادر 
می شود که ۷۰ درصد این میزان بصورت فله انجام می شود.

به گــزارش باشــگاه خبرنــگاران جــوان؛ علی حســینی از ثبــات قیمت 
کنون حداقل نرخ هرکیلو زعفران  زعفران در بازار خبر داد و گفــت: هم ا

کثر ۴۰ تا ۴۳ میلیون تومان است. ۳۰ تا ۳۱ میلیون تومان و حدا
به گفته او، با توجه آغاز فصل برداشت زعفران نوبرانه از سه ماه آینده 
و عرضه به بازار پیش بینی می شود که تغییری در روند قیمت ها ایجاد 

نشود.
کان افزایشــی است،  حســینی با بیان اینکه روند صادرات زعفران کما
گفــت: بنابر آمار گمــرک از ابتدای ســال میزان صادرات زعفران نســبت 
به مدت مشابه ســال قبل رشد داشته اســت، اما متاسفانه آن طور که 

باید و شاید زیرساخت های مناسبی برای صادرات زعفران نداشتیم.
عضو شــورای ملی زعفران با بیان اینکه ســالانه ۸۰ تا ۹۰ تن زعفران به 
کنون چین رقیب بالقوه ماست و به عبارتی  چین صادر می شود، گفت: ا
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با دست خودمان برای کشور ها بازارسازی می کنیم به طوریکه سالانه 
۹۰ تن زعفران فله به چین صادر می شود. همچنین به برخی کشور ها 
به رغم ۳ تا ۴ میلیون جمعیت، ۶۰ تن زعفران در ســال صادر می شود 
و بدیهی اســت کــه زعفــران ایرانــی با نــام دیگر کشــور ها مجــدد صادر 

می شود که این موضوع باید مورد توجه قرار گیرد.  
کید بر بهبود روند صادراتی زعفران گفت: سالهاســت بر طبل  او بــا تا
فله فروشــی زعفران می کوبیم، درحالیکه ارزش افزوده واقعی زمانی به 
کشور بازمی گردد که خریداران اندک اقدام به خرید انبوه کنند یا اتاق 

فکری برای زعفران تشکیل شود.
حســینی با بیان اینکه ســالانه ۲۰۰ تــا ۳۰۰ تن زعفــران تولیدی صادر 
می شود، گفت: این درحالی است که بیش از ۷۰ درصد زعفران صادراتی 

بصورت فله به چند کشور از جمله چین و امارات صادر می شود.

راهکار رسیدن به 
خودکفایی شکر 

چیست؟
مســئولان وزارت جهــاد کشــاورزی طــی روزهــای اخیــر بارهــا اعــلام 
کرده اند که کمبودی در تولید و عرضه شکر نیست و اصلاح نرخ پایه این 

محصول تنها به دلیل نوسان قیمت جهانی آن بوده است.
به گزارش باشــگاه خبرنگاران جوان؛ براســاس مصوبه ســتاد تنظیم 
بازار ۱۶ اردیبهشــت امســال نــرخ مصوب هر کیلو شــکر ۲۵ هــزار و ۵۰۰ 
که به  تومان تعیین شــد که ایــن نــرخ دوام زیادی در بــازار نیــاورد چرا
سبب تامین کسری نیاز کشور از مبادی وارداتی، نرخ بازارهای جهانی 
یکی از مولفه های تاثیر گذار در بازار داخل اســت. درحالیکه بسیاری 
از عمــوم جامعه تصور می کنند که کمبود عرضــه دلیل افزایش قیمت 
است، مســئولان وزارت جهاد کشــاورزی اعلام کردند نه تنها کمبودی 
در عرضــه نداریم، بلکــه مقدار کمــی از محموله شــکر وارداتــی در بازار 
جذب شده و تنها در پی افزایش قیمت جهانی، نرخ پایه شکر اصلاح 

شده است.
بنابر آمار ســالانه ۲ میلیون و ۲۰۰ هزار تن تــا ۲ میلیون و ۵۰۰ هزار تن 
شکر در داخل مصرف می شود که ۸۰۰ هزار تن تا یک میلیون تن از این 
میزان وارداتی است. هرچند پتانسیل خودکفایی و تامین ۱۰۰ درصدی 
نیاز کشــور در داخل وجود دارد. کمااینکه ســال ۹۶ بــا تولید حدود ۲ 
میلیون شــکر در داخل به مرز خودکفایی رســیدیم که متاسفانه عدم 
حمایــت هــای لازم در قیمــت خریــد تضمینــی منجر به شکســت این 

دستاورد شد.
محمدعلــی نیکبخــت وزیــر جهــاد کشــاورزی گفــت: وزارت جهــاد 
کشــاورزی مصوبــه افزایش ذخایر اســتراتژیک شــکر تا ۵۰۰ هزارتــن را از 

ستاد تنظیم بازار دریافت کرده است.

کمبــودی در عرضــه شــکر نداریــم/ افزایــش قیمت جهانی شــکر 
عامل اصلی اصلاح قیمت در داخل

در همیــن رابطه مســعود امراللهــی مدیــرکل دفتر بازرســی و نظارت 
وزارت جهاد کشــاورزی با بیان اینکه کمبودی در عرضه شــکر نداریم، 
گفت: یک محموله ۱۰ هزار تنی شکر توسط شرکت بازرگانی دولتی برای 
صنوف مختلف در استان های مختلف توزیع شد که از این میزان کمتر 

از ۵۰ تن آن جذب بازار شده است.
امراللهی می گوید: با توجه به آنکه وزارت جهاد از یک ماه قبل شــکر 

مورد نیاز را تخصیص داده است، عدم عرضه و احتکار در کار نیست.
مدیرکل دفتر بازرســی وزارت جهاد  گفت: با افزایش قیمت شــکر در 
بازار جهانی، وزارت جهاد قیمت پایه ثبت ســفارش شکر را اصلاح کرد 
به طوریکه قیمت کنونی شکر درب کارخانه  به ۲۵ هزار و ۵۰۰ تومان و 

قیمت مصرف کننده به ۲۸ هزار تومان رسید.
 ۸۰۰ هزارتن شکر تا پایان تابستان نیاز داریم

غلامحســین بهمنی دبیر اســبق تصفیه کنندگان شکر گفت: قیمت 
کنونی مصوب هر کیلو شــکر در کارخانه ها ۲۵ هزار و ۵۰۰ تومان اســت 
که متاسفانه بدلیل سوء مدیریت، محصول با این نرخ در بازار نیست.
به گفته او، مســئولان وزارت جهــاد از ماه ها قبل بــرای پیک مصرف 
شکر در فصل تابســتان باید برنامه ریزی می کردند که کاهش واردات 

در ماه های اخیر منجر به برهم زدن نظم بازار شد.
بهمنی قیمت جهانی هرتن شکر را ۶۵۰ تا ۶۸۰ دلار اعلام کرد و افزود: 
، اما مشکلات تامین ارز منجر به  علی رغم کاهش قیمت جهانی شــکر

مشکلات تامین و نوسانات قیمت شده است.
دبیر انجمن تصفیه کنندگان شــکر ادامه داد: مسئولان تنظیم بازار 
در زملن عرضه شکر تولید داخل که بازار تعدیل می شود، باید به فکر 

تامین کسری نیاز کشور باشند.
لان با ایجاد بازار سیاه  به گفته او، در شــرایط کنونی واســطه ها و دلا
سعی در برهم زدن نظم بازار دارند که دولت با اتخاذ سیاست مناسب 
لان و واسطه ها خارج کند تا با ایجاد رقابت در  باید بازار را از دست دلا

میان واردکنندگان دیگر شاهد انحصاری بودن بازار نباشیم.
بهمنی گفت: بنابر آمار متوسط مصرف ماهانه شکر در فصل تابستان 
۲۵۰ هزارتن اســت که با احتســاب شــکر ایام محــرم رقمی حــدود ۸۰۰ 

هزارتن تا پایان شهریور نیاز داریم.
پتانسیل خودکفایی شکر در داخل وجود دارد

قاسم پیشه ور رئیس اتاق اصناف کشاورزی گفت: ستاد تنظیم بازار 
بدلیل حمایت از مصرف کننده اجازه افزایش قیمت شکر را نمی دهد 

که در نهایت این امر به تولیدکننده فشار می آورد.
به گفته او، سیاســت حمایتی ســتاد تنظیم بــازار از مصرف کنندگان 
موجــب شــده تــا قیمــت چغندرقنــد از ۲۸۰۰ تومــان فراتــر نــرود کــه با 
این وجود کشــاورز رغبتی بــه تولید ندارد و در نهایت به ســراغ کشــت 

محصولاتی می رود که برایش صرفه اقتصادی داشته باشد.
گریز به  پیشــه ور ادامه داد: دولت برای تامین کســری شکر داخل نا
واردات است، درحالیکه با اتخاذ سیاست حمایتی و خوداتکایی شکر 
ک دام هم در داخل تامین می شــد که  در داخــل، بخش عمده خــورا

با این وجود دیگر نیازی به واردات ذرت و کنجله سویا از خارج نبود.
رئیــس اتاق اصنــاف کشــاورزی بــا بیــان اینکــه خوداتکایی شــکر در 
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داخل شدنی است، گفت: لازمه خوداتکایی تولید شکر در داخل اعمال 
سیاست های حمایتی است تا کشــاورزان به کشت چغندرقند امیدوار 

شوند تا به سمت و سوی کشت دیگر محصولات سوق داده نشوند.
بــا توجــه بــه ســابقه خودکفایــی شــکر در داخــل تنهــا نیــاز اســت که 
مســئولان وزارت جهاد سیاســت های حمایتی از کشــت این محصول 
که در ســنوات گذشــته تصمیم گیری های نادرست  داشته باشــند چرا
منجــر بــه عقب گــرد خوداتکایــی این محصــول اســتراتژیک شــد که در 
شــرایط کنونی دولــت و مصرف کننــدگان تحت تاثیر نوســان نــرخ ارز و 

قیمت های جهانی با چالش هایی روبرو هستند.

رئیس اتحادیه 
نان های فانتزی 

تهران: نان 
فانتزی ها به تولید 

70 درصدی قبل 
گشتند باز

محمدجواد کرمی گفت: پس از آن شوک بزرگ افزایش ۱۰ برابری قیمت 
آرد، واحدهای تولید نان های حجیم و نیمه حجیم به ۷۰ درصد تولید 

خود بازگشتند.
کرمــی، رئیــس اتحادیــه نــان هــای  ، محمدجــواد  گــزارش بــازار بــه 
فانتزی)حجیم و نیمه حجیم( تهــران در خصوص وضعیت تخصیص آرد 
به واحدهای تولیدی نان های حجیم و نیمه حجیم و فعالیت آنها اظهار 
گر چه مشکل تخصیص آرد یارانه ای به نان فانتزی ها مرتفع نشده  داشت: ا
است؛ اما پس از آن شوک بزرگ افزایش ۱۰ برابری قیمت آرد واحدهای تولید 

نان های حجیم و نیمه حجیم به ۷۰ درصد تولید خود بازگشتند.
وی با بیان اینکه واحدهای صنفی تولید نان های فانتزی به دستگاه 
های هوشــمند خرید نان مجهز نشــدند، افزود: بــه واحدهایی که این 

دستگاه های داده شده باید آنها را عودت دهند.
رئیس اتحادیه نان های فانتزی)حجیم و نیمه حجیم( تهران گفت: 
کنون ایــن خمیر مایه بــدون اینکه نیــاز داخل را تامیــن کند صادرات  ا

شده و اجازه واردات آن به دلیل تولید در داخل داده نمی شود
کرمی در خصوص معظــل جدیدی که پیش پــای تولیدکنندگان نان 
کنون مشــکل اصلی ما مواد اولیه است  های فانتزی اســت، بیان کرد: ا

که در بازار کمیاب شده است.
وی با بیان اینکه خمیــر مایه یکی از ارکان مهــم در تولید نان فانتزی 
کنون این خمیر مایه بدون اینکه نیاز داخل  اســت، خاطرنشــان کرد: ا
را تامین کند صادرات شده و اجازه واردات آن به دلیل تولید در داخل 

داده نمی شود.
رئیس اتحادیه نان های فانتزی)حجیم و نیمه حجیم( تهران عنوان 
کرد: باید با برنامه ریزی مناسب یا پس از تامین نیاز داخلی صادر شود 
و یا اجــازه واردات داده شــود تا این صنف با مشــکل تامین مــواد اولیه 

روبه رو نشوند.

بزودی شرایط تهاتر 
کستان نهایی  با پا
می شود/ مشکلات 
کیوی به  صادرات 
هند برطرف شد

مدیــرکل آســیای جنوبــی ســازمان توســعه تجــارت گفت: مشــکلات 
صــادرات کیــوی بــه هنــد در حــال اتمــام اســت و بــا راهنمایی هــا و 
ســختگیری های داخلــی اختلال در رونــد صادرات کیوی بــه هند حل 
شده اســت چند کانتینر به صورت آزمایشــی به هند رفت که متاسفانه 
کنون مشکلی در این زمینه نیست  یک یا دو کانتینر مرجوع شد اما هم ا

و صادرات کیوی به هند در حال انجام است.
به گزارش ایلنا؛ هادی طالبیان مقدم با بیان اینکه بانک مرکزی هند 
پایبنــد به نظام ســنتی بانــک داری بین المللی اســت، گفــت: هند جزو 
کمیت این کشور برای اینکه  پرجمعیت ترین کشورهای دنیاســت و حا
ســطح معقولــی از رفاهیــات را بــرای مــردم خــود تامین کنند سیاســت 
تعامــل بــا تمــام دنیــا را در پیــش گرفتنــد. بــه عبارتــی هندی هــا تمــام 
غ هایشان را در یک سبد نمی گذارد از این رو صرفا به کشورهای  تخم مر
غربی یا شــرقی و یا همســایه ها اتکا ندارد و همانگونه که با ایران تعامل 

کره می شوند. دارد با آمریکا و یا اسرائیل نیز وارد مذا
که این  کمیــت را می پذیرند چرا  وی ادامه داد: عقلا این شــیوه در حا
بحــث را اقتصــادی می داننــد نه سیاســی. زیرســاخت ها برای ترانســفر 
کردن پول فکــر و نوآوری هایی در این زمینه ایجاد شــده اســت و اینکه 
تا چه میزان این راهکاها کارآیی و قابل اســتفاده باشــد متفاوت است. 
در نشست ACU یکسری موارد بین بانک های مرکزی اتحادیه آسیایی 
مطرح و راهکارهایی ارائه شد و تبادل نظر در سطح مسئولان ذی ربط 
اتفاق  و به راهکارهای پرداخت فکر شده است تا در نهایت از روش های 

مختلف برای تبادل پولی استفاده و حجم مبادلات تقویت شود.
مدیرکل آسیای جنوبی سازمان توسعه تجارت با اشاره به آخرین روند 
کســتانی دعوت  کســتان، بیــان کرد: بــه زودی از طرف پا تهاتر کالا به پا
کره دربــاره چگونگی روند تهاتر بایکدیگر به  خواهیم کرد که در میز مذا
توافق برســیم. فرآیند تهاتر کار ســنگین و انرژِی بری اســت و امیدواریم 
که بتوانیم از شهریور کار خود را شــروع و در ادامه به سمت تجارت آزاد 
ک دارای مزیت هســتند و  کســتان و هند در حوزه پوشــا پیش برویم. پا
صنعت نساجی به شکل سنتی در این کشور شکل گرفته است اما باید 
بررسی شود که واردات از این کشور تولید داخلی را دامپ نکند از این رو 
روند تهاتر باید چند وجهی مورد بررسی قرار بگیرد و مواظب باشیم که 

صنعت داخلی از بین نرود.
کستان عبارتند  به گفته طالبیان مقدم؛ مزیت صادراتی ایران برای پا

، ماشین آلات و لوازم ساختمانی است. از فرآورده های نفتی، خشکبار
وی در پاســخ بــه ایــن پرســش که ســال گذشــته معــاون دیپلماســی 
کســتان در ازای  اقتصــادی وزارت امــور خارجــه از صادرات ســیب به پا
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واردات میوه های گرمســیری خبر دادند آیا تهاتر سیب عملیاتی شد؟ 
کســتان انجام شــده اســت و مطابق  گفت: صادرات ســیب به هند و پا
اخبار و گزارش هایی که از طرف رایزنان به ما می رســد امسال مشکلی 
در زمینه صادرات ســیب نداریــم و از طریق ایران بــه مقاصدی که مد 

نظر ما بود رسیده ایم.
این مقام مسئول در پایان بیان کرد: مشکلات صادرات کیوی به هند 
در حال اتمام است و با راهنمایی ها و سختگیری های داخلی اختلال 
در روند صادرات کیوی به هند حل شده است چند کانتینر به صورت 
آزمایشــی به هند رفت که متاســفانه یک یا دو کانتینر مرجوع شــد اما 
کنون مشــکلی در این زمینه نیســت و صادرات کیــوی به هند در  هم ا

حال انجام است.

ایران پایتخت زیتون 
خاورمیانه شد

محمدعلی نیکبخت و عبدالطیــف غدیرا با یکدیگر دیدار کردند. در 
این دیدار غدیرا از ایــران به عنوان پایتخت زیتــون خاورمیانه یاد کرد 
واز اختصاص عنوان ســالنامه Olivae در ســال ۲۰۲۳ بــه زیتون ایران 

خبر داد.
(، به نقل  گروفودنیوز به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی)ا
از وزارت جهاد کشــاورزی، محمدعلی نیکبخت وزیر جهاد کشــاورزی 
در دیــدار با عبدالطیف غدیرا، دبیر اجرایی شــورای بین المللی زیتون 
وابســته به ســازمان ملل متحد اظهار کــرد: عضویــت ۹۶ درصد تولید 
کنندگان زیتون دنیا در شــورای بین المللی زیتون نشان دهنده نقش 
مهم ســازمان ملل متحد و شــورای بین المللی زیتون در کنترل، ارتقا، 

اجرا و توسعه کمی و کیفی زیتون است.
وی تصریــح کــرد: ایــران بــه عنــوان یــک عضــو تــلاش می کنــد مانند 
گذشته همکاری های لازم را با شورا و کشورهای عضو داشته باشد و با 
بهره گیری از کارشناسان برجسته در کشت و تولید زیتون، می تواند این 

تجربیات را در تبادل با دیگر کشورهای عضو قرار دهد.
نیکبخــت ادامــه داد: ایران به دنبال توســعه کمی و کیفــی روزافزون 
باغات زیتون است و با توجه به اقلیم متنوع کشور و محدودیت منابع 
آبی، نیازمنــد اســتفاده از تجربیات کشــورهای دیگر برای ارتقا ســطح 

تولید این محصول است.
وزیر جهاد کشاورزی گفت: امروزه مصرف فراورده های زیتون و روغن 
آن در ســبد خانوار ایرانی دارای جایگاه مناســبی اســت و ما به دنبال 
ایجاد زنجیــره ارزش از تولید تا صــادرات فرآورده هــای زیتون به کمک 
صنایع تبدیلی هســتیم و در زمینه بازرگانی و گشایش پنجره صادراتی 

این محصول، به همکاری و تجربه اعضای شورا نیازمندیم.

عبدالطیــف غدیــرا، دبیــر اجرایــی شــورای بین المللی زیتــون هم در 
این دیدار گفت: ما یک سازمان بین المللی در چارچوب سازمان ملل 
هســتیم که ۴۴ کشــور عضو داریم و ۹۶ درصد از زیتون و مشــتقات آن 

تحت پوشش این سازمان است.
وی افزود: زیتون ایران در منطقه از جایگاه ویژه ای برخوردار اســت 
و با توجه به اعزام متخصصان و برگزاری دوره های آموزشی تخصصی و 
تأسیس مدرسه زیتون، ایران می تواند در مقایسه با کشورهای منطقه 
به عنــوان محور مرکزی در ارتقــای علمی با برپایی دوره های آموزشــی 

ایفای نقش کند.
غدیرا با بیان اینکه ۴ محور اساســی در این ســازمان مشخص شده 
اســت، گفت: رکن اول استانداردســازی کمی و کیفی زیتــون و ضوابط 
و معیارهــای تولیــد آن اســت، رکــن دوم حمایــت از برنامه هــای فنــی 
کشورهای عضو است، رکن سوم ارتقا و ترویج مصرف زیتون در کشورها 

و رکن چهارم تحقیق و پژوهش در این بخش است.
وی با اشاره به این که ایران در شورای بین المللی زیتون بسیار فعال 
است، عنوان کرد: تأسیس مدرسه زیتون در ایران یکی از دستاوردهای 

مهم این سفر بوده است.
کــه بــرای  دبیــر اجرایــی شــورای بین المللــی زیتــون بــا بیــان ایــن 
استانداردســازی تولیــد زیتون بــه آزمایشــگاه های مجهــز و مرجع نیاز 
داریم، عنوان کــرد: ایران ۵ آزمایشــگاه مرجع مورد تأیید شــورا در این 
زمینه دارد و آزمایشــگاه ششــم هم در حال تأسیس اســت و در تعداد 

پنل ها به نسبت میزان تولید زیتون، رتبه اول را در دنیا دارد.
کید کرد: ما به حمایت از جمهوری اسلامی ایران در خصوص  وی تا
آموزش در زمینه زیتون و ارتقای تولید و مصرف آن ادامه خواهیم داد. 
در ایران بحث کیفیت زیتون بســیار مهم اســت و روغــن زیتون ایرانی 
کیفیت است. امیدواریم که در ســال آینده از برندهای ایرانی  بسیار با

در جایزه بهترین روغن زیتون دنیا وجود داشته باشند.
غدیرا خاطرنشان کرد: نشریه تخصصی شــورای بین المللی زیتون به 
پنج زبان دنیا در سال ۲۰۲۳ به زیتون ایران اختصاص داده خواهد شد.

وی افزود: چون جمهوری اســلامی بنا دارد، ۱۰ درصد روغن مصرفی 
کشــور را از زیتــون تهیــه کنــد، مــا از ایــن برنامــه با تمــام تــوان حمایت 

خواهیم کرد
دبیر اجرایی شورای بین المللی زیتون گفت: ایران می تواند در سال 
میلادی آینده به عنوان رئیس شورای بین المللی زیتون انتخاب شود 
که لازمه آن ارائه برنامه های مدون برای شــورا و اعضای شــورا اســت تا 
ســطح تولید زیتون و مصرف آن افزایش یابد. ایــران می تواند پایتخت 

زیتون منطقه باشد.
وی ادامه داد: شورا تمام تلاش را برای انتقال ارقام مقاوم به خشکی 
خواهد کرد تا این ارقام در قالب کلکسیون بین المللی زیتون در رودبار 

در اختیار ایران قرار دهد.
، محمدمهدی برومنــدی معاون باغبانی وزارت جهاد  در این دیدار
کشاورزی نیز گفت: چهارمین کلکســیون بین المللی زیتون در دنیا در 
رودبار به بهره برداری رسید که در مرحله اول ۱۰۰ رقم تجاری توسط این 
کلکسیون آماده ارائه است و با انتقال ۲۳۰ رقم دیگر به این کلکسیون 
مجموع ارقام گیاهی به ۳۳۰ رقم تجاری و در نهایت نیز به بیش از هزار 

رقم خواهد رسید.
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شــکر از محصولاتی اســت که قیمت آن همواره با 
افت وخیزهایــی رو بــه رو بــوده اســت، محصولی که 
به غیراز مصرف خانوار، ماده موردنیاز تولید بسیاری 
از کالاها است و قطعاً نوسان قیمت آن بر نرخ نهایی 

دیگر تولیدات وابسته تأثیرگذار است.
چند ماهی است که بازار شکر از نابسامانی و قیمت 
های افسارگســیخته رنج میبــرد. در فروشــگاههای 
زنجیره ای شکر یافت نمی شود و مفازه داران شکر را 

با قیمت ۴۰ هزار تومان بفروش می رسانند.
 ایــن در حالیســت که ســتاد تمنظیم بــازار قیمت 
مصوب شکر را ۲۵ هزار و پانصد تومان اعلام کرده بود. 

اما این تعیین قیمت نیز نتوانست بازار را کنترل کند.
لان و واسطه ها وارد میدان شدند  در این میان دلا
و در قالــب مصــرف کننــده، شــکر را از فروشــگاهها 
خریدند و دپو کردند و گاها بصورت فله با قیمت های 
بالاتر به بنکداران و مغازه داران فروختند که همین 
امر بر نایاب شدن شکر و روند صعودی قیمت شکر 

دامن زد.
یکــی از دلایلی که مــی تواند عامل کمبود شــکر در 
بازار باشــد اینست که بســیاری از تاجران، شکر را به 
جــای اینکه در بــازار داخــل توزیع کنند به ســودای 
سود بیشتر به تاجران کشورهای دیگر می فروشند. 
گر کنترل  بعلاوه قاچاق شکر یکی از عواملی است که ا
نشــود می تواند بر وخامت اوضاع دامن زند و منجر 
به نایاب شدن بیشتر این محصول در بازار و صعود 
افسارگســیخته قیمــت هــا گــردد. بویــژه در شــرایط 
فعلی که قیمــت جهانی ایــن محصول نیــز بالارفته 
پدیــده قاچــاق نیــز در این حــوزه بــا رونــد صعودی 

مواجه است.
بنا بر آمار ســالیانه بیش از دو میلیون تن شــکر در 
کشــور مصرف می شــود که بــا در نظــر گرفتــن تولید 
داخل، رقمی بیش از یک میلیون تن شکر از طریق 
واردات تأمین می شود. کمبود تولید داخل و واردات 

دیرهنگام، یکی از عواملی  است که موجب کمیابی و 
گرانی شکر در بازار می شود.

از طرفی تولید شکر وابسته به نهاده های وارداتی 
است و وقتی قیمت جهانی این نهاده ها بالا می رود 
با توجــه به نرخ ارز در قیمت نهایــی این محصول و 

میزان تولید آن نیز تاثیر می گذارد.
ضــرورت دارد مصارف صنفی و صنعتــی برای این 
محصــول با مصــارف خانــوار از هم تفکیک شــوند و 
قیمت بــرای این دو گروه مصرف کننده مشــخص و 
متفاوت باشد. این تفکیک نرخ می تواند به کاهش 

قاچاق نیز کمک کند.
• دکتر مهدی کریمی تفرشی

ابریشم  جاده  کارهای  و  کسب  کارگروه  رئیس 
مدیره  هیات  رئیس  یونسکو،  ملل-  سازمان 
تعاونی تولید کنندگان محصولات غذایی کشور، 
رئیس هیات مدیره اتحادیه تعاونی های توزیع 
و فروش محصولات غذایی، رئیس هیات مدیره 
ام  آل  گلها و هلدینگ  مجتمع صنایع غذایی 
هیات  رئیس   نائب    ،)MKT GROUP( تی  کا 
مدیره انجمن علوم و فناوری غلات ایران،  عضو 
هیات مدیره کانون انجمن های صنایع غذایی 

کشور، کارآفرین برتر جهان اسلام

بازار افسارکسیخته شکر

سرپرست شرکت زرین ذرت شاهرود با بیان اینکه 
مالتو دکسترین به عنوان هشتمین محصول شرکت 
در ســبد محصولات این شــرکت قــرار گرفــت افزود: 
تولید ایــن محصــول باعث افزایــش ارزش افــزوده و 

افزایش سود خالص شرکت خواهد شد.
به گزارش کارآفرینــی و صنعت غذا، محمدمهدی 
اختری سرپرست شرکت زرین ذرت شاهرود با اعلام 
اینکه یک محصول جدید توســط این شرکت روانه 
بازار شــده اســت افــزود: مالتو دکســترین بــه عنوان 
هشتمین محصول در سبد محصولات شرکت زرین 

ذرت قرار گرفت.
وی افــزود: ایــن شــرکت بــا اســتفاده از تخصــص 
پرســنل تجهیزات و دســتگاه های موجود اقدام به 

تولید مالتو دکسترین از دوغاب نشاسته کرد.
اختــری با بیــان اینکه شــرکت زریــن ذرت قابلیت 
تولیــد ۱۶۰۰۰ تــن مالتــو دکســترین در ســال را دارد 
ادامه داد: این محصول در حال حاضر پس از تولید 

آزمایشی و بررسی کیفیت آن روانه بازار شده است.
سرپرست شرکت زرین ذرت شاهرود افزود: تولید 
این محصول ضمن تنوع در سبد محصولات باعث 
افزایش ارزش افزوده و افزایش ســود خالص شــرکت 

خواهد شد.
گفتنی اســت مالتو دکســترین یکــی از محصولات 
تولید شــده از ذرت اســت کــه در صنایــع مختلف از 
جملــه صنایــع لبنی، شــکلات، بســتنی و آرایشــی و 

بهداشتی و شیر خشک کاربرد دارد.

وانه بازار کرد ود محصول جدید خود را ر شرکت زرین ذرت شاهر
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وری بر خواص دانه کاکائو و  مر
فراورده های آن

 تهیه و تنظیم:
زهرا مروی

کارشناس پژوهش های نظری - گروه صنعتی نجاتی - آناتا

۱. مقدمه و تاریخچه
 Thobroma کائــو بــا نــام علمــی درخــت کا
Cacao، از تیره پنیرکیان اســت کــه از دانه های 
کائــو و  آن محصــولات غذایــی نظیــر پــودر کا
کائو تهیه می شــود. میوه ایــن گیاه پس  کــره کا
از چیدمــان انبــار می گردد تا بپوســد و ســپس 
دانه های آن جمــع آوری می گردد. این درخت 
در مناطــق گرمســیر پــرورش می یابــد و بومــی 
کشــورهای آفریقای غربــی، برزیــل،  مکزیــك، 
ونزوئــلا،  ســاحل عــاج، غنــا،  نیجریــه،  آمریکای 

مرکزی و سیلان می باشد.
کائو گی های دانه کا 2. ویژ

کائو حاوی بیش از ۴۰۰ ترکیب اســت  دانــه کا
کــه در میــان ایــن ترکیبــات می توان بــه چربی 
کائو، پروتئین، نشاسته، فیبرخام، کافئین و  کا
تئوبرمین )که هر دو از آلکالوئیدها بوده و محرك 
کائو  می باشند( اشــاره نمود؛ همچنین دانه کا
حاوی تیرآمین و فنیل اتیل آمین می باشــد که 
هــر دو ایــن مــواد باعــث هوشــیاری بیشــتر در 
کائو در مرحله  انسان می شود. رطوبت دانه  کا
اول برداشــت ۶۰ درصد می باشد که لازم است 
این مقدار به حدود ۸ درصد برسد؛ زیرا رطوبت 
بالاتــر از ایــن مقدار موجــب کپــك زدن د انه ها 
 ، کائو به بازار می شــود. به منظور عرضه دانه کا
بایستی بر روی آن عمل تخمیر و خشك کردن 
صورت پذیرد. عمل تخمیر به منظور سهولت 

جدا کردن پوسته از مغز دانه انجام می گیرد. 
کائو  3. عمل آوری دانه کا

کائــو، غــلاف گیاه  بــرای تخمیــر دانه هــای کا
کائــو جــدا شــده و بســته بــه نــوع و انــدازه  کا

دانه ها بــه صورت تــوده ای درون 
مخــازن بــه مــدت ۱۲ -۲ روز ذخیــره  

می شــود. تخمیر اولیه توسط مخمرهایی 
گونه هــای اس. الیپســوئیداوس،   شــامل 
کارومایسســاپیکولاتا و هانســنولا، شــیزو  سا
کارومایســس و کاندیدا صــورت می گیرد که  سا
، الکل تولیــد می کند و  از قنــد موجد در خمیــر
  ، ســبب بالا رفتن دمای توده می شود. تخمیر
پالپ و موکوس چســبیده را جدا کــرده،  جوانه 
کائــو را غیرفعال و طعــم و رنگ را بهبود  دانه کا
می بخشــد. رنــگ مغــز دانــه بعــد از تخمیــر 
دارچینی تا قهــوه ای می شــود. در طی تخمیر 
درجــه حــرارت بــه ۵۰ -۴۵ درجــه سلســیوس 
افزایــش می یابد و مقادیــر زیادی مایــع ایجاد 
می گــردد. ســپس دانه ها توســط هوا یــا آفتاب 
خشك می شوند و رطوبت آنها به کمتر از ۷/۵ 
درصد کاهش می یابد. در مرحله بعد، برشــته 
کردن دانه ها به منظور گســترش طعم و آروما، 
انجام می پذیرد. آرومای شــکلات تنهــا پس از 
کائو ایجاد می شود و  برشته کردن دانه های کا
مشخص شده است که برشته کردن دانه های 
تخمیر نشده قادر به ایجاد آرومای مخصوص 

شکلات نیست. 
کائــو در کارخانجــات  4. فــرآوری دانــه کا

شکلات  سازی 
در کارخانه هــای شکلات ســازی دانه هــای 
کائــو طــی مراحــل تمیــز کــردن، بــو دادن،  کا
کائو  پوست گیری، آسیاب کردن به پودر و کره کا
کائو  تبدیل می گردد. برای جدا کــردن پودر کا
کائو، از روش پرس کردن یا استفاده از  از کره کا

حلال مناســب اســتفاده می کنند. روش پرس 
کردن عبارت اســت از وارد کردن فشــار بر تودة 
کائــو به طوریکــه در نتیجه آن روغــن از توده  کا
کائو خوانده  کائو خارج شــود که با نام کره کا کا
کائو ۳۰ تا ۳۶ درجه  می شود. دامنه ذوب کره کا
سلسیوس می باشــد که به دلیل این دامنه ی 
ذوب شــرایط تمپرینگ بــرای شــکلات مذاب 
و جامد شــدن برای ذخیره شــکلات به وجود 
کائــو جســم  می آیــد. بعــد از اســتخراج کــره کا
کائــو  باقیمانــده مــاده اولیــه ســاخت پــودر کا
کائــو عموماً حــاوی ۳۰ -۲۰  می باشــد. پودر کا
کائــو، ۲ -۱/۵ درصــد تئوبرومین  درصد کــره کا
و کمتــر از یــك درصــد کافئیــن می باشــد. ایــن 
کائــو تاثیــر  آلکالوئید هــا در طعــم تلــخ پودرکا
کائو شــامل  دارند. به طــور کلی ۲ نــوع پودر کا
طبیعــی و آلکالیزه وجــود دارد که نــوع آلکالیزه 
با مواد قلیایی فرآوری می شــود. فــرآوری برای 
دادن رنــگ تیره تر به شــکلات انجام می شــود 
و برخــی از تلخی هــا را نیز حذف می کنــد اما در 
کسیدانی  عین حال باعث کاهش خواص آنتی ا

نیز می گردد.
در این راســتا گــروه صنعتی نجاتــی- آناتا که 
همواره پیشگام در تولید محصولات ایمن و با 
کائو  کیفیت می باشد از فراورده های دانه ی کا
در تولید انواع شــکلات، بیسکویت، مغزی ها و 

... استفاده می نماید. 
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مهندس حســین ســاداتیان معتقد اســت با تمام 
مشکلاتی که در کشور وجود دارد تجار و تولیدکنندگان 
گر شــرایط برای  ایرانــی به خوبی فعالیــت می کنند و ا
صادرات محصولات ایرانی فراهم گردد شــاید رقابت 

با ایرانی ها کار دشواری باشد.
به گزارش کارآفرینی و صنعت غذا، حسین ساداتیان 
کروپــارت در خصــوص فعالیت  مدیرعامــل شــرکت پا

کروپارت  این شــرکت به خبرنــگار ما گفــت: شــرکت پا
تولیدکننده محصولات شوینده و ضدعفونی کننده 
تخصصی صنایع لبنی، صنایع غذایــی و حوزه دام و 
طیور است و محصولات این شرکت ثبت اختراع شده 
کروپارت  و تولیدات بخش تحقیق و توسعه شرکت پا

است.
کره هســتیم و به  ســاداتیان بیان کرد: در حال مذا
زودی محصــولات ایــن شــرکت در کشــورهای دیگــر 

عرضه خواهد شد.
ایــن فعال صنعــت غذای کشــور بیشــترین چالش 
موجود را نوسانات نرخ ارز دانست و گفت: نوسانات 
نــرخ ارز در تهیه مــواد اولیه و همچنیــن در صادرات 
محصولات مشــکلاتی ایجاد می کند و ثبات در حوزه 
اقتصاد به فعالیت بیشتر واحدهای تولیدی و صنعتی 

می انجامد.
کروپــارت بــه عنــوان  وی عنــوان کــرد: شــرکت پا
، تــلاش بر تولید بیشــتر و  یک شــرکت دانش محور
با کیفیت تــر دارد و از مســئولین انتطــار می رود در 
اعطای مجوزهــا، مشــوق های صادراتی و مســائل 
مربوط به گمرک به شرکت ها کمک کند تا شرکت ها 

به راحتی تولید و صادرات انجام دهند.
ساداتیان بیان کرد: مسئولین از کارخانه ما بازدید 
می کننــد و ســعی بــر حمایــت دارنــد ولــی هرچقــدر 
تعاملات بین صنعت و دولت بیشــتر باشــد اتفاقات 

بهتر پیش می رود.
کروپارت چشــم انداز ۵ ســال  مدیرعامل شــرکت پا
آینده این شرکت را اینگونه ترســیم کرد: برای ۵ سال 
آینــده این شــرکت صــادرات را در برنامه خــود داریم. 
شــرکت های ایرانی قابلیت و توانمندی صــادرات به 
تمام نقاط دنیا را دارند حتی ایرانی های مقیم خارج 

می توانند در این امر به صنعت کشور کمک کنند.
کــه در  وی در ادامــه افــزود: بــا تمــام مشــکلاتی 
کشــور وجــود دارد تجــار و تولیدکننــدگان ایرانــی بــه 
گر شــرایط بــرای صادرات  خوبــی فعالیت می کنند و ا
محصولات ایرانی فراهم گردد شاید رقابت با ایرانی ها 

کار دشواری باشد.
حسین ساداتیان در پایان گفت: امیدوارم صنعت 
در کشور ما روز به روز پیشرفت کند زیرا مسائلی مانند 
جذب نیــرو، اشــتغال زایــی و کارآفرینی بــا صنعت به 

جامعه کمک می کند.

شرکت طبیعت، در جشنواره »برند محبوب« ١۴٠٢ شرکت طبیعت موفق شد سه 
تندیس زرین این جشنواره را برای سه محصول رب گوجه فرنگی، برنج و کنسرو تن 

ماهی از آن خود کند.
به گــزارش کارآفرینی و صنعت غــذا، در دهمین جشــنواره »برند محبوب« 

١۴٠٢ شــرکت طبیعت موفق شد ســه تندیس زرین این جشنواره را 
برای ســه محصول رب گوجه فرنگی، برنج و کنســرو تــن ماهی از آن 

خود کند.
براســاس این گزارش، مراســم اختتامیه جشــنواره »برند محبوب« روز 
چهارشنبه ۲۱ تیرماه ۱۴۰۲ در مرکز همایش های بین المللی صداوسیما 
برگزار شد و در این مراسم برند طبیعت، در گروه برنج، رب گوجه فرنگی و 
کنسرو تن ماهی برای شمشین بار به عنوان برند محبوب مصرف کنندگان 
معرفــی شــد و با اهــدای تندیــس زرین و لــوح ســپاس جشــنواره، از این 

مجموعه تقدیر به عمل آمد.
در ایــن رویــداد، آراء مردمــی در بیــش از ۱۰۰ گــروه کالا و خدمــات از 

مصرف کنندگان دریافت شــد و در نهایت در هر گروه کالایی، برندهای محبوب از 
نگاه مردم معرفی شدند. برندهای محبوب منتخب مردم، جایزه اصلی خود را از 
دست مصرف کنندگان دریافت می کنتد و این بزرگترین افتخاری است که یک برند 

می تواند در بازار کسب کند.

شرکت های ایرانی قابلیت صادرات به تمام نقاط دنیا را دارند
وپارت:  مدیرعامل شرکت پاکر

سه تندیس زرین جشنواره برند محبوب به برند طبیعت رسید
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فرم اشتراک

نام	شرکت	:	..........................................	 نام	و	نام	خانوادگی	:	.......................................................................	
سمت	:	.........................................

نوع	اشتراک	)لطفا	از	انواع	اشتراک	قید	شده	انتخاب	شود(	:	..............................................................................
........................................................

تعداد	نسخه	:	........................................................ شروع	اشتراک	از	شماره	...............	تا	شماره	...............	
...................................................................................................................................................................	: نشانی	

.........................................................
.................................................................................................................................................................................

........................................................
تلفن	:			.................................................	 کدپستی	:						...........................................................................	

موبایل	:	.......................................

مبلغ	...........................................	ریال	طی	حواله	بانکی	شماره	............................................مورخ	.....................
....................	بانک	.................................

واریز	شد.

لطفا هزینه اشتراک را به حساب بانک سامان به شماره  87580022044161
)شماره شبا: IR420560087580002204416001 - شماره کارت: 6219861069003449 ( بنام آقای دکتر محمد 

حسینی واریز و فیش واریزی همراه با فرم اشتراک تکمیل شده را به دفتر مجله فاکس نمایید
توجه : هرگونه تغییر آدرس را سریعا به دفتر مجله اطلاع دهید.

آدرس: تهران، بزرگراه رسالت، خیابان استاد حسن بنا شمالی، خیابان شهید ابن علی، پلاک 36، زنگ 3
sanatghaza@gmail.com :تلفن : 26321598 - 021 و 26321576 – 021 فکس: 22321862 - 021 ایمیل

اولین نشریه تخصصی صنایع غذایی ایران              

اشتراک 3 ماهه
تهران 270000 )دویست و هفتاد هزار( تومان

شهرستان 300000 )سیصد هزار( تومان
اشتراک 6 ماهه

تهران 540000 )پانصد و چهل هزار( تومان
شهرستان 600000 )ششصد هزار( تومان 

اشتراک یک ساله
تهران 1080000 )یک میلیون و هشتاد هزار( تومان

شهرستان 1200000 )یک میلیون و دویست هزار( تومان












